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Позиціювання партій

Прийняття Верховною Радою Закону «Про засади державної регіональної політики»
дозволить регіонам України повністю реалізувати власний потенціал, здобути конкурентні
переваги на зовнішньому ринку та зробити максимальний внесок у національну
економіку. Про це під час засідання «круглого столу» на тему «Про підготовку на
повторне перше читання проекту Закону України про основні засади державної
регіональної політики» заявив народний депутат, член парламентської фракції Партії
регіонів, перший заступник голови ПР Володимир Рибак.

«В Україні діє ціла низка законів, якими визначаються аспекти регіональної
політики. Незважаючи на те, що вони існують уже достатньо давно, на практиці
відбувається наступне: ми говоримо про необхідність деконцентрації промислового
виробництва – натомість за останні десять років у Донецькій, Луганській, Житомирській,
Харківській та ряді інших областей промислове виробництво набуло ще більшої
концентрації. Намагання пожвавити економічну активність на місцях закінчилися тим, що
майже в усіх регіонах така активність зосереджується лише у містах-мільйонниках та
обласних центрах», – зауважив В. Рибак.

На переконання парламентарія, однією з найсуттєвіших проблем залишається
диспропорція соціально-економічного розвитку регіонів, їх низька
конкурентоспроможність, відсутність необхідної інноваційної активності на місцях.
«Існуючий дисбаланс в соціально-економічному розвитку регіонів істотно ускладнює
реалізацію єдиної регіональної політики, збільшує загрозу виникнення регіональних криз,
дезінтеграції національної економіки, істотно перешкоджає формуванню
загальнодержавного ринку товарів і послуг, а також не дає змоги повною мірою
використовувати потенціал міжрегіонального та прикордонного співробітництва», – додав
він.

Багато в чому ці проблеми, на його думку, спричинені недостатністю в попередні
роки обсягів фінансування, а також відсутністю комплексної, системної законодавчої
бази.

«В питаннях фінансування в цьому році намітилися певні позитивні тенденції. Перш
за все, створено Державний фонд регіонального розвитку, затверджено перелік об’єктів і
заходів, що фінансуються за рахунок коштів цього фонду в обсязі майже 800 млн грн.
Більшість коштів буде спрямовано на розвиток інфраструктури (дороги, зовнішні мережі,
елементи благоустрою тощо). Крім того, місцеві органи влади у 2012 р. додатково
отримають на виконання власних повноважень, у тому числі на здійснення заходів
інвестиційного характеру, 5,6 млрд грн за рахунок Державного бюджету України», –
пояснив політик. Однак додав, що сьогодні на законодавчому рівні відсутній документ,
який би узгодив існуючу базу документів, які визначають державну регіональну політику.

«Саме комплексності та взаємоузгодженості бракує діючій законодавчій базі, яка,
свідчить практика, не має суттєвого впливу на системне вирішення проблем вирівнювання
соціально-економічних диспропорцій на регіональному рівні. Певною мірою цю
прогалину намагалася заповнити затверджена урядом Концепція державної регіональної
політики, але концепція – це лише перший етап, який мав передувати розробці
відповідного закону. Отже, маємо надію, що в поточному році завершиться цей
законотворчий процес, який через складність самого законопроекту та цілу низку різних
причин тривав майже 4 роки», – пояснив Володимир Рибак.

На переконання політика, прийняття Закону «Про засади державної регіональної
політики» дозволить регіонам повністю реалізувати наявний потенціал, зробити
максимальний внесок у національну економіку, здобути конкурентні переваги на
зовнішньому ринку (Володимир Рибак: Прийняття закону про засади державної
регіональної політики дозволить територіям України реалізувати власний потенціал
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та здобути конкурентні переваги на зовнішньому ринку // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11090).  –
2012. – 23.05).

***

Переговоры о создании парламентского большинства в новом созыве Верховной
Рады Партия регионов проведет с теми, кто готов поддержать программу Президента
Украины и обеспечить улучшение жизни людей. Об этом заявил народный депутат,
первый заместитель председателя ПР Владимир Рыбак.

«Мы будем договариваться со всеми, кто готов поддержать программу Президента и
кто, согласно этой программе, готов обеспечить улучшение жизни людей. В Украине нет
врагов, и мы должны научиться слышать друг друга. Это – политическая культура, а у нас,
к сожалению, ее еще нет», – отметил он.

По словам В.  Рыбка,  системы управления в Украине при СССР не было.  «Это
правда. 20 лет ищем свой путь, и мы его обязательно найдем. А остальное – будет, если
придет стабильность. Улучшение жизни без стабильности в обществе по всем
направлениям невозможно. Поэтому наша главная задача – добиться стабильности
любыми путями», – добавил парламентарий (Владимир Рыбак: Главная задача Партии
регионов – добиться стабильности в Украине // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11179). – 2012. – 25.05).

***

Партия регионов в этом году отмечает свое 15-летие. Об этом заявил народный
депутат Украины, первый заместитель председателя Партии регионов Владимир
Рыбак.

В. Рыбак рассказал и о тех временах, когда партия находилась в оппозиции, но не
прекращала активно участвовать во всех сферах жизни украинского общества. «Когда мы
были в оппозиции, В. Янукович практически каждую неделю проводил заседания
оппозиционного правительства. Мы рассматривали законы и отправляли свое мнение
власти. Сегодня все по-другому – оппозиция поднимает один-единственный, известный
всем политический вопрос», – добавил он.

«Сейчас мы готовы к выборам в Верховную Раду, все организационные вопросы
нами определены. Наиболее авторитетные люди будут нами рекомендоваться и в
партийный список,  и в мажоритарные округа.  И для нас очень важно –  не дать повода
поставить под сомнение результаты выборов даже в одном округе», – также обратил
внимание парламентарий.

Он убежден, что время огромного количества мелких партий, забрасывающих
избирателей популистскими обещаниями, пройдет, и люди предпочтут тех, кто уже что-то
сделал и показал результат. «В Украине сегодня зарегистрировано порядка 180 партий, и
их количество растет. Однако я думаю, что недалеко то время, когда останется с десяток
крупных партий. Весь политический бомонд поймет, что только большие партии могут
что-то решать. А также то, что люди отдают предпочтение тем, кого они знают, и кто уже
что-то сделал для них. А не тем, кто с разных трибун сеет обещаниями», – резюмировал
Владимир Рыбак (Владимир Рыбак: Партия регионов в этом году отмечает свое 15-
летие // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11178). – 2012. – 25.05).

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11090
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11179
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11178
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***

Депутат Днепропетровского областного совета, секретарь Днепропетровского
ОК КПУ Андрей Бондаренко сообщил,  что КПУ будет инициировать в Раде
рассмотрение Закона о референдуме, чтобы воля народа учитывалась на высшем
законодательном уровне.

«Всеукраинский народный референдум по 9 вопросам, касающимся развития страны,
Коммунистическая партия Украины инициировала 1  мая 2011  г.  Спустя год,  мы уже
можем подводить итоги проведенной работы. По состоянию на 1 мая 2012 г. нами было
опрошено 1  млн 315  тыс.  украинцев.  К сожалению,  сегодня мы не можем использовать
результаты народного референдума напрямую, то есть, принимать по ним законы.
Причина проста – в Украине нет закона о референдуме, который позволял бы принимать
законы, основанные исключительно на воле народа. Чтобы изменить эту ситуацию, КПУ
будет инициировать рассмотрение в Верховной Раде Закона о референдуме, чтобы воля
народа учитывалась на высшем законодательном уровне», – сказал он.

Андрей Бондаренко также отметил, что народный референдум, инициированный
КПУ, продлится до октября нынешнего года (КПУ будет инициировать в Раде
рассмотрение Закона о референдуме // «Новый мост» – Днепропетровск (http://most-
dnepr.info/news/politics/63395.htm). – 2012. – 22.05).

***

В Украине должна быть разработана реальная программа по поддержке
национальных меньшинств. Такое мнение выразил лидер КПУ Петр Симоненко.

В частности, комментируя норму законопроекта о языках, которая предусматривает
возможность предоставления привилегий языку нацменьшинств на определенной
территории, если количество носителей этого языка превышает 10 % в этом регионе, Петр
Симоненко подчеркнул, что этот вопрос следует рассматривать более глобально.

Он объяснил, что было бы более уместно создать государственную программу
поддержки национальностей, которые проживают в Украине.

«Эта поддержка касается всех уровней, в том числе и открытие творческих кружков,
это издание соответствующей литературы на языках этих национальностей, это вопросы,
которые имеют отношение к продвижению инфраструктуры власти, чтобы эти
нацменьшинства были представлены на определенных должностях. То есть это должна
быть многоплановая программа поддержки единства Украины», – сказал лидер
коммунистов (Петр Симоненко: В Украине должна быть разработана реальная
программа по поддержке нацменьшинств // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-v-ukraine-dolzhna-byt-razrabotana-realnaya-programma-
po-podderzhke-nacmenshinstv/). – 2012. – 24.05).

***

Программа модернизации Компартии уже дает свои результаты.  Об этом 25  мая в
ходе лекции для слушателей Партийной школы при ЦК КПУ заявил лидер коммунистов
Петр Симоненко.

Петр Симоненко подчеркнул, что «КПУ – это современная партия, которая через
модернизацию адекватно реагирует на изменения в обществе и стране, предлагает
конкретные методы для решения экономических и политических проблем».

По словам лидера КПУ, программа модернизации, принятая на 42-м съезде партии,
содержит ряд целей, некоторые из которых уже реализированы. Так, уточнил Петр
Симоненко, Компартия разработала собственную Антикризисную программу, в которой
предложила конкретные шаги по выходу Украины из кризиса.

http://most-dnepr.info/news/politics/63395.htm
http://most-dnepr.info/news/politics/63395.htm
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-v-ukraine-dolzhna-byt-razrabotana-realnaya-programma-po-podderzhke-nacmenshinstv/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-v-ukraine-dolzhna-byt-razrabotana-realnaya-programma-po-podderzhke-nacmenshinstv/
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«Это свидетельствует о том,  что КПУ реагирует на все изменения,  которые
происходят в стране, учитывая при этом как отечественный, так и международный опыт»,
– отметил Петр Симоненко.

Среди других важных задач модернизации КПУ он также назвал омоложение партии
(Петр Симоненко: КПУ – современная партия // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kpu-sovremennaya-partiya/). – 2012. – 25.05).

***

Председатель ВР Украины Владимир Литвин отмечает, что его позиция в
«языковом вопросе» заключается в том, что в Украине должен быть единственный
государственный язык – украинский. Об этом говорится в заявлении Председателя
парламента В. Литвина.

Как отмечается в документе, «в связи с политической истерикой вокруг
предусмотренного к рассмотрению Верховной Радой Украины «языкового вопроса»
считаю необходимым заявить такое. Свою позицию по этому поводу Председатель
Верховной Рады Украины выражал многократно и публично. Она заключается в том, что
в украинском государстве должен быть единственный государственный язык –
украинский».

При этом он добавил, что «для удовлетворения своих национально-культурных
повседневных потребностей люди имеют право пользоваться родным языком». Он
напомнил, что «законопроект «О принципах государственной языковой политики» был
включен в повестку дня при утверждении Плана работы десятой сессии Верховной Рады
Украины шестого созыва в феврале с.г.»

«За повестку дня сессии, которая предусматривает рассмотрение «языкового
вопроса», проголосовали 309 народных депутатов, в том числе, 178 – из фракции Партии
регионов,  59  –  из фракции «БЮТ–«Батьківщина»,  19  –  из фракции «Наша Украина –
Народна Самооборона»,  21  –  из группы «Реформы ради будущего»,  20  –  из фракции
«Народной партии»  и 12  внепартийных парламентариев»,  –  подчеркнул Литвин в своем
заявлении. Он добавил, что «публично неоднократно, в том числе, на заседании
Согласительного совета», предлагал народным депутатам «не педалировать темы,
которые являются чувствительными и несут угрозу раскола и противостояния в
обществе».

«Для утверждения цивилизованной языковой политики я делаю больше, чем могу, и
меньше, чем вижу, что нужно сделать, учитывая объективные обстоятельства», – сообщил
Литвин и добавил: «В соответствии с Конституцией Украины и законом о Регламенте,
председатель Верховной Рады Украины не наделен правом единолично формировать или
менять расписание пленарных заседаний. Поэтому при нынешней ситуации единственное,
что я могу предложить – рассматривать все законопроекты на языковую тематику для
более полного понимания важности этой проблемы и ответственности каждого народного
депутата за решение, которое он будет принимать».

Он высказал убеждение, что «попытки раздувать противостояние в «языковом
вопросе», определить врагов, как ни странно, направлены не в защиту украинского языка,
а на радикализацию ситуации в стране» (Литвин: должен быть один государственный
язык // Еженедельник «Киевский ТелеграфЪ» (http://www.telegrafua.com/news/255950/).
– 2012. – 24.05).

***

Спікер Верховної Ради Володимир Литвин пропонує Верховній Раді розпуститись
і оголосити дострокові вибори. Про це він заявив на брифінгу 25 травня, розповідаючи
про результати переговорів фракцій щодо розблокування роботи парламенту.

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kpu-sovremennaya-partiya/
http://www.telegrafua.com/news/255950/
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Так, за його словами, депутати не прийняли жодної з чотирьох пропозицій, яким
чином можна вчинити з мовним законом та розблокувати роботу парламенту.

«Жодна з пропозицій не підтримана, кожна політична фракція виконує свою
установку.. але висновок очевидний один – Верховна Рада та політичний парламентаризм
в України знівельовані», – сказав він.

«За нинішньої ситуації я пропонував політичне прийняти рішення про визнання
цього факту з наступним політичним рішенням – саморозпуск Верховної Ради і
проведення дочасних виборів до Верховної Ради», – сказав Литвин.

«Зрозуміло,  що ця пропозиція не сприйнята,  вона навіть не обговорювалась,  але я
думаю, треба за таких обставин дати країні можливість визначитись, бо далі спостерігати
це неподобство, м’яко кажучи, непотрібно. Треба припинити мучити країну», – наголосив
спікер.

«Кожен зі своєю правдою, зі своїми установками, зі своїм баченням, чого хоче народ,
піти до народу і дістати в нього підтримку чи не підтримку, принаймні, це було б чесно.
Принаймні, далі так продовжуватись не може», – підкреслив він.

Про який парламентаризм можна говорити, коли доводиться працювати в оточенні
наглядачів з усіх боків», – сказав Литвин, який вочевидь мав на увазі те, що у четвер під
час засідання парламенту неподалік від нього президію «охороняли» кілька «регіоналів».

«Я розумію що мене будуть критикувати зліва, справа, центру, але треба прийняти
рішення», – додав він (Неочікуваний поворот: Литвин пропонує Верховній Раді
оголосити дострокові вибори // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/39536-
neochkuvaniy-povorot-litvin-proponuye-verhovny-rad-ogolositi-dostrokov-vibori.html). –
2012. – 25.05).

***

Сотрудничество с Партией регионов увеличивает риски для репутации социалистов
Европарламента. Такое мнение высказал первый заместитель председателя партии
«Батьківщина» Григорий Немыря.

«Отдельно хотел бы отметить очень важный принципиальный вопрос относительно
возрастающих репутационных рисков для группы социалистов в отношении их
меморандума о сотрудничестве с Партией регионов», – сказал он.

Немыря отметил, что во время встречи с президентом группы Прогрессивного
альянса социалистов и демократов Европарламента Ханнесом Свободой, которая
состоялась 22 мая, они обсуждали этот вопрос.

«Он подтвердил свою позицию, что будет выступать против продолжения такого
сотрудничества», – сказал Немыря.

Первый заместитель председателя партии «Батьківщина» также обратил внимание на
то, что во время дебатов несколько депутатов обращались к представителям
«социалистов» с требованием разъяснить, почему «они идут на такие недопустимые
компромиссы, и как они хотят изменить эту ситуацию» («Регионалы» подставляют
своих партнеров в ЕС, – Немыря // Рупор.info (http://www.rupor.info/news-
politika/2012/05/23/regionali-podstavljajut-svoih-partnerov-v-es-nemir/). – 2012. – 23.05).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко нагадав, що 2012 рік проголошений в Україні Роком спорту та здорового
способу життя.

«Однак складається враження, що сьогодні влада швидше створює умови по
знищенню масового спорту і фізичної культури, аніж по їх підтримці», – додав він.

http://www.rupor.info/news-politika/2012/05/23/regionali-podstavljajut-svoih-partnerov-v-es-nemir/
http://www.rupor.info/news-politika/2012/05/23/regionali-podstavljajut-svoih-partnerov-v-es-nemir/
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Це, за словами Миколи Томенка, стосується і мінімального фінансування
різноманітних закладів дитячих спортивних шкіл як з державного, так і з місцевих
бюджетів.

«Максимальна концентрація коштів на будівництво дорогобудів до ЄВРО та
лобіювання різними групами виключно «своїх» спортивних проектів призвела до
фактичного знищення системної державної роботи, яка б забезпечувала оздоровлення,
фізичну культуру та спорт», – наголосив віце-спікер.

На переконання Томенка, класичним прикладом такої зневаги до масового спорту
можна вважати те,  що в діючому Митному кодексі митний збір на ввезення м’ячів для
ігрових видів спорту сягає 20 % і суттєво збільшує їх вартість.

Микола Томенко зазначив, що високі митні ставки не змогли стимулювати
українське виробництво в цьому напрямку, а тому, зниження митних тарифів на шкіряні
м’ячі не позначиться на національному виробництві, однак зробить цей товар більш
доступним для споживача за ціною.

Він додав, що особливо актуальним це є для шанувальників спорту з невисокими
доходами та в населених пунктах, віддалених від спортивних об’єктів.

Томенко також звернув увагу на те, що у Республіці Польща на шкіряні м’ячі
встановлені ставки ввізного мита у розмірі 2,7 %.

Віце-спікер повідомив, що, реагуючи на звернення представників Асоціації
спортивної індустрії та численні звернення тренерів, вчителів і організаторів заходів з
фізичної культури та спорту, він, спільно з народним депутатом Віктором Коржем, як
співголови міжфракційного об’єднання «Здорова і спортивна Україна», внесли пропозиції
привести це до відповідного цивілізованого коефіцієнту, скориставшись, зокрема, і
польським досвідом.

Автори внесення змін в Митний кодекс переконані, що зниження цін на якісні
шкіряні м’ячі є одним з факторів, здатних забезпечити динамічний розвиток масових
видів спорту в Україні.

«Переконані, що ця помилка буде виправлена і найбільш ходовий спортивний
інвентар стане більш доступним», – сказав один з ініціаторів внесення змін Микола
Томенко (Микола Томенко: В рік спорту та здорового способу життя влада знищує
масовий спорт // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11047.html). – 2012. – 23.05).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко вважає, що загальноміський референдум у столиці, який активно рекламує
київська влада, – це «класичний передвиборчий «лохотрон» на кошти киян».

Як відомо, в Києві масово розміщена реклама та матеріали в засобах масової
інформації стосовно проведення так званого міського народного референдуму.

Водночас, за словами Миколи Томенка, «якщо виходити з ідеї, змісту і головного
завдання такого поняття як місцевий референдум,  то те,  що організовують в Києві,  –  це
антиреферендум».

«Зазвичай влада ніколи не виступає ініціатором референдуму, а тим більше не
рекламує необхідність проведення такого референдуму за гроші платників податків», –
наголосив політик.

«Це право місцевої громади, яка з метою передовсім контролю за владою, ставлення
до конкретних дій влади ініціює проведення референдуму», – додав він.

Натомість,  на переконання Миколи Томенка,  в київському випадку,  окрім
неадекватності самої стратегії, коли організатором виступає представник Віктора
Януковича і Партії регіонів у місті, а організаторами на місцях – кандидати в депутати по
мажоритарних округах від Партії регіонів, ще й «постановка запитань є такою, що

http://byut.com.ua/news/11047.html
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складається враження, що розраховували на киян, які не мають ні освіти, ні розуміння, що
таке система управління місцевого самоврядування».

Зокрема, віце-спікер звернув увагу на ініціативу провести референдум із визначення
думки киян стосовно необхідності закріплення доплат бюджетникам та пенсіонерам. Він
нагадав, що ці доплати кожен рік виплачуються шляхом затвердження бюджету та
реалізації програми «Турбота», яка діє в Києві вже більше 10 років.

«Ще одне питання – пропозиція затвердити проект генплану міста, якого ніхто не
бачив і до участі в обговоренні якого фактично не запросили ні представників громади, ні
фахівців, теж виглядає неадекватним», – наголосив Микола Томенко.

«Так само і прагнення створити муніципальну міліцію не має жодного відношення
до повноважень міста і за сьогоднішніх умов є в принципі не реальним фінансово», –
зауважив віце-спікер.

«В цілому ж аналіз цього проекту, який можна назвати «передвиборчий «лохотрон»
за кошти киян», засвідчує,  що завдання порадитися з киянами ніхто і не ставив.  Йдеться
про проект, який мусив би підвищити рейтинг Віктора Януковича, Олександра Попова та
кандидатів від Партії регіонів на парламентських виборах», – підкреслив Микола
Томенко.

Водночас, він назвав сумним, що багато відомих людей певно не зрозуміли його
суті, погодившись позувати на провладних біг-бордах та рекламувати це передвиборче
народне диво. Микола Томенко також додав, що актуальним залишається питання за чиї
кошти оплачується ця масова зовнішня реклама та замовні матеріали у ЗМІ.

Підсумовуючи, Микола Томенко нагадав, що всі спроби громадськості провести у
Києві справжній референдум наштовхувалися на те, що команда Леоніда Черновецького,
яка сьогодні дружно підтримує Олександра Попова,  не реєструвала ініціативні групи по
проведенню такого референдуму.

Він також наголосив, що «за умови проведення у столиці референдуму, на нього
треба виносити серйозні питання, які справді турбують киян. Зокрема, введення
мораторію на забудову історичної частини міста, а не передвиборчу попсу, на зразок чи
погоджуєтеся ви, щоб ми платили вам більші пенсії та зарплати з бюджету» (Микола
Томенко: Загальноміський референдум у столиці – класичний передвиборчий
«лохотрон» на кошти киян // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11068.html). – 2012. – 24.05).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко заявив, що опозиція підтримує проведення дострокових парламентських
виборів.  Про це політик сказав на брифінгу у парламенті,  коментуючи відповідну заяву
Голови ВР Володимира Литвина.

Микола Томенко зазначив, що опозиція радо зустріла ідею щодо можливості
проведення дострокових виборів до парламенту.

«Нам приємно, що сьогодні Голова Верховної Ради долучився до нашої позиції і
заявив, що парламент у такій формі не має права існувати», – наголосив Микола Томенко.

За його словами, «парламент, в якому працює кілька клерків Адміністрації
Президента, Кабінет Міністрів і махає одна рука, не може далі існувати».

Віце-спікер зауважив, що є «певні юридичні обставини», які необхідно вивчити. Він
також зазначив, що, якщо потрібно, то «ми готові заблокувати на місяць, щоб були
підстави для розпуску».

«Тоді сесія не працюватиме протягом 30 днів, і у Президента з’явиться право на
розпуск парламенту та дострокові вибори», – додав він.

За словами віце-спікера,  якщо підрахувати,  то на кінець серпня можна встигнути з
проведенням виборів.

http://byut.com.ua/news/11068.html
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«Тоді 24 серпня український народ відзначив би День Незалежності, а в неділю,
26 серпня, на День шахтаря, провів би дострокові парламентські вибори», – сказав він.

Підсумовуючи, Микола Томенко ще раз наголосив, що соромно працювати в
парламенті, де реалізується «доктрина російських націоналістів» (Микола Томенко:
Опозиція підтримує проведення дострокових парламентських виборів // Сайт
Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11098.html). – 2012. – 25.05).

***

Партія регіонів використовує тему введення другої державної мови як інструмент
передвиборчої боротьби і цим може розколоти державу та знищити її, заявив лідер
«Фронту Змін» 24 травня.

«Сьогодні влада забрала у людей пенсії та заробітні плати, знищила економіку,
медицину, освіту, знищила Конституцію. Тепер знищують мову і країну», – наголосив
Арсеній Яценюк.

Він наголосив, що ініціювання питання про другу державну мову має єдину мету –
відтягнути увагу від найбільш важливих соціальних питань. Наприклад, нагадав лідер
«Фронту Змін», депутати від Партії регіонів не дали жодного голосу за включення до
порядку денного Верховної Ради 23 травня законопроекту про підвищення соціальних
стандартів.  «Цей законопроект передбачав підвищення пенсій,  але не на 100  грн,  які
Президент Янукович зараз роздає як подачки перед виборами, а на 334 грн для 10 млн
пенсіонерів, а також збільшення соцстандартів на 30 %», – наголосив він.

«Вони (Партія регіонів.  –  Ред.)  розуміють,  що програють вибори,  і через це
порушили питання,  якому вже 20  років –  закон про мови.  Це завдання ПР,  яке вона
виконує для мобілізації свого виборця, але це може призвести до знищення України через
неймовірні протиріччя в і так слабкій державі», – підкреслив Арсеній Яценюк.

«Моя позиція категорична і беззастережна – це тягне за собою розкол країни», –
заявив лідер «Фронту Змін».

Він нагадав, що в програмі Об’єднаної опозиції мовне питання розкрито в тезі «Знай
англійську як українську»: Об’єднана опозиція пропонує запровадити спеціальні
програми, які дадуть дітям змогу знати англійську на рівні з рідною мовою.

Арсеній Яценюк переконаний, що необхідність вивчення російської мови
беззаперечна. «Але використовувати тему мови як інструмент передвиборчої боротьби і
знищення держави як такої нікому не дозволено. Ми робитимемо все, щоб цей закон не
пройшов у парламенті», – наголосив він.

«Ми не маємо права обманювати виборців. Не можна приїхати в Донецьк чи Крим і
говорити одне, а потім поїхати до Львова чи Івано-Франківська і говорити інше. Це моя
принципова позиція. Конституція в частині мовного питання не підлягає змінам. Тому що
там чітко передбачено: єдиною державною мовою є українська. А Партія регіонів підняла
тему другої державної мови, бо вони більше не мають що запропонувати людям», – заявив
Арсеній Яценюк.

«Вони спеціально хочуть протиставити Захід Сходу, хочуть, щоб Україна
розкололась. Ми не дамо розколоти Україну. Ми єдина держава. Ми поважаємо і Львів, і
Донецьк,  і Луганськ,  і Київ.  Ми покажемо,  що наша країна відповідає європейським
стандартам і цінностям. Ми єдина сильна нація, і ми перейдемо через всі випробування», –
наголосив Арсеній Яценюк (Своїм законом про мови влада намагається знищити
країну – Арсеній Яценюк в Донецьку // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10475-svoyim-zakonom-pro-movi-vlada-
namagaetsja-znischiti-krayinu-arsenij-jatsenjuk-v-donetsku.html). – 2012. – 24.05).

http://byut.com.ua/news/11098.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10475-svoyim-zakonom-pro-movi-vlada-namagaetsja-znischiti-krayinu-arsenij-jatsenjuk-v-donetsku.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10475-svoyim-zakonom-pro-movi-vlada-namagaetsja-znischiti-krayinu-arsenij-jatsenjuk-v-donetsku.html
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***

Керівна верхівка держави у своїй діяльності має єдину мету – наповнення власних
кишень, і кожен із них понесе персональну відповідальність за скоєне. Про це заявив член
ради партії «Фронт Змін» Андрій Пишний.

Андрій Пишний нагадав, що нещодавно сталася безпрецедентна подія – термінове
скликання засідання Парламентської Асамблеї Ради Європи, яке в першочерговому
порядку розглянуло ситуацію в Україні.

«Більш того, ситуація, яка мала місце на саміті НАТО в Чикаго. Питання, що
обговорювалося – проблема стану української демократії. Замість того щоб обговорювати
зовнішні питання, саміт НАТО дає оцінку стану української демократії. Це практично
вперше,  коли саміт НАТО висловився по відношенню до ситуації,  яка сталася в одній з
країн, яка навіть не є членом цього альянсу», – підкреслив він.

«Світова риторика по відношенню до України радикально змінилася – раніше
говорили про загрози,  які нависли над Україною,  а тепер констатували факт –  в Україні
править диктаторський режим», – наголосив політик.

Водночас, підкреслив він, українська влада робить все, щоб перед Україною закрили
двері в Європу. «Родина президента та наближені до нього особи у своїй діяльності
переслідують єдину мету – наповнення власних кишень. Влада не хоче реформувати
Україну за європейською моделлю, а прагне залишити державу собі у власність. Ситуація
в уряді,  ситуація в економіці –  за кожною проблемою стоїть конкретне прізвище»,  –
підкреслив Андрій Пишний (Андрій Пишний: «За кожною проблемою в Україні стоїть
конкретне прізвище» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10484-andrij-pishnij-za-kozhnoju-problemoju-v-
ukrayini-stoyit-konkretne-prizvische-video.html). – 2012. – 24.05).

***

Голова Верховної Ради України Володимир Литвин запізнився з розпуском
парламенту на два роки. На цьому наголосив лідер «Фронту змін» Арсеній Яценюк під
час прес-конференції в Запоріжжі 26 травня, коментуючи заяву В. Литвина щодо
необхідності саморозпуску парламенту.

А.  Яценюк вважає,  що Верховна Рада була фактично розпущена,  коли Віктор
Янукович став Президентом України, а В. Литвин «став рядовим співробітником
Адміністрації Президента».

На думку лідера «Фронту змін», після обрання В. Януковича главою держави
парламенту як представницького органу, що виражає волю та інтереси українців, не існує.

«Литвин запізнився на два роки», – наголосив А. Яценюк.
«Якщо Литвин так хоче розпуску Ради, хай розпочне з себе – напише заяву і здасть

депутатський мандат», – підкреслив А.Яценюк.
Він акцентував на тому, вибори до Верховної Ради відбудуться 2012 р.
«Основне завдання парламентської кампанії 2012 р. – обрати Верховну Раду, яка

представляє народ України, а не інтереси акціонерів Партії регіонів», – наголосив
А. Яценюк (Яценюк: Литвин запізнився з розпуском Ради на два роки // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?yatsenyuk_litvin_zapiznivsya_z_rozpuskom_radi_
na_dva_roki&objectId=1256029). – 2012. – 27.05).

***

Экс-председатель СБУ Валентин Наливайченко сложил с себя полномочия
председателя политического совета партии «Наша Украина» и прекратил свое
членство в партии.

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10484-andrij-pishnij-za-kozhnoju-problemoju-v-ukrayini-stoyit-konkretne-prizvische-video.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10484-andrij-pishnij-za-kozhnoju-problemoju-v-ukrayini-stoyit-konkretne-prizvische-video.html
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?yatsenyuk_litvin_zapiznivsya_z_rozpuskom_radi_na_dva_roki&objectId=1256029
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?yatsenyuk_litvin_zapiznivsya_z_rozpuskom_radi_na_dva_roki&objectId=1256029
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«Я слагаю с себя полномочия председателя политического совета партии «Наша
Украина»  и прекращаю свое членство в партии.  Поступаю так,  потому что решение об
участии «Нашей Украины» в выборах в формате объединенной оппозиции фатально
затягивается», – говорится в заявлении.

По словам Наливайченко, самостоятельное участие партии или образование ею
сепаратных альянсов на выборах противоречат его политической позиции, которую он
отстаивал с первого дня пребывания в рядах «Нашей Украины», передает его пресс-
служба.

«Такой подход идет вразрез с процессом объединения оппозиции, предает
многолетние надежды украинцев, ослабляет демократическое движение и неминуемо
приведет к поражению на выборах», – подчеркнул он.

Валентин Наливайченко заявил о продолжении своей активной работы в команде
единой оппозиции.

«Убежден, что только объединение всех украинских сил сможет одолеть режим
коррупционеров и украинофобов и принести качественные изменения в жизни людей.
Нужно объединить не только оппозиционные партии, но и всех украинцев для получения
народных прав и свобод. Для этого Комитет сопротивления диктатуре должен перерасти в
объединенное общенациональное демократическое движение и стать в авангарде борьбы
за новую справедливую Украину. Для воплощения такой идеи я приложу максимум
усилий», – подчеркивается в заявлении Наливайченко (Наливайченко покинул «Нашу
Украину» // Обозреватель (http://obozrevatel.com/politics/85723-nalivajchenko-pokinul-
nashu-ukrainu.htm). – 2012. – 24.05).

***

Партія «Удар» не має наміру об’єднуватися з партією Наталії Королевської «Україна
–  Вперед!»  ні для участі у виборах,  ні в майбутньому парламенті.  Про це заявив
заступник глави партії «Удар», керівник виборчого штабу партії Віталій Ковальчук.

«Ми говоримо про те,  що у нас немає ніяких потреб в об’єднанні з партією
Королевської. Хочу чітко заявити, що з партією Королевською ми не вели переговорів, і
ніколи не було ініціативи з нашого боку з приводу об’єднання», – заявив він.

Політик категорично виключив можливість складання єдиного партійного списку з
партією Королевської для участі в парламентських списках.

«Виключено з кількох причин, але головна підстава – ми на з’їзді 28 квітня прийняли
рішення про те, що на вибори ми йдемо самостійно, і таким чином поставили крапку на
будь-яких розмовах з приводу того, з ким ми ведемо переговори, хто з нами веде
переговори про об’єднання», – підкреслив керівник виборчого штабу партії.

Він також заявив, що «Удар» не веде жодних переговорів з партією Королевської і з
приводу узгодження кандидатур для участі в парламентських виборах в мажоритарних
округах.

«Ніяких переговорів з нашого боку з партією Королевської з цього питання не
ведеться», – підкреслив заступник глави партії.

Крім того, Ковальчук заявив, що у партії «Удар» немає ніяких спільних структур для
участі у виборах.

«Ніяких спільних штабів, ніяких спільних структур, ніяких спільних узгоджених
списків кандидатів по мажоритарних округах, ніяких розмов з приводу можливого
об’єднання двох наших політичних сил у нас з партією Королевської не ведеться.
Ініціаторами таких процесів наша політична сила ніколи не виступала», – підкреслив він.

Разом з тим, Ковальчук визнав, що з боку партії Королівської надходили пропозиції
про об’єднання зусиль двох партій для участі у виборах.

http://obozrevatel.com/politics/85723-nalivajchenko-pokinul-nashu-ukrainu.htm
http://obozrevatel.com/politics/85723-nalivajchenko-pokinul-nashu-ukrainu.htm


14

«Так, свого часу були, але ми відреагували відповідним чином, і сказали, що у нас
немає зацікавленості об’єднуватися з партією, яку очолює Королевська», – сказав
заступник глави партії.

Крім того,  за його словами,  партія «Удар»  також не веде переговори з партією
Королевської з приводу співпраці для запобігання фальсифікації результатів виборів.

Ковальчук також не вважає за можливе співробітництво з партією Королевської в
майбутньому парламенті.

При цьому подібне неприйняття партії Королевської з боку партії «Удар» він
пояснив некоректною поведінкою окремих представників цієї партії.

«Це не питання неприйняття –  це їх некоректне ставлення до колег по політиці»,  –
сказав заступник глави партії «Удар» (Партія Кличка не буде об’єднуватися з
Королевською, – заява // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/05/21/349518). – 2012. – 21.05).

***

Фракція «УДАР Віталія Кличка»  в Київраді звертається до Верховної Ради з
вимогою припинити протиправну бездіяльність та призначити вибори Київського
міського голови.  Про це зазначив лідер партії «УДАР» Віталій Кличко під час сесії
Київської міської ради.

За словами політика, чотири роки тому кияни обирали на позачергових виборах
Київського міського голову та депутатів Київради. «Рівно 4 роки тому кияни обирали на
позачергових виборах Київського міського голову та депутатів Київради. Відповідно до
ч. 2 ст. 141 Конституції України в редакції на час проведення позачергових виборів,
Київського міського голову обирали терміном на 4  роки.  Зважаючи,  що вибори були
позачерговими, чергові вибори Київського міського голови та депутатів Київради мали
бути оголошені 31 жовтня 2010 р. Втім, місто Київ було незаконно вилучено з виборчого
процесу», – йдеться в заяві Кличка.

За словам політика, Черновецький вступив на посаду 3 червня 2008 р., відтак саме з
цього дня у 2012 р. за ч. 1 ст. 42 Закону України «Про місцеве самоврядування в Україні»
Київський міський голова Леонід Черновецький є нелегітимним та не має законних
підстав виконувати свої повноваження.

«За звичною практикою, чергові вибори призначаються за 60 днів до дня закінчення
повноважень міського голови. Але Верховна Рада України сьогодні свідомо не приймає
такого рішення, чим демонструє зневагу до киян та руйнує місцеве самоврядування у
столиці», – йдеться в заяві Кличка.

«Відповідно до рішень Конституційного Суду України від 18 листопада 2010 № 3-в,
від 28 квітня 2009 № 8-рп та від 10 червня 2009 № 14-рп періодичність проведення
виборів до органів місцевого самоврядування,  строк їхніх повноважень є вагомими
чинниками демократії, важливим інститутом гарантії реалізації виборчих прав громадян.
Призначення виборів за наявності законних підстав має для Верховної Ради України
обов’язків характер. Відміна виборів до органів місцевого самоврядування чи перенесення
строків їх проведення є порушенням прав громадян», – наголошує Кличко.

«Наша фракція вважає неприпустимою практику підміни Закону політичною
доцільністю. Вибори Київського міського голови мали пройти не пізніше останньої неділі
травня 2012 р. Тому фракція «УДАР Віталія Кличка» сьогодні звертається до Верховної
Ради з вимогою припинити протиправну бездіяльність та призначити вибори Київського
міського голови», – йдеться в заяві Кличка (Туманова Т. Кличко вимагає аби нардепи
призначили вибори мера Києва // Українські Національні Новини
(http://www.unn.com.ua/ua/news/732923-klichko-vimagae-abi-nardepi-priznachili-vibori-
mera-kieva/). – 2012. – 24.05).

http://zik.ua/ua/news/2012/05/21/349518
http://www.unn.com.ua/ua/news/732923-klichko-vimagae-abi-nardepi-priznachili-vibori-mera-kieva/
http://www.unn.com.ua/ua/news/732923-klichko-vimagae-abi-nardepi-priznachili-vibori-mera-kieva/
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***

Партія «УДАР» наголошує, що резолюція Європарламенту відображає ті
занепокоєння, які європейська сторона впродовж останнього року висловлює відносно
ситуації в Україні. Про це йдеться в заяві партії.

Європейські політики неодноразово звертали увагу на ті порушення, які
відбуваються в Україні в області демократії, і які є несумісними з намірами щодо
євроінтеграції. Відтак партія «УДАР» закликає чинну владу дослухатися і виконати
вимоги резолюції, зокрема, тих пунктів, що стосуються припинення вибіркової дії
правосуддя, звільнення ув’язнених за політичним мотивами.

В партії наголошують: використання у резолюції Європарламенту таких висловів, як
«ув’язнені за політичними мотивами», свідчить про те, що європейська сторона асоціює
гучні процеси над опозиціонерами не з боротьбою з корупцією,  а саме з помстою
політичним опонентам.

В «УДАРі» зазначають, що вже втретє за останній рік Європейський парламент
приймає резолюцію по Україні. «Це свідчить про наростаючу тривогу і нерозуміння
нашими європейськими партнерами того,  що відбувається в Україні.  І те,  що
представники різних фракцій та груп Європарламенту цього разу мають таку одностайну
позицію щодо України, свідчить про те, що в Європі вже нема політиків, які б закривали
очі на системні порушення демократії», – йдеться в заяві «УДАРу».

В партії вважають, що офіційний Київ повинен прислухатися до резолюції
Європарламенту, не просто її прочитати і прокоментувати, а виконати. Україна заявила
про своє бажання інтегруватися до ЄС, тому мусить дотримуватися європейських
стандартів, зазначають в партії «УДАР» («УДАР»: Офіційний Київ має виконати
резолюцію Європарламенту // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-ofitsiyniy-kiyiv-maye-vikonati-rezolyutsiyu-
yevroparlamentu). – 2012. – 24.05).

***

Виталий Кличко считает попытки Партии регионов провести законопроект «О
принципах государственной языковой политики» предвыборной спекуляцией властей,
направленной на раскол общества, сообщили в пресс-службе партии «УДАР».

«Все это делается, чтобы отвлечь внимание граждан от действительно важных
проблем в стране. Почему вопрос языка всегда возникает накануне выборов? Неужели не
надоело тем политикам, которые все время спекулируют на этой теме, каждый раз
демонстрировать сомнительный популизм, в который уже люди не верят? Разве эти темы
сегодня требуют немедленного вмешательства?» – сказал г-н Кличко.

Г-н Кличко убежден, что для власти в повестке дня должно стоять в первую очередь
решение экономических, социальных и имиджевых проблем государства.

«Страна переживает серьезный политический кризис, а власть, вместо того, чтобы
искать взаимопонимание с обществом, раздувает очаг противоречий», – считает он.

Политик отметил, что единственным государственным языком должен быть
украинский, и он сегодня нуждается в защите от «украиноненавистников при власти»
(Украинский язык нужно защищать от украиноненавистников – Кличко //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/41849/). – 2012. – 25.05).

***

Лидер партии «Батьківщина» Юлия Тимошенко поняла свои политические ошибки.
Такое мнение озвучил лидер партии «Удар» Виталий Кличко, отвечая на вопрос, не

http://klichko.org/ua/news/news/udar-ofitsiyniy-kiyiv-maye-vikonati-rezolyutsiyu-yevroparlamentu
http://klichko.org/ua/news/news/udar-ofitsiyniy-kiyiv-maye-vikonati-rezolyutsiyu-yevroparlamentu
http://nbnews.com.ua/news/41849/
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опасается ли он сотрудничества с «Батьківщиной», которая намеревалась создать
коалицию с Партией регионов.

Он рассказал, что «Удар» намерен сотрудничать с «Батьківщиной» на почве
демократических ценностей, сообщает Украинская правда

«Мы готовы сотрудничать с теми партиями, которые отстаивают демократические
принципы, а не только лишь их декларируют. Если какая-то политическая сила не будет
последовательной, и декларации будут полностью отличаться от действий, с такими
политическими силами мы сотрудничать не будем», – уточнил политик.

«То, что было в прошлом, я думаю, что за те ошибки, которые делала лидер
политической силы «Батьківщина», Юлия Владимировна, я думаю, поняла и на
сегодняшний день то положение является, может быть даже следствием тех политических
ошибок, которые были сделаны в свое время этой политической силой», – добавил Кличко
(Кличко: Ситуация с Тимошенко – это следствие ее политических ошибок // Флот-
2017
(http://flot2017.com/posts/new/klichko_situacija_s_timoshenko__eto_sledstvie_ee_politicheski
h_oshibok). – 2012. – 26.05).

***

Партия УДАР не будет вкладывать значительные денежные средства в
предвыборную агитацию. Об этом заявил лидер партии Виталий Кличко.

Он сообщил, что кроме него партию финансируют еще ряд людей. По его словам,
содержание партии затратная вещь, которая обходится в около 70–80 тыс. дол. в месяц.

«Да, не хватает средств, но мы не собираемся обвешивать всю страну биг бордами,
ми не собираемся выкидывать колоссальные суммы денег, как это делают другие партии»,
– заявил Кличко.

Он отметил, что практически без финансовых вливаний партия УДАР показала
«довольно хороший результат на выборах в местные советы». Рецепт успеха Кличко
видит в непосредственном общении с людьми.

Кличко подчеркнул, что оппозиционные партии не должны перестать бороться друг
с другом. По его словам, оппозиция должна объединиться в выдвижении одного
кандидата на мажоритарных округах. Хотя он выступает против партийных квот (Кличко
не считает нужным рекламировать свою партию // Обозреватель
(http://obozrevatel.com/politics/05814-klichko-ne-schitaet-nuzhnyim-reklamirovat-svoyu-
partiyu.htm). – 2012. – 26.05).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко вважає,  що процес зімни влади в країні
повинен відбутися в правовому полі, через вибори Верховної Ради і Президента.

«Мені прикро, коли про Україну за кордоном говорять як про країну третього світу,
країну корупції. Наша політика сьогодні пронизана корупційними зв’язками, і є бізнесом.
Я ніколи не стану одним з таких політиків», – сказав Віталій Кличко.

Політик також зауважив,  що якби він зробив заяву про свою відмову від участі у
виборах мера столиці, то ці вибори відбулися б вже найближчої неділі: «Я завжди говорив
і говорю, що не розчарую киян. Я хочу поставити крапку в цьому питанні. Досить
спекуляцій».

Кличко зазначив, що партія «УДАР» дотримується принципу непоборення по
відношенню до колег по опозиції. «Влада виграє, якщо ми будемо воювати одне з одним.
На жаль, не всі опозиційні сили сьогодні дотримуються цього принципу так само, як ми».

Відповідаючи на запитання журналістів в студії, Кличко також заявив, що «УДАР»
за жодних обставин не співпрацюватиме з Партією регіонів. «Ми лише в тому випадку

http://flot2017.com/posts/new/klichko_situacija_s_timoshenko__eto_sledstvie_ee_politicheskih_oshibok
http://flot2017.com/posts/new/klichko_situacija_s_timoshenko__eto_sledstvie_ee_politicheskih_oshibok
http://obozrevatel.com/politics/05814-klichko-ne-schitaet-nuzhnyim-reklamirovat-svoyu-partiyu.htm
http://obozrevatel.com/politics/05814-klichko-ne-schitaet-nuzhnyim-reklamirovat-svoyu-partiyu.htm
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братимемо участь у формуванні нового уряду, якщо його сформує демократична
більшість.  Ми хочемо,  щоб до влади прийшли нові політики,  і щоб змінилося ставлення
до політики в Україні».

На думку Кличка, головними ознаками нової української політики мають бути
репутація і порядність:  «Ми –  інші,  ми не були при владі.  Багато політиків вже встигли
побувати і в опозиції,  і у владі,  проте так і не виконали своїх обіцянок.  На жаль,  в
українській політиці начебто відбувається ротація, але нічого не змінюється».

Також на думку лідера «УДАРу» теми депутатської недоторканності і мови стають
актуальними лише перед виборами, тому що мають спекулятивний характер. «Державна
мова повинна бути одна – українська. Треба любити свою країну», – сказав Кличко
(В.  Кличко:  Ми інші,  ми не були при владі //  JeyNews
(http://jeynews.com.ua/news/d0/70791). – 2012. – 27.05).

***

«Об’єднання політичних сил без спільного ідеологічного підґрунтя є поразкою. І це
означає, що на найближчих парламентських виборах «Свобода» йде окремо, у жодному
випадку не спільним списком від КОДу».  Про це заявила у політичній програмі Остапа
Дроздова «Прямим текстом. Бліц» депутат Львівської обласної ради Ірина Фаріон.

За її словами,  єдиний список –  це поєднання непоєднуваного.  «Свобода»  –  це
націоналістична політична сила, в основі якої є в першу чергу інтерес нації. «Фронт змін»
чи блок Тимошенко – це партії, які сповідують інше бачення світу і, чесно кажучи, яка у
них ідеологія,  треба запитати у них.  Бо одна з тих політичних сил якось свою ідеологію
називала солідаризмом, хоч у жодному з підручників я на таке не натрапляла. Інша
політична сила більшою мірою тяжіє до лібералізму, де розмиваються цінності
етноценричні».

На думку Ірини Фаріон, якщо ВО «Свобода» піде одним списком із цими
політичними силами, то вона відступить від своїх цінностей. «Це ще Донцов казав: якщо в
одному горщику варити горох,  капусту,  здохлого кота і підошву –  вийде нестравна їжа.
Такої нестравної їжі –  механічного об’єднання –  в нас дуже багато.  «Наша Україна»
колись механічно об’єднала у собі 11 партій, вони навіть знайшли символ цього
об’єднання –  великий кулак,  з якого вийшла одна велика дуля.  Бо в основі цього
об’єднання не було ідеї, яка є цементом будь-якого суспільства».

Проте пані Фаріон підтвердила, що «Свобода» узгоджує з опозицією своїх
мажоритарних кандидатів: «Тривають переговори на цю тему, і найбільше чого ми не
хочемо,  –  аби ми поборювали одне одного.  З іншого боку,  не може бути,  що нагорі
вирішили, хто буде кандидатом, спустили вниз і крапка. Цього не буде», – запевнила
Ірина Фаріон («Свобода» не піде на вибори спільним списком з КОДом», – Фаріон //
Західна інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/05/23/349871). – 2012. –
23.05).

***

Опозиція піде на вибори до Верховної Ради двома колонами –  об’єднання «За
Батьківщину» і партія «Свобода». Про це у Чернівцях під час свого візиту 27 травня
сказав лідер ВО «Свобода» Олег Тягнибок.

«Соціологія говорить, що так буде краще і можна отримати кращий результат, –
повідомив Тягнибок. – Відомо, що рейтинги не додаються. Якби ми об’єдналися, то
частина виборців «Свободи» не голосували б.  А частина їхніх виборців не підтримали б
«За Батьківщину», якби в списку були націоналісти».

Лідер «Свободи» переконаний, що лише у такий спосіб можна перемогти ворогів,
якими він вважає Партію регіонів і комуністів.

http://jeynews.com.ua/news/d0/70791
http://zik.ua/ua/news/2012/05/23/349871
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«Свобода»  йде до Верховної Ради не для того,  щоб бути в опозиції,  –  заявив
О. Тягнибок. – Ми йдемо, щоб перемогти і утворити більшість разом з іншими
опозиційними силами. Ми мусимо діяти разом, щоб перемогти бандитську Владу».

На Буковині Олег Тягнибок провів дві зустрічі – у Заставні та у Чернівцях у палаці
«Юність Буковини», де зібрався майже повний зал (Опозиція піде на вибори двома
колонами – Тягнибок // Молодий буковинець (http://molbuk.ua/chernovtsy_news/47205-
opozicya-pde-na-vibori-dvoma-kolonami-tyagnibok.html). – 2012. – 27.05).

***

В Україні фактично стартувала передвиборча кампанія до Верховної Ради. Так
склалося, що українські політики більше приділяють уваги політичній тематиці, яка, по
суті, завжди роз’єднувала українців. У той час, як в країні гостро не вистачає тих
політичних діячів, які прагнуть об’єднати потенціал суспільства з метою поліпшити її
економічне становище. Адже саме тривога про стан економіки, перш за все «економіки
власного гаманця», зараз об’єднує громадян України. Зарплата, інфляція, ціни на
продукти харчування однаково хвилюють наших співвітчизників. Є й більш глобальні
питання,  які однаково стосуються всіх без винятку українців –  місце нашої держави на
економічній карті світу, модернізація промисловості й перспективи української
економіки. І від вирішення цих питань залежать перспективи кожного українця і України
в цілому.

На думку лідера партії «Україна – Вперед!» Наталії Королевської,
фундаментальна програма економічного розвитку України – одна з тем, які здатні по-
справжньому об’єднати всіх українців, де б вони не жили і яким би соціальним статусом
не володіли. На її переконання, нашій державі необхідне економічне диво, яке дозволить
їй зайняти гідне місце у світовій економіці. І до втілення цієї ідеї вона разом з командою
партії «Україна – Вперед!» закликає перейти невідкладно.

Саме тому, починаючи з квітня, Королевська проводить регіональний тур по Україні,
презентуючи програму розвитку економіки «Нова економіка – нова країна». Вінниця і
Житомир, Дніпропетровськ та Чернігів, Хмельницький та Запоріжжя, Рівне та Миколаїв –
у своїх поїздках Королевська прагне охопити як сільськогосподарські, так і промислові
регіони,  як ті,  що наповнюють бюджет області й міста,  так і ті,  які вважаються
дотаційними. Ідея регіональних поїздок полягає в тому, щоб обговорити програму з усіма
українцями, яких хвилює майбутнє нашої країни. А значить, і майбутнє своїх дітей. Кожен
бажаючий може надати свої пропозиції до програми «Нова економіка – нова країна».

«Без взаємодії з громадськими лідерами, без реального громадського контролю
жодна влада в Україні не буде відкритою, прозорою і доступною. Це залежить, в першу
чергу, від самих громадських лідерів і готовності політичних сил бути відкритими і
доступними», – говорить Королевська.

Одна з ідей програми «Нова економіка –  нова країна» полягає в наступному:  якщо
ми хочемо дати поштовх розвитку української економіки, потрібно об’єднати потенціали
регіонів країни. «Ми прекрасно розуміємо, що не змінивши методи управління
економікою, не змінивши стандарти і критерії оцінки її роботи, ми не зможемо змінити на
краще ситуацію в країні», – заявляє Королевська.

Як вважають в партії «Україна – Вперед!», тільки об’єднання зусиль і спільний план
дій забезпечать поступ нашої держави. «Йдучи в політику, я поставила для себе завдання:
змінити якість економіки, якість життя людей в нашій країні, – говорить Королевська. – Я
впевнена, що настав момент, коли політики повинні перестати говорити про політику.
Політика має перейти з кількості слів в якість дій.  Для країни,  для людей.  Політики
повинні зосередити свої зусилля, знання, досвід для того, щоб змінити економіку. Наша
мета – підвищити ВВП країни на 80 %. Я впевнена, що середня зарплата в 1000 євро і
середня пенсія в 500 євро – це реально в Україні. А економічне диво – можливе»

http://molbuk.ua/chernovtsy_news/47205-opozicya-pde-na-vibori-dvoma-kolonami-tyagnibok.html
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(Романенко Т. Економіка має діяти по-новому: Партія «Україна – Вперед!» презентує
свою економічну програму по всіх регіонах країни // Буковина (http://www.gazeta-
bukovyna.cv.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=1192:2012-05-20-07-10-
53&catid=43:2011-12-24-10-46-55&Itemid=59). – 2012. – 20.05).

***

Лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия Королевская вместе с депутатами
Евгением Сусловым и Алексеем Логвиненко зарегистрировали в Верховной Раде
законопроект «О внесении изменений в Закон Украины «О занятости населения»
(№ 10497). Об этом сообщила сама Наталия Королевская во время пресс-конференции в
Кировограде, где пребывала с рабочим визитом.

По словам Королевской,  документ предусматривает целый ряд льгот для
предприятий, трудоустраивающих студентов и выпускников вузов, и стимулирует
создание рабочих мест в малых городах. «В законопроекте мы четко прописали условия
для предприятий, которые готовы трудоустраивать молодежь, в частности –
предоставлять ей первое рабочее место. Среди них – освобождение от налога на
заработную плату, предоставление дополнительных льготных кредитов на создание
рабочих мест. Ведь обновление украинской экономики и политики будет происходить
именно благодаря молодым людям. Поэтому необходимо сделать все возможное, чтобы у
нашей молодежи была возможности применить свои знания и умения именно в Украине, а
не за границей», – отметила нардеп.

Кроме того, по ее словам, в законопроекте предусмотрены преференции для людей
предпенсионного возраста, лишившихся работы. «Те, кому осталось полтора-два года до
пенсии, и кто не может найти работу – получат возможность льготного выхода на
пенсию», – подчеркнула политик.

Королевская также добавила, что законопроект предусматривает целый ряд
стимулов для увеличения числа занятого населения в малых городах и сельской
местности, а также в городах с наибольшей миграцией трудоспособного населения.

Законопроект «О внесении изменений в Закон Украины «О занятости населения»
(№ 10497), в частности, предусматривает: работодателям – полное освобождение или
50 % оплату единого социального взноса за каждое новое рабочее место; студентам
старших курсов – право переходить на обучение по индивидуальным планам в случае
заключения договоров о трудоустройстве; самозанятым и безработным –
гарантированную занятость в течение 100 дней каждого года для взрослых членов
сельских домохозяйств, которые соглашаются выполнять неквалифицированные виды
физического труда за оплату в размере установленной законом минимальной заработной
платы (Королевская обещает защитить украинцев от репрессивного Трудового
кодекса // Флот-2017
(http://flot2017.com/posts/new/korolevskaja_obecshaet_zacshitit_ukraincev_ot_repressivnogo
_trudovogo_kodeksa). – 2012. – 22.05).

***

Для качественного обновления украинской политики необходимо сократить
количество народных депутатов до 150 человек. Такое мнение выразила лидер партии
«Украина – Вперед!» Наталия Королевская.

«Такого количества депутатов по отношению к численности населения, как в нашей
стране, – нет нигде. При этом единицы из них беспокоятся за благополучие своих граждан
и отстаивает интересы Украины. Убеждена, для качественного обновление украинской
политики необходимо не только привести новых людей, готовых работать на страну, в
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будущую Верховную Раду, но и сократить состав парламента до 150 человек», – отметила
она.

Еще одним шагом, который будет способствовать становлению в Украине
цивилизованных отношений, лидер партии «Украина – Вперед!» назвала отмену
института неприкосновенности для представителей всех ветвей власти. «Мы с коллегами
поставили подписи под оппозиционным обращением и оппозиционным законопроектом,
поскольку считаем необходимым отменить статус неприкосновенности и народных
депутатов, и судей, и Президента. Институт неприкосновенности в Украине необходимо
ликвидировать, поскольку на сегодняшний день он превратился в институт
безнаказанности. Разделять людей в Украине на неприкосновенных, обладающих
многими привилегиями и простых граждан – недопустимо», – отметила она.

По мнению Наталии Королевской, благодаря отмене института неприкосновенности,
украинская политика в дальнейшем станет «более открытой и прозрачной, а политики –
будут заботиться об интересах своей стране, а не о наполнении своего кармана»
(Наталия Королевская предлагает сократить состав Верховной Рады до
150 депутатов. А почему не до трех? // City News
(http://www.citynews.net.ua/news/19352-nataliya-korolevskaya-predlagaet-sokratit-sostav-
verhovnoy-rady-do-150-deputatov-a-pochemu-ne-do-treh.html). – 2012. – 23.05).

***

Лідер партії «Україна – Вперед!» Наталія Королевська закликала керівництво
опозиційних парламентських фракцій зайняти публічну позицію щодо відставки чинного
уряду України. Про це йдеться у зверненні Наталії Королевської до опозиційних фракцій.

«Закликаю всіх опозиційних депутатів парламенту підтримати внесення питання про
відповідальність уряду на розгляд Верховної Ради. Також прошу керівництво опозиційних
фракцій зайняти публічну позицію щодо відставки уряду Азарова й готовності поставити
підписи під постановою про відповідальність Кабінету міністрів», – йдеться у зверненні.

Наталія Королевська переконана, 100 депутатів фракції «БЮТ–Батьківщина»,
64 депутата фракції «Наша України – Народна Самооборона», а також депутати партії
«Україна – Вперед!» можуть разом зібрати 150 підписів і внести на розгляд Верховної
Ради питання про відповідальність уряду. «Наша спільна позиція щодо Кабміну Азарова
стане реальним кроком до зміни нинішньої влади», – підкреслила вона.

За словами лідера партії «Україна – Вперед!», звіт уряду про виконання бюджету-
2011 «більше нагадує опис вкрадених з бюджету коштів». «Уряд Азарова веде нашу
країну до економічного і соціального колапсу. А своєю бездіяльністю ми робимо
легітимним економічне беззаконня, що відбувається сьогодні в Україні. Опозиція повинна
дати суспільству чітку відповідь: вона може тільки критикувати владу чи готова реально
домагатися відставки чинного Кабінету Міністрів», – зазначила Наталія Королевська
(Наталія Королевська закликала парламентську опозицію розпочати процедуру
відставки уряду Азарова // Офіційний сайт Партії «Україна – Вперед!» (http://ukraina-
vpered.com/ua/home/view-natalija-korolevska-zaklykala-parlamentsku-opozytsiju-rozpochaty-
protseduru-vidstavky-urjadu-azaro.html). – 2012. – 25.05).

***

Відносини з Росією після зміни керівництва країни навряд чи зміняться. Про це
сказав голова Народного Руху України Борис Тарасюк.

«На французьських виборах інтрига зберігалась до самого кінця. Що стосується
виборів Президента Росії, всі знали ще 5 років тому, хто стане наступним Президентом.
Чи позначиться на Україні зміна Президента Росії – думаю, що ні. На мою думку,
політика Росії щодо України не зміниться –  зауважив парламентар.  –  Що стосується
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відносин Україна –  Франція,  то я не думаю,  що Україна буде серед пріоритетів для
президента Олланда».

Головним же завданням новообраного Президента Франції Франсуа Олланда буде
фіскальний пакт.

«Фіскальний пакт буде пріоритетом і головним завданням для Франсуа Олланда.
Саме для цього він відвідав Німеччину в перший день свого президентства, щоб вирішити
це головне для Франції питання», – сказав політик.

Борис Тарасюк додав також, що найближчим часом Україна залишатиметься під
прискіпливою увагою Євросоюзу.

«Однак, щодо дій нинішньої влади можна судити про те, що вони, серед іншого,
спрямовані і на загострення відносин з ЄС», – зазначив він (Дії нинішнішньої влади
спрямовані на загострення відносин з ЄС – Борис Тарасюк // Oфіційний сайт
Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/diji-ninishnishnoji-
vladi-sprjamovani-na-zagostrennja-vidn.html). – 2012. – 23.05).

***

Анатолий Гриценко заявил, что в условиях внеблоковости Украины необходимо
прекратить разговоры о кардинальном сокращении украинской армии, которые, по
мнению политика, являются «преступлением, без преувеличения».

Руководитель парламентского комитета по вопросам национальной безопасности и
обороны, лидер партии «Громадянська позиція» Анатолий Гриценко заявил, что
разговоры о кардинальном сокращении украинской армии необходимо прекратить.

«Необходимо прекратить разговоры о каких-либо других опасных экспериментах в
условиях принятия решения о внеблоковости. Это – преступление, без преувеличения», –
заявил он в ходе парламентских слушаний «О состоянии и перспективах развития военной
организации и сектора безопасности Украины» 23 мая в Киеве.

По мнению Гриценко, Украина должна или отказаться от внеблокового статуса и
искать союзников, или «искать деньги и укреплять собственную оборону и национальную
безопасность. По его убеждению, другого подхода в этом вопросе быть не может.

«Если внеблоковость без союзников и сокращение армии, мы останемся
беззащитными. Это недопустимо», – подчеркнул Гриценко (Гриценко: Разговоры о
кардинальном сокращении армии – это преступление // Четверта Влада
(http://4vlada.net/partii-lidery/gritsenko-razgovory-o-kardinalnom-sokrashchenii-armii-eto-
prestuplenie). – 2012. – 24.05).

***

Актуальні цікаві питання політичного і суспільно-економічного життя України стали
предметом обговорення під час зустрічі у незалежному громадському прес-центрі
«Волинський вибір-2012» із відомим політиком, народним депутатом України, головою
Української народної партії Юрієм Костенком

Йшлося насамперед про те, чи існує можливість об’єднання політичних сил заради
відстоювання інтересів України, яка при цьому комбінація допустима, а яка неможлива за
жодних умов, чи вистачить потенціалу свідомих українців, аби на виборах перемогли
українські сили.

«До тих пір, поки будуть носії сталінізму в українській політиці, до тих пір не тільки
ставитимуть пам’ятники Сталіну в Україні, а й ця людиноненависницька ідеологія житиме
в нашій державній політиці,  –  сказав Юрій Іванович щодо живучості сталінізму в
національній історії.

Він, аналізуючи парадокси сучасного політичного становища, зазначив, що всі
опозиціонери говорять про те,  що диктатура повертається в Україну.  Лідери опозиції
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засуджені за нормами Кримінально-процесуального кодексу ще сталінських часів, але
постає природне питання, чому цей кодекс не був змінений за 21 рік нашої незалежності,
більше того, протягом тих п’яти років, коли була демократична влада?

Зміни неможливі, наголосив Юрій Костенко, доки не буде заборонена комуністична
ідеологія в Україні, доки не почнемо будувати державну політику на основі національних
інтересів, національних пріоритетів і на основі всього того, що потрібно українцеві, який є
носієм суверенної незалежної Української держави.  Нині ж,  на його думку,  навіть ті
політичні сили, які входять до КОДу, є лівоцентристськими. Українська народна партія
пропонує інший, правоцентристський шлях. На парламентських виборах 2012 р. українці
матимуть можливість підтримати праву альтернативу, яка ставить за мету формування
потужного середнього класу на основі політики економічного націоналізму (патріотизму).

Юрій Костенко поінформував, що буде створена єдина правоцентристська команда,
до якої, крім УНП, увійдуть «Наша Україна», КУН, «Українська платформа – Собор»,
Українська республіканська християнська партія, такі відомі громадські організації, як
«Просвіта», Спілка офіцерів, «Меморіал» та інші. Зараз визначається, через яку політичну
партію буде проведено спільний список. А до нього ввійдуть відомі політичні й
громадські діячі, які мають авторитет в нації і здатні захистити національні інтереси.
Ведеться робота по регіонах, щоб визначити кандидатів і назвати їх у другій половині
червня – липні. На переконання Юрія Івановича, на вибори піде п’ять-шість опозиційних
команд, а не одна-єдина, як мало бути за сценарієм влади, і ці партії потім здатні створити
більшість, поки що не правоцентристську, але з тих сил, які є опозиційними. Щодо
формування єдиного списку, входження до нього справжніх українських патріотів, дій під
час виборчої кампанії свої думки також висловили голови обласної організації партії Ігор
Верчук і Луцької міської організації УНП Віталій Федосюк.

Українські праві об’єднуються навколо таких загальнонаціональних цінностей, як
незалежність держави та її суверенітет, які влада повинна оберігати і розвивати, а не
торгувати ними; національна економіка, яка продукує достатню кількість робочих місць і
наповнює український ринок власною продукцією; українська мова, заявляють вони, є
основою національного суверенітету; земля – це не лише товар, а найбільша
загальнонаціональна цінність, яку держава повинна оберігати, а для цього мають
запровадити європейську систему землекористування; невід’ємною складовою суверенної
незалежної України є єдина помісна православна Церква; має бути повноправне членство
України в ЄС та НАТО, це українські праві розглядають як єдино можливий шлях
реалізації європейського вибору України.

Юрій Костенко підкреслив, що Українська народна партія переконана: її відомий
принцип, який вона наполегливо доводить до свідомості наших виборців, – «Роби
українське, купуй українське, захищай українське!» – це і є найкраща стратегія
наповнення українського бюджету українськими грошима та творення заможного життя у
своїй державі. Саме «роби українське», тому що зростає частка імпортних товарів, які
завозяться в Україну. Реалізація такої політики можлива лише тоді, коли праві політичні
сили отримають більшість у Верховній Раді, а для цього і створюють об’єднання правил
сил, справжніх патріотів України (Лис В. Праві сили хочуть об’єднатися // Волинь
(http://www.volyn.com.ua/?rub=4&article=0&arch=). – 2012. – 22.05).

***

«Грубим порушенням ст. 13 Конституції України» вважає член правління
Української народної партії Володимир Ступак введення у Севастополі, Хмельницькій,
Закарпатській та деяких інших областях плати за збір лісових грибів та ягід.  Єдиним
виключенням, на думку політика, може бути оплата промислового збору.

«Безглуздість цієї ситуації полягає у тому, що український народ, який, відповідно до
Конституції, є власником всіх природних ресурсів України, примушують сплачувати

http://www.volyn.com.ua/?rub=4&article=0&arch
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кошти за можливість використання цих власних ресурсів», – наголосив Ступак. До того ж,
за його словами, «такі ініціативи можуть знищити цілу «субкультуру» грибників та
ягідників, які збирають лісові дари не для збагачення, а заради відпочинку та для власного
здоров’я».

«Якщо сьогодні не зупинити ганебну спробу порушення Конституції, завтра влада
запровадить податок на повітря, на можливість відпочивати на природі та право купатися
в гірських річках»,  –  підсумував Володимир Ступак (УНП вимагає дозволити людям
безоплатно збирати гриби та ягоди // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/unp_vimagae_dozvoliti_ljudjam_bezoplatno_zbirati_gribi_ta_jagodi/
2012-05-24-10109). – 2012. – 24.05).

***

«Зеленые» партии и общественные движения стали важной составляющей
политических систем и реформ в большинстве стран Европы. Об этом во время Невского
экологического конгресса заявил лидер партии «Зеленые», глава Евразийского
Объединения Зеленых Партий (ЕОЗП) Александр Прогнимак.

«Мы можем воочию убедиться в реальных результатах их деятельности на примере
европейского экологического законодательства – едва ли не самого требовательного и
регламентированного. Тенденции роста популярности «зеленых» идей в последние года
наблюдаются и в Украине», – отметил Прогнимак.

Он подчеркнул, что Украина, Россия, Белоруссия и Казахстан в полной мере
ощутили на себе последствия мирового экологического и экономического кризисов,
порожденных неограниченным использованием материальных и энергетических ресурсов.
«Сама жизнь показала,  что необходимо менять подход к природе.  И в первую очередь –
саму философию, переходя к «зеленому» образу жизни. Содействие решению
экологических проблем является главной задачей «зеленых» СНГ, объединённых партией
«Зеленые» в рамках ЕОЗП», – подчеркнул лидер партии «Зеленые».

«Важной задачей «зеленых» СНГ является обеспечение своего представительства в
парламентах, что позволит оказывать влияние на содержание экологического
законодательства. Поэтому для партии «Зеленые» крайне важны выборы в Раду, на
которых мы рассчитываем создать «зеленую» фракцию для защиты интересов всех
украинцев», – резюмировал Александр Прогнимак («Зелёные» снова в моде // TopMedia
(http://topmedia.com.ua/news/show/2012-05-21/26102_zelyonye-snova-v-mode). – 2012. –
21.05).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Народный депутат от Партии регионов Вадим Колесниченко заявил,  что
нардепов в парламенте никто и никогда не вынудит разговаривать на украинском языке.

«Никто никого никогда не будет заставлять и не заставит говорить на
государственном языке. В парламенте желающие говорить на негосударственном языке
имеют на это право в соответствии с Законом «О регламенте», – подчеркнул
Колесниченко (Колесниченко: Никто никогда не заставит нардепов говорить в Раде
на государственном языке // КИД (http://www.zadonbass.org/news/all/message_50165).  –
2012. – 22.05).

http://siver.com.ua/news/unp_vimagae_dozvoliti_ljudjam_bezoplatno_zbirati_gribi_ta_jagodi/2012-05-24-10109
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http://topmedia.com.ua/news/show/2012-05-21/26102_zelyonye-snova-v-mode
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***

В ПР считают, что если Янукович поможет Тимошенко, то это отдалит Украину от
Европы. Поэтому Президент не должен влиять на решение судов

Апелляции в адрес Президента Украины Виктора Януковича с требованием повлиять
на решения судов по делу экс-премьера Юлии Тимошенко не приближают Украину к
Европе, а, наоборот, отдаляют. Об этом заявил народный депутат Украины, член
парламентской фракции Партии регионов, представитель Президента в Верховной
Раде Юрий Мирошниченко.

«Ситуация в отношении с европейскими странами является напряженной. И
Президент обеспокоен этим», – отметил политик.

По словам Мирошниченко, Виктор Янукович неоднократно выражал сожаление по
поводу того, что персональное дело Юлии Тимошенко стало поводом для резких
заявлений со стороны лидеров европейских стран.

«Европейские ценности предусматривают, что любые дела должны решаться
цивилизованным и правовым способом. Сегодня в адрес Президента идет прямая
апелляция, чтобы он повлиял на решение судов – независимых институтов власти. Мне
кажется, это не приближает нас к Европе, а отдаляет», – добавил парламентарий.

Он также напомнил, что поводом для заключения Тимошенко стало нарушение
процедур, предусмотренных при подписании международных соглашений.

«Это установил суд, однако именно это обстоятельство, к сожалению, никто не хочет
комментировать», – резюмировал депутат-регионал (В ПР считают, что если Янукович
поможет Тимошенко, то это отдалит Украину от Европы // President.org.ua
(http://www.president.org.ua/news/news-320700/). – 2012. – 22.05).

***

У разі передачі з балансу Верховної Ради низки санаторіїв на баланс Фонду
держмайна України з подальшою їх приватизацією бюджетні витрати скоротяться на
200 млн грн. Про це повідомив народний депутат, член парламентської фракції Партії
регіонів, член Комітету Верховної Ради з питань фінансів і банківської діяльності
Василь Горбаль.

«Питання передачі санаторіїв Верховної Ради на баланс Фонду держмайна ми
пропонуємо розглянути зараз,  а не після виборів з огляду на те,  що фактично абсолютна
більшість депутатів завжди за це виступала. Тому ми зі співавторами законопроекту
Андрієм Деркачем і Дмитром Шенцевим пропонуємо нашим колегам не лишатись
голослівними і проголосувати за це ще до початку передвиборчих перегонів», – зазначив
депутат.

За його словами, за рахунок приватизації депутатських санаторіїв буде не лише
зекономлено кошти держбюджету, буде отримано певні надходження коштів, отриманих у
результаті публічної, відкритої приватизації від продажу цих комплексів.

«Я переконаний, що у зв’язку з тим, що абсолютна більшість народних депутатів
публічно виступають за скорочення будь-яких депутатських пільг та соціальних
стандартів, нашу ініціативу в парламенті буде підтримано. Тим більше, що це стало вже
світовим трендом», – наголосив Василь Горбаль (Василь Горбаль: Відмова від
депутатських санаторіїв зекономить 200 мільйонів бюджетних гривень //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11047). – 2012. – 22.05).

http://www.president.org.ua/news/news-320700/
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***

Україна отримала високу оцінку з боку європейських країн щодо співпраці з НАТО.
На це звернув увагу народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів
Володимир Олійник.

Говорячи про участь української делегації на чолі з Президентом України
В. Януковичем у засіданні Північноатлантичної ради НАТО в рамках Чиказького саміту,
народний депутат зауважив: «Ми дотримуємося того курсу, який обрали, – позаблоковий
статус нашої держави. А запрошення на такий важливий саміт – це добрий знак для
України». В. Олійник зазначив, що в офіційній декларації саміту наша країна отримала
високу оцінку щодо співпраці з НАТО, зокрема, в частині миротворчих заходів, які
проводить Альянс в Афганістані.

На його думку,  такі висновки за підсумками саміту є проривом,  хоча й були
очікуваними, тому що більшість членів НАТО – це ті ж європейські країни. У висновках,
до всього, акцентується увага на змінах у законодавстві, на зміцненні незалежної судової
системи та міститься заклик до проведення чесних, вільних, прозорих виборів. «І я думаю,
що це вже дещо м’якіші оцінки, ніж були раніше», – звернув увагу політик.

«Вже немає прямого втручання в судову систему, в розгляд конкретних справ, що є
європейським стандартом. В Європі один із стандартів – невтручання в діяльність судової
системи в конкретні справи», – додав він. «І всі ті рекомендації, які дала нам і Рада
Європа, й інші міжнародні інституції, зокрема, щодо реформування судової системи, ми
виконуємо», – відзначив парламентарій.

Володимир Олійник також звернув увагу на те, що «у законі про зовнішню і
внутрішню політику чітко прописано, що ми вибрали євроінтеграцію. І ми багато чого
зробили. Це попередня влада говорила: «Немає проблем». Але насправді, нагадав
народний депутат, нічого не робилося в країні в плані реформаторських системних змін,
поліпшення законодавчого поля.

«Сьогодні ми ведемо розмову про вдосконалення судової системи, а це –
реформування органів юстиції і кримінальної юстиції, це – новий Кримінально-
процесуальний кодекс. Зараз на підході у нас нові закони – про адвокатуру та про
прокуратуру», – наголосив парламентарій. «Саме про це йде мова, а не про конкретну
справу (стосовно Ю. Тимошенко. – Ред.)», – констатував він. І водночас зауважив, що
«сьогодні є рішення суду, є оцінка дій (екс-прем’єр-міністра. – Ред.). Тож питання стоїть
не про політичну відповідальність, а про відкрите шахрайство з документами, їх
підтасовку та угоду, яка суперечить інтересам України» (Володимир Олійник: Україна
отримала високу оцінку щодо співпраці з НАТО // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11059). – 2012. –
22.05).

***

Затягування прийняття нового Трудового кодексу вигідне тим, хто не бажає
приведення українських умов праці до європейських стандартів. Про це у кулуарах
Верховної Ради заявив народний депутат України, член парламентської фракції
Партії регіонів, заступник голови Комітету Верховної Ради з питань соціальної
політики та праці Ярослав Сухий.

«Ті, хто критикують новий Трудовий кодекс, не просто неуважно його читали – вони
в очі його не бачили. Це група політичних лузерів, яка займається звичайнісіньким
шельмуванням для того, щоб нагадати людям про себе», – відзначив депутат.

«Новий Трудовий кодекс законодавчо закріпить 40-годинний робочий тиждень, бо
зараз існують неприпустимі ситуації, за яких люди працюють з ранку до ночі і чисто
фізично не встигають виспатись. Ми повинні заборонити таку нещадну експлуатацію раз і

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11059
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назавжди, бо саме через це відбувається безліч нещасних випадків, від яких страждають
не лише самі робітники,  а й люди,  яким вони надають послуги»,  –  зауважив Ярослав
Сухий.

Він наголосив на тому, що нормами Трудового кодексу умови праці українців будуть
приведені до європейських стандартів, і затягування його прийняття працює на користь
експлуататорів, а не українського народу (Ярослав Сухий: Трудовий кодекс приведе
українські умови праці до європейських стандартів // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11058). – 2012. –
22.05).

***

У вирішенні стратегічних завдань, пов’язаних, зокрема, з енергетичною,
інформаційною безпекою, інтеграцією України до Європейського Союзу, зусилля влади та
опозиції мають бути максимально об’єднаними в інтересах держави. Таку думку висловив
народний депутат, заступник голови парламентської фракції Партії регіонів, радник
Президента України Анатолій Кінах.

«Опозиція, виконуючи своє головне завдання – контролера влади, ніколи не повинна
вдаватися до дій, які можуть підірвати довіру до країни, завдати непоправного удару по її
іміджу.  Це не ті методи роботи,  які сприяють становленню громадянського суспільства,
допомагають владі працювати конструктивно. Заради пріоритетних національних завдань
зусилля потрібно об’єднувати», – вважає Анатолій Кінах.

У цьому контексті політик наполягає на активізації дій держави в інформаційному
просторі, необхідності роз’яснення кожного кроку влади, щоб вони були зрозумілими як
українському суспільству, так і міжнародній спільноті.

Депутат також порадив опозиційному уряду звернутися до своїх європейських колег
із проханням відмовитися від подвійних стандартів у відношенні до нашої країни
(Анатолій Кінах: Опозиція ніколи не повинна вдаватися до дій, які можуть підірвати
довіру до нашої країни // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11057). – 2012. – 22.05).

***

Міністерство освіти і науки, молоді та спорту вчасно та якісно підготувалося до
вступної кампанії 2012 р. Про це заявив народний депутат України, член
парламентської фракції Партії регіонів, голова Комітету Верховної Ради з питань
науки і освіти Максим Луцький. Про це він сказав, виступаючи з парламентської
трибуни 22 травня, інформуючи про підготовку та хід цьогорічної вступної кампанії.

Народний депутат звернув увагу на те, що закінчився навчальний рік загальної
середньої школи, розпочались вступна кампанія та зовнішнє незалежне оцінювання. І
констатував, що «всі обов’язкові підготовчі процедури було здійснено вчасно та в
повному обсязі».

«А саме: тести розроблено вчасно, вдосконалено штатну структуру центру ЗНО,
тестові завдання до пунктів тестування доставлено вчасно, організацію ЗНО витримано з
урахуванням усіх вимог,  у пунктах ЗНО використано сертифіковані технічні засоби
відеоспостереження та металодетектори», – поінформував голова профільного комітету.

Він також звернув увагу на те, що МОНмолодьспорту затвердило правила прийому
до університетів ще у жовтні минулого року для того, щоб абітурієнти змогли якісно
підготуватись до вступу.

Водночас депутат зауважив, що умови прийому 2012 р. не відрізняються
кардинально від умов прийому минулого року. «Було збільшено прохідний бал з
профільних предметів – зі 124 до 140 балів – при вступі на одержання ступеня бакалавра.
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Така новація розглядається як важлива умова забезпечення якісного відбору вступників.
Зміни також стосуються чіткості й прозорості рейтингів списків вступників. Адже деякі
університети вивішували списки не вчасно, і абітурієнти не знали, чи вони вступили, чи
ні. Тепер ми чітко затвердили те, що перший список має бути 1 серпня не пізніше
12 години, другий і третій – не пізніше 12 години, відповідно, 5 і 8 серпня», – наголосив
парламентарій.

Депутат зробив акцент на тому, що відповідно до постанови Кабміну щодо
державного замовлення обсяг прийому для підготовки фахівців на молодшого спеціаліста
– 79000 осіб, на бакалавра – 127000. «У порівнянні з 2011 р., збільшено обсяг прийому на
технічні напрямки», – зауважив він.

«На думку членів комітету, МОНмолодьспорту вчасно та якісно підготувалося до
вступної кампанії 2012  р.»,  –  резюмував М.  Луцький (Максим Луцький: Підготовку до
вступної кампанії 2012 року проведено вчасно та якісно // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11055). – 2012. –
22.05).

***

Представители оппозиции всеми возможными путями пытаются саботировать
рассмотрение в Верховной Раде законопроекта о ликвидации депутатской
неприкосновенности. Об этом заявил 22 мая народный депутат Украины, первый
заместитель председателя парламентской фракции Партии регионов Михаил
Чечетов.

«Практически все парламентарии, независимо от того, под какими партийными
знаменами они шли в Верховную Раду, обещали ликвидацию льгот и депутатской
неприкосновенности», – отметил политик и добавил, что фракция Партии регионов, в
отличие от представителей оппозиции, поддержала проект закона о ликвидации льгот для
народных депутатов.

«Партия регионов по-прежнему выступает за ликвидацию неприкосновенности, но, к
сожалению, на протяжении последних двух месяцев, поднимая этот вопрос на
Согласительном совете Верховной Рады, глава нашей фракции Александр Ефремов
наталкивается на открытый саботаж со стороны оппозиции», – пояснил он. «Несмотря на
это, наша политическая сила будет настоятельно требовать внести законопроект о
ликвидации депутатской неприкосновенности на рассмотрение парламента. И мы
обязательно проголосуем за него уже на этой сессии», – резюмировал Михаил Чечетов
(Михаил Чечетов: Оппозиция саботирует рассмотрение законопроекта о
ликвидации депутатской неприкосновенности // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11053). – 2012. –
22.05).

***

Одной из главных целей украинской оппозиции является создание проблем для
Украинского государства. На это обратил внимание народный депутат, заместитель
председателя парламентской фракции Партии регионов Вадим Колесниченко.

«Представители БЮТ не желают работать,  они хотят создавать проблемы для
Украинского государства. Потому что, когда мы голосуем в парламенте за то, чтобы
продлить работу с целью успеть рассмотреть все законопроекты, БЮТ голосует против
этой инициативы», – отметил депутат.

По его словам, во время вечернего заседание ВР 22 мая, которое продлили в связи с
большим объемом рассматриваемых вопросов, от оппозиции присутствовало 3 человека.
«Это, безусловно, показатель того, как наши оппоненты «переживают» за будущее
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государства», – поделился В. Колесниченко (Вадим Колесниченко: Основная цель
оппозиции – создание проблем для Украины // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11082). – 2012. – 23.05).

***

Народный депутат Украины, председатель парламентской фракции Партии
регионов Александр Ефремов убежден, что в вопросах урегулирования отношений с РФ
по поводу возвращения вкладов Сбербанка СССР следует руководствоваться уже
принятыми соглашениями.  Об этом он заявил во время брифинга в кулуарах Верховной
Рады 23 мая.

«После распада Советского Союза были созданы специальные правительственные
комиссии, которые занимались вопросами разделения имущества государства. И если
какие-то вопросы не были решены в рамках работы этих комиссий, то следует вернуться к
уже принятым решениям, а не заниматься популизмом», – отметил Александр Ефремов.

Он также напомнил, что тогда руководство Украины согласилось с решением работы
правительственных комиссий. «Но сегодня уже возникают новые требования. Поэтому
давайте будем серьезными людьми и будем руководствоваться теми документами,
которые уже приняты», – подчеркнул парламентарий (Александр Ефремов: В вопросах
урегулирования отношений с РФ по поводу возвращения вкладов Сбербанка СССР
следует руководствоваться уже принятыми соглашениями // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/1109).  –
2012. – 23.05).

***

Україна виконує зобов’язання, які вона взяла на себе перед Парламентською
асамблеєю Ради Європи. Про це заявив народний депутат, член парламентської
фракції Партії регіонів Іван Попеску.

«Україна виконує резолюцію ПАРЄ під номером 1862.  Там найголовнішим було
прийняття Кримінально-процесуального кодексу. Ми його прийняли», – наголосив
народний депутат.

І. Попеску зазначив, що КПК був найголовнішим базовим документом, прийняття
якого вимагали зобов’язання, взяті Україною ще з моменту її вступу до Ради Європи. «На
основі Кримінально-процесуального кодексу ми повинні прийняти закони про адвокатуру
та прокуратуру. Ці зобов’язання у нас залишались ще з моменту вступу, тобто з 1995 р. І
Президент уже подав новий законопроект про адвокатуру та адвокатську діяльність. Я
сподіваюсь, що до кінця цієї сесії ми його приймемо. Щодо законопроекту про
прокуратуру,  то ми його повинні прийняти протягом одного року після вступу в силу
нового КПК. Але над ним сьогодні ведеться активна робота, і тому, я думаю, знадобиться
навіть менше часу для його прийняття», – зазначив політик.

На переконання парламентарія, за останні два роки в напрямку виконання
зобов’язань України перед РЄ було зроблено більше ніж протягом багатьох попередніх
років.

«Крім того, Рада Європи говорила про декриміналізацію ст. 364 та 365
Кримінального кодексу України, але при цьому наголошувала на приведенні їх до
стандартів європейського законодавства. Хоча опозиція чомусь не говорить про
необхідність приведення до європейських стандартів», – зауважив Іван Попеску.

Він зазначив, що сьогодні Комітет ПАРЄ з юридичних питань та прав людини веде
роботи з розмежування кримінальної та політичної відповідальності. Для цього
вивчаються ситуації в різних країнах, де до кримінальної відповідальності притягалися
колишні високопосадовці, зокрема, у Хорватії та Ісландії.
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«Паралельно наше Міністерство юстиції проводить роботу з аналізу застосування
аналогічних 364 та 365 статтям положень законодавства в інших країнах. В 11 країнах ЄС
в тій чи іншій формі ці норми є»,  –  зазначив депутат-регіонал (Іван Попеску: Україна
виконує вимоги ПАРЄ // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11095). – 2012. – 23.05).

***

Європейський Союз відзначив прогрес України у здійсненні реформ, зокрема,
позитивну оцінку здобули новий Кримінально-процесуальний кодекс та закон про
громадські об’єднання. Про це, виступаючи з трибуни парламенту 23 травня, зауважив
народний депутат України, член фракції Партії регіонів у Верховній Раді, заступник
голови ПР з питань міжнародної політики Леонід Кожара.

«Візит Прем’єр-міністра Миколи Азарова до Брюсселя довів: Україна налаштована
рішуче йти шляхом системних перетворень, які дадуть змогу зрушити з місця укладення
Угоди про асоціацію з ЄС»,  –  зауважив Л.  Кожара і додав,  що Європейський Союз
відзначив прогрес України у здійсненні реформ.

«Важливе значення мало обговорення лібералізації візового режиму Україна – ЄС.
Євросоюз надав високу оцінку зусиллям української влади у цій сфері, а Єврокомісар
Штефан Фюле пообіцяв розглянути та вирішити всі зауваження до роботи візових органів
країн-членів ЄС», – додав парламентарій.

За його словами, пан Фюле також пообіцяв, що Євросоюз уже незабаром завершить
роботу з укладення Угоди про асоціацію, оскільки, за його словами, «відмова від процесу
асоціації означала б зраду по відношенню до громадян та зраду принципів східного
партнерства».

Серед важливих зовнішньополітичних подій останнього часу Леонід Кожара також
відзначив участь Президента України Віктора Януковича в саміті НАТО у Чикаго.

«Із проголошенням позаблокового статусу нашої країни відносини Києва з Альянсом
позбулися заполітизованості та набули рис прагматичної, конструктивної взаємодії. В її
рамках на Чиказькому саміті Україна проголосила намір збільшити внесок у реалізацію
Лісабонської стратегії НАТО із завершення військової операції в Афганістані», –
наголосив політик.

Чиказький саміт, на його переконання, став також гарним майданчиком для
проведення Президентом України низки двосторонніх зустрічей, у тому числі з лідерами
Польщі, Туреччини, Румунії, Азербайджану, Афганістану.

«Важливе значення з точки зору енергетичної диверсифікації мають результати
переговорів Президента України з керівництвом найбільших нафтогазових компаній США
– «Ексон-Мобіл» та «Шеврон», зокрема, домовленості щодо участі американських
компаній у розробці газоносних ділянок на території нашої країни», – резюмував депутат
(Леонід Кожара: Європейський Союз відзначив прогрес України у здійсненні реформ //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11094). – 2012. – 23.05).

***

Парламентська асамблея Ради Європи підтримала ініціативу Президента України
Віктора Януковича у питанні створення Конституційної асамблеї. Про це повідомив
народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, перший заступник
голови Комітету Верховної Ради з питань законодавчого забезпечення
правоохоронної діяльності Володимир Олійник.
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«Безперечно, Рада Європи підтримує ініціативу Президента України щодо створення
подібного майданчика для обговорення пропонованих змін до Конституції, – повідомив
В. Олійник. – А опозиція відмовляється брати участь у Конституційній асамблеї».

«Однак, коли свого часу Президент Ющенко створив Конституційну раду, у наших
опонентів не виникало жодних заперечень.  Їх і бути не могло,  адже Ющенко діяв у
конституційний спосіб. Так само, як і нинішній Президент Віктор Янукович», – додав він.

За його словами, глава держави скористався правом створити дорадчий
консультативний орган для того, аби обговорити і надати пропозиції щодо змін до
Конституції.

«Є побоювання стосовно того, що в Конституції начебто з’явиться норма про
обрання Президента в парламенті. Але для втілення подібної процедури необхідно
300 голосів. Тобто без опозиції ухвалити подібні рішення неможливо», – резюмував
політик (Володимир Олійник: Європа підтримує ініціативу Президента України щодо
створення Конституційної асамблеї // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11126). – 2012. – 24.05).

***

Президент України Віктор Янукович забезпечує майданчик для діалогу з опозицією.
Відповідний діалог відбувається і в парламенті. Про це заявив народний депутат, член
парламентської фракції Партії регіонів, представник Президента у Верховній Раді
Юрій Мірошниченко.

Говорячи про те, що на традиційну зустріч глави держави з парламентарями не
прийшли представники опозиції, Ю. Мірошниченко зауважив: «Я не можу сказати, що
опозицію не чують – Президент сьогодні запрошував лідерів опозиційних фракцій. І він
зазначив,  що йому дуже прикро,  що в черговий раз опозиція не взяла участь в форматі
спілкування Президента, лідерів парламентських фракцій, Прем’єр-міністра, Секретаря
РНБО. В такому форматі у опозиції були всі можливості висловитись і, можливо, досягти
певних компромісів щодо своєї позиції».

На його переконання, «опозиція має право висловлювати свою точку зору. Тому що
політична конкуренція – це запорука того, що наше суспільство залишиться в
демократичній, цивілізованій сфері».

Водночас депутат-регіонал додав, що «діалог повинен будуватися не з точки зору
того,  хто до якої партії належить,  а виходячи з того,  які є виклики перед країною й які
питання хвилюють наших колег із опозиції, і як їх можна розв’язати».

«І можливість та майданчик для діалогу Президент забезпечує. Він запрошує всіх. І
готовий до цього діалогу», – наголосив він.

Також стосовно того, що фракція БЮТ–«Батьківщина» вкотре залишила сесійну
залу парламенту, політик зазначив: «Багато законопроектів, які пов’язані з економічною
та гуманітарною сферою, де авторами є наші колеги з опозиції, ми розглядаємо». «Але
щодо політичних питань або питань, які будуються на популізмі, ми не маємо спільності»,
– констатував він.

Щодо непідтримки законопроекту про можливість лікування за кордоном
ув’язнених, парламентарій звернув увагу на те, що опозиція, наполягала на його
терміновому включенні до порядку денного, не провівши діалог по суті цього питання.
«Тоді як для демократичної країни єдиний спосіб вирішення питання Тимошенко – це
його розв’язання в правовій площині, і не персонально під одну особу», – відзначив Юрій
Мірошниченко.

«Я вважаю,  що діалог (з опозицією.  –  Ред.)  триває завжди.  Він триває в форматі
Погоджувальної ради по понеділках.  Він триває під час перерв,  які оголошуються (у
парламенті. – Ред.). Це формат фракцій, це формат комітетів. А рішення комітетів – в
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основі голосувань під час пленарних засідань. Ми завжди ведемо дискусію і часто
знаходимо спільну мову», – зауважив він.

«Треба вести діалог з усіма суб’єктами підготовки або прийняття рішень. Звичайно,
це має бути формат діалогу. Власне, зараз він і відбувається», – резюмував депутат (Юрій
Мірошниченко: Президент забезпечує майданчик для діалогу з опозицією //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11127). – 2012. – 24.05).

***

Именно благодаря активной позиции фракции Партии регионов и большинства в
повестку дня внесен проект постановления о принятии закона об отмене депутатской
неприкосновенности. Об этом заявил народный депутат Украины, первый заместитель
председателя парламентской фракции Партии регионов Михаил Чечетов.

Народный депутат акцентировал внимание на том, что политические силы должны
выполнять свои обязательства перед избирателями.

«Практически все политические силы, представленные в парламенте, идя на выборы,
обещали отменить льготы депутатам и отменить депутатскую неприкосновенность. И все
об этом говорили, независимо от цвета партийных знамен», – акцентировал внимание
политик.

«Но к глубокому сожалению, фракции оппозиции, в том числе БЮТ, не
проголосовали за отмену льгот.  Тогда как мы,  представители фракции Партии регионов,
проголосовали. Мы лишили депутатов льгот на бесплатные квартиры, отменили
бесплатные путевки, бесплатный проезд, материальную помощь. Мы выполнили это
обязательство перед избирателями», – подчеркнул он.

Однако,  как отметил М.  Чечетов,  «к сожалению,  БЮТ не голосовал за отмену
депутатских льгот».

«Теперь мы выполняем второе обязательство – речь идет об отмене депутатской
неприкосновенности. Это тоже все обещали. Но в течение нескольких месяцев в
сессионном зале практически шел саботаж, затягивание этого вопроса (представителями
оппозиции.  –  Ред.)  –  только чтобы не внести его в повестку дня.  И только благодаря
активной позиции фракции Партии регионов и фракций большинства сегодня внесен в
повестку дня проект постановления об отмене депутатской неприкосновенности», –
сообщил парламентарий.

«Я надеюсь, что на финальной стадии голосования за этот законопроект
оппозиционеры его поддержат. И они не соврут своим избирателям, как это уже сделали,
не проголосовав за отмену депутатских льгот», – заявил он.

«Мы, фракция Партии регионов, будем голосовать за постановление о принятии
закона об отмене депутатской неприкосновенности. Мы предлагаем всем голосовать за
него», – резюмировал М. Чечетов (Михаил Чечетов: Благодаря позиции фракции
Партии регионов и большинства в повестку дня внесен проект постановления о
принятии закона об отмене депутатской неприкосновенности // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11129).  –
2012. – 24.05).

***

Держава повинна забезпечити представників національних меншин, які проживають
на території України, правом вільного використання рідної мови. Про це заявив народний
депутат, член парламентської фракції Партії регіонів Олексій Плотніков.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11127
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«Ухвалюючи закон про мови, ми повинні максимально враховувати європейські
вимоги щодо можливостей національних меншин використовувати рідну мову», –
наголосив парламентарій.

«Не таємниця, що в Україні проживає чимало громадян, для яких українська мова не
є рідною.  Тому ми повинні зробити все,  аби ці люди мали можливість для вільного
використання рідної мови – чи то російської,  чи то угорської,  чи то словацької», – додав
він (Олексій Плотніков: Представників національних меншин необхідно забезпечити
правом вільного використання рідної мови // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11145). – 2012. – 24.05).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
председатель Комитета Верховной Рады по вопросам финансов, банковской
деятельности, налоговой и таможенной политики Виталий Хомутынник сообщил,
что новая модель налогообложения малого бизнеса оказалась эффективнее. Об этом он
заявил, комментируя принятие парламентом законопроекта о внесении изменений в
Налоговый кодекс Украины об усовершенствовании некоторых налоговых норм (№ 9661-
д).

«Мы приняли комплексный документ, разработанный на основе более
10 законопроектов. Он был подготовлен в профильном комитете рабочей группой из
народных депутатов, представителей Кабинета Министров и бизнес-ассоциаций», –
сообщил парламентарий.

По его словам, особое внимание в законопроекте уделяется усовершенствованию
упрощенной системы налогообложения. «Практика введения «упрощенки» (с 1 января
текущего года) показала, что новую систему выбрало больше предпринимателей, чем
было до вступления в силу закона. Так, например, в нынешнем году количество
упрощенцев возросло на более чем 100 тыс. лиц. Это свидетельствует о том, что новая
модель налогообложения оказалась эффективнее», – подчеркнул Виталий Хомутынник.

Он также отметил, что законопроект содержит нормы, которые позволят малому
бизнесу адаптироваться к новым условиям. Для этого в нем предусматривается
мораторий на применение административных санкций за отдельные нарушения
налогового законодательства до конца нынешнего года. Это касается нарушений в
заполнении налоговых деклараций, уплаты единого налога в размере 15 % для
предпринимателей 1  и 2  групп,  которые ведут деятельность,  не указанную в
свидетельстве, ошибок в заполнении книги ведения доходов и затрат.

«Мы учли предложения представителей малого бизнеса и упростили процедуру
регистрации плательщиков единого налога плательщиками НДС. В частности, отменяется
ограничение относительно добровольной регистрации плательщиков НДС (не только в
сфере малого бизнеса). Кроме того, сокращен срок регистрации плательщиков НДС в
налоговых органах с 10 до 5 рабочих дней, усовершенствуется порядок начисления НДС в
туристической сфере и др. Изменения также касаются усовершенствования системы
налогового администрирования, прежде всего, в сфере либерализации налоговых
процедур. Так, например, упрощается процедура открытия банковских счетов, а также
порядок подписания налоговой декларации предпринимателем в случае отсутствия у него
специалиста, который отвечает за бухгалтерский учет», – сообщил депутат.

По словам Виталия Хомутынника, законопроект также разрешает производителям и
торговцам ювелирными изделиями использовать упрощенную систему налогообложения
и платить единый налог в размере 5 % от дохода.

Кроме того, будет продолжен мораторий на введение в действие налога на
недвижимое имущество до 1 января 2013 г. «Это связано с тем, что правительством подан
законопроект, в котором предлагается новая концепция налога на недвижимость, этот

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11145
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налог требует комплексных изменений, над которыми профильный комитет совместно с
правительством будут работать. Согласованная редакция будет вынесена в сессионный
зал», – подытожил политик (Виталий Хомутынник: Новая модель налогообложения
малого бизнеса оказалась эффективнее // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11147). – 2012. – 24.05).

***

Ю. Тимошенко закликає порушувати Європейську хартію регіональних мов або мов
меншин. Про це заявив народний депутат України, член парламентської фракції
Партії регіонів, заступник голови Комітету Верховної Ради з питань Регламенту,
депутатської етики та забезпечення діяльності ВР Василь Кисельов, коментуючи
заяву екс-прем’єра щодо законопроекту про мови.

Народний депутат звернув увагу на те, що у законопроекті про засади державної
мовної політики не йдеться про російську мову як другу державну.

«Що стосується «злих»  реплік протилежного змісту –  то це просто судоми людей,
які розуміють, що вони потерпіли політичне фіаско», – зауважив він.

«І ті, хто сьогодні намагаються не допустити прийняття закону про засади державної
мовної політики, замахуються на права громадян, зокрема, на право розмовляти на рідних
для них мовах», – акцентував увагу політик. «Вони закликають суспільство порушувати
Європейську хартію регіональних мов або мов меншин. Це вже переходить усі
демократичні межі», – додав парламентарій.

На його переконання, закон про мови потрібно приймати.
«Що стосується звинувачень Ю.  Тимошенко щодо «фені»  –  мабуть,  ця мова їй

ближча, якщо вона про неї говорить. Можливо, вона її освоїла там, де зараз перебуває», –
висловив власну думку В. Кисельов (Василь Кисельов: Ю. Тимошенко закликає
порушувати Європейську хартію регіональних мов // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11149). – 2012. –
24.05).

***

Те, що парламент зміг об’єднатись навколо прийняття закону, що забороняє куріння
у громадських місцях,  свідчить про те,  що політики здатні приймати рішення,  які не
викликають чвар і протистоянь. Такі кроки свідчать про позитивні тенденції у діяльності
наших парламентаріїв і про те, що майбутнє України все ж таки європейське, толерантне,
єдине, демократичне і переможне. Цю думку висловив народний депутат, член
парламентської фракції Партії регіонів, голова підкомітету з питань організації та
діяльності органів юстиції, нотаріату, адвокатських об’єднань та надання правової
допомоги громадянам Комітету Верховної Ради з питань правової політики,
представник глави держави у парламенті Юрій Мірошниченко.

«Рішення про заборону куріння у громадських місцях направлене на захист простих
українців,  які не мають великих статків та можливостей,  які потерпають від отрути у
вигляді диму. Тому боротьба Верховної Ради з курінням – це є рішучий і невпинний
наступ на куріння, на всілякі ризики для здоров’я українців», – зазначив він.

Так само Президент невпинно і послідовно захищає позицію, яка спрямована на
підтримку здоров’я громадян України. Ще підписанням закону про заборону реклами
тютюнових виробів Глава держави дав чіткий сигнал – здоров’я українців, народжених і
ненароджених, важливіше, ніж чвари в парламенті (Юрій Мірошниченко: Боротьба з
курінням продемонструвала, що українські політики здатні об’єднуватись //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11162). – 2012. – 24.05).

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11147
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***

Народный депутат Украины, председатель парламентской фракции Партии
регионов Александр Ефремов заявил, что проект закона о языках предусматривает
развитие украинского языка и комфортное проживание всех национальностей в нашем
государстве.

«Партия регионов, ни от кого не скрывая, в период предвыборной кампании
декларировала в своей программе необходимость решения языковой проблемы в нашем
государстве. Там же мы очертили наши шаги по решению этой проблемы и системно
работали над этим вопросом», – отметил Александр Ефремов.

Он также напомнил, что первый законопроект о языках был написан еще
Е. Кушнаревым пять лет назад. «После того, как законопроект был возвращен на
доработку, я попросил Вадима Колесниченко создать рабочую группу и, исходя из всех
замечаний, подготовить соответствующий законопроект, который бы не разделял наше
общество, а смог поставить точку в решении языковой проблемы. И при этом обеспечивал
бы комфортное проживание людей любой национальности в нашем государстве», –
подчеркнул депутат.

По словам парламентария, когда в Верховной Раде вынесли на рассмотрение проект
закона о языках, то, по всей видимости, депутаты из оппозиции просчитали, что у
большинства есть голоса для принятия этого документа, и пошли на крайние меры,
устроив очередной беспредел в сессионном зале.

«В результате той ситуации, которая вчера произошла в зале, мы получили негатив
скорее не в отношении нашего парламента,  а в отношении всего государства»,  –
подытожил Александр Ефремов (Александр Ефремов: Законопроект о языках
предусматривает развитие украинского языка и комфортное проживание всех
национальностей в нашем государстве // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11175). – 2012. – 25.05).

***

Так как приоритетным направлением деятельности Партии регионов в
правительстве, во власти в целом и в парламенте является рост социальных стандартов,
два года работы были направлены на восстановление экономики.  Об этом заявила
народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, член Комитета
ВР по вопросам Регламента, депутатской этики и обеспечения деятельности
Верховной Рады Украины Юлия Ковалевская.

«Залог социальных выплат – это рост экономики. Впервые за 20 лет независимости
государства 33 млрд грн, дополнительно найденных за счет роста экономики, поступили в
бюджет и были направлены на социальные выплаты населению. До конца этого года
выплаты поднимутся еще 4–5 раз», – отметила депутат.

Она уверена, что слаженная работа всех ветвей власти – парламента, Кабинета
Министров, Президента и местной власти – приведет к тому, что эти выплаты и доплаты
будут только увеличиваться.

«В бюджете 2013 г. уже сейчас закладываются значительные суммы денег для того,
чтоб увеличивать рост минимальной заработной платы, минимальной пенсии, и для того,
чтобы росли социальные выплаты нашим гражданам», – добавила Юлия Ковалевская
(Юлия Ковалевская: Залог социальных выплат – это рост экономики // Официальный
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11190).
– 2012. – 25.05).
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***

То,  что Закон Украины «О доступе к публичной информации»  вошел в десятку
лучших в мире – подтверждает эффективность совместной работы депутатов и
общественности. На это обратила внимание народный депутат, член парламентской
фракции Партии регионов, первый заместитель председателя Комитета Верховной
Рады по вопросам свободы слова и информации Елена Бондаренко. Об этом она
сказала, комментируя соответствующие данные, озвученные руководителем Главного
управления обеспечения доступа к публичной информации Администрации Президента
Д. Иванеско.

«Этим можно только гордиться.  Вместе с этим я достаточно сдержано отношусь к
рейтингам,  поскольку они несут долю субъективизма.  Ведь я как соавтор законопроекта
слышала предложения от общественности по поводу необходимости устранить некоторые
его «шереховатости», – отметила народный депутат.

Вместе с тем она подчеркнула, что «качество законопроекта обеспечило то, что в
соответствующую рабочую группу по его созданию входили не только законодатели, а
также представители общественности и журналисты. Их работа существенно помогла
тому, чтобы этот проект стал гордостью профильного комитета, гордостью соавторов».

«От парламентской фракции Партии регионов над законопроектом «О доступе к
публичной информации» работали я и Юрий Мирошниченко, от фракции БЮТ – Андрей
Шевченко, от журналистского сообщества – Егор Соболев, от общественников – Максим
Лациба, Роман Головенко и Дмитрий Котляр. Также были представители АП», –
напомнила парламентарий.

Политик акцентировала внимание на том, что действие закона распространяется на
все ветви власти – на Президента, правительство, Верховную Раду, суды, государственные
компании. Она также подчеркнула, что закон о доступе к публичной информации
значительно приблизил Украину к европейским стандартам.

Елена Бондаренко обратила внимание на то, что, «несмотря на высокую оценку,
закон необходимо будет, конечно, дорабатывать и улучшать». «В частности, это касается
вопросов, связанных с действием органов местного самоуправления», – отметила она
(Елена Бондаренко: Закон о доступе к публичной информации – это образец
эффективности работы депутатов и общественности // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11194).  –
2012. – 25.05).

***

Інтеграція України в європейську, світову економічну й політичну системи, що
сприятиме сталому розвитку вітчизняної економіки, підвищенню рівня й якості життя
людей, утвердженню демократичних цінностей, є незворотною. Таку думку висловили
учасники Українсько-польського форуму партнерства, засідання якого проходило в
Луцьку 25 травня, повідомив народний депутат, член парламентської фракції Партії
регіонів, співголова форуму Анатолій Кінах.

За словами Анатолія Кінаха, висловлюючи готовність і надалі сприяти українській
євроінтеграції, розвитку економічного й інвестиційного співробітництва між Україною та
Польщею, Українсько-польський форум партнерства має намір попрацювати і над
зміцненням двосторонніх відносин і в культурній та освітній сферах. В планах – реалізація
програм польсько-українського молодіжного обміну, створення Східного європейського
університету та будівництво студентського містечка на базі Волинського національного
університету імені Лесі Українки.

«Одним із важливих документів, на який опираються учасники Українсько-
польського форуму партнерства, є постанова Верховної ради України та Сейму

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11194
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Республіки Польща, що прийнята у 2003 р. Ми розуміємо важливість визнання історичної
правди, працюємо над поглибленням між українцями і поляками духу порозуміння,
дружби і взаємоповаги, робимо все для того, щоб передати майбутнім поколінням високі
моральні цінності, дух довіри і симпатії», – зауважив депутат.

За його словами, учасники форуму відзначили необхідність створення спільних
робіт, які б дали можливість об’єктивно розкрити минуле українсько-польських стосунків,
в той же час розповідали про сьогодення наших взаємовідносин, про спільні успіхи та
здобутки. «Лише вичерпна історична правда про давнє і нещодавнє минуле, об’єктивні
чесні відповіді на складні питання можуть стати підґрунтям у становленні
взаєморозуміння та добрих стосунків між народами. Переконаний, спільними зусиллями
ми зможемо поглибити українсько-польське партнерство заради добробуту наших
народів», – вважає політик (Анатолій Кінах: Українсько-польський форум партнерства
підтримав незворотність української євроінтеграції // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11193). – 2012. –
25.05).

***

Предлагая законопроект «Об основах государственной языковой политики» Партия
регионов говорит о защите прав человека. Об этом заявил народный депутат Украины,
заместитель председателя парламентской фракции Партии регионов Вадим
Колесниченко.

По его словам, противники законопроекта о языках лишают часть украинцев
реализации их прав, а их обвинения в уничтожении украинского языка являются наглой и
циничной ложью.

«В парламенте продуцируется взаимная ненависть, нежелание друг друга понимать,
любой ценой доказать свою идеологию и свою философию, а общество отражает
происходящее в парламенте», – отметил депутат.

«Для того, чтоб идти по избранному европейскому пути развития не нужно рядиться
в тогу патриотов и петь об этом мантры, нужно понимать, что за этим следует как
минимум обеспечение прав человека. Права человека и демократия – это очень простая
формула: мои права оканчиваются там, где начинаются права другого. Вот с этой
формулой наши коллеги, увы, не могут согласиться», – подчеркнул Вадим Колесниченко.

«К сожалению, идет подмена понятий. В законопроекте, о котором идет речь,
вообще ни слова не говорится о русском языке, но есть ответственность перед ЕС. Европа
ждет выполнения рекомендаций, касающихся обеспечения прав граждан в соответствии с
Европейской хартией региональных языков», – добавил парламентарий (Вадим
Колесниченко: Законопроект о языках призван защитить права украинцев //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11201). – 2012. – 26.05).

***

Народный депутат от Партии регионов Василий Киселев предлагает Владимиру
Литвину сложить полномочия Председателя Верховной Рады.

«Если Владимир Михайлович (Литвин) расписался в собственном бессилии, поднял
руки, если он не может сегодня, я не говорю руководить – он не руководит, он исполняет
обязанности Главы Верховной Рады, если он не может – пусть сложит полномочия
Председателя Верховной Рады. Мы изберем человека, который будет исполнять эти
обязанности дальше», – заявил он.

Киселев также убежден, что даже в случае досрочных выборов в Верховную Раду
попадет тот же контингент.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11193
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«Когда мы говорим о том, чтобы разрушить... Я думаю, придет тот же контингент
людей в Верховную Раду, который есть сегодня», – сказал регионал.

Как сообщалось, ранее Литвин предложил распустить Верховную Раду, поскольку
парламентаризм в Украине уже разрушен.

«В нынешней ситуации я предлагаю принять политическое решение о признании
этого факта с последующим шагом – самороспуск Верховной Рады и досрочные выборы в
Верховную Раду Украины», – сказал он (Регионал предлагает Литвину сложить
полномочия // «Завтра» (http://www.zavtra.com.ua/news/1/260753/). – 2012. – 26.05).

***

Сильна і незалежна Україна нікому не потрібна, тому «українська карта» постійно
розігрується політиками на Заході. Про це сказав народний депутата від Партії регіонів
Олег Надоша.

Коментуючи розголос, який отримала справа екс-прем’єра Юлії Тимошенко на
Заході, він наголосив, що її справи завжди матимуть політичне забарвлення.

«Політична складова буде завжди в усіх справах, які будуть або відкриватися або
закриватися щодо Тимошенко. Вона політик і це треба сприймати як даність», –
підкреслив нардеп.

«Регіонал» додав: «Стосовно тих речей, чи буде Європа так бурхливо реагувати на ці
процеси, думаю, що не буде. Карта України, як однієї з найбільших країн Європи, завжди
буде розігруватися політичними гравцями.  Тому і Юлія Володимирівна сьогодні дуже
вигідна як політичний козир у внутрішньо-політичній боротьбі в Німеччині та інших
країнах».

«На жаль, поки ми займаємося емоції, на Заході працюють по точному розрахунку.
А розрахунок дуже простий – сильна Україна нікому не потрібна, економічно незалежна
країна також нікому не потрібна.  І з цього треба і виходити,  – підкреслив Надоша.  – Ми
самостійно повинні створювати свою державу, боротися з корупцією».

Водночас, за словами «регіонала», всередині країни абсолютно спокійна ситуація:
люди дивляться на справи,  які ідуть щодо Тимошенко,  вони дивляться,  як працюють
правоохоронні органи і роблять свої висновки.

«Ситуація в Україні спокійна, але вона штучно підбурюється діями закордонних
піар-агентств, куди сьогодні БЮТ вкладає свої кошти», – підкреслив він (Сильна і
незалежна Україна нікому не потрібна, тому Захід нас використовує – «регіонал» //
«Відголос.com» (http://vidgolos.com/157974-59-silna-i-nezalezhna-ukrayina-nikomu-ne-
potribna.html). – 2012. – 27.05).

***

Новый Налоговый кодекс препятствует развитию сельского хозяйства, которое и так
находится в крайнем упадке. Об этом заявил первый секретарь Луганского обкома
КПУ, народный депутат Украины Спиридон Килинкаров.

«Получается парадокс: на селе нет рабочих мест, люди дома держат скот, которого в
стране крайне не хватает, и при этом принимается норма закона, которая облагает этих
селян 15  %  налогом.  То есть правительство считает,  что селянин,  который держит дома
корову и сдает молоко, должен платить подоходный налог как все остальные граждане», –
пояснил Спиридон Килинкаров.

По его словам, фракция коммунистов Верховной Рады направила соответствующий
документ в Комитет Верховной Рады по налогам, а также в Кабинет Министров и
министру сельского хозяйства с требованием убрать данную норму из Налогового
кодекса.

http://www.zavtra.com.ua/news/1/260753/
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«Сегодня селу крайне не хватает дешевых кредитов. Не нужно изобретать велосипед
– такие программы работают за рубежом уже давно. Украине нужна целевая программа,
которая бы направляла деньги на село,  работала с банками и позволяла контролировать
все денежные потоки, идущие на развитие сельского хозяйства. В то же время, все
прекрасно понимают,  что без крупного товаропроизводителя на селе вряд ли мы эти
проблемы решим. А та идея о продаже земли, которая сегодня доминирует в украинском
политикуме, приведет к очередному удару по селянам, что вряд ли они смогут
выдержать», – сказал Килинкаров.

Спиридон Килинкаров рассказал о первоочередных стратегических задачах
относительно развития села, которые ставит перед собой фракция коммунистов на
текущий и следующий созывы Верховной Рады. Во-первых, не допустить продажи земли,
во-вторых – дать дешевые кредиты селянам, в-третьих – развивать разные формы ведения
сельского хозяйства.

«Есть целый комплекс мероприятий,  которые можно было бы провести на селе,
чтобы его сегодня оживить. Но, для того, чтобы это проводить, надо определить на
государственном уровне, что сельское хозяйство является приоритетом. Пока что я такой
позиции со стороны нашего правительства не вижу», – подчеркнул коммунист (Спиридон
Килинкаров: Правительство должно определить развитие села как приоритетное
направление // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/05/2012-05-21-41.html). – 2012. –
21.05).

***

Фракция Коммунистической партии в Верховной Раде считает, что повышение
цен на железнодорожные билеты и сокращение количества пассажирских поездов связано
с намерениями приватизировать «Укрзализныцю». Об этом, выступая в Раде, сказал
председатель фракции КПУ Петр Симоненко.

«Не надо иметь семь пядей во лбу, чтобы понять: повышение цен и сокращение
подвижного пассажирского состава не имеет ничего общего с защитой интересов граждан,
а вызваны критической недостаточностью бюджетного финансирования... Более того,
вопрос, который мы сегодня поднимаем, прямо связан с очередной приватизационной
аферой, речь идет о подготовке приватизации «Укрзализныци», – заявил он.

Симоненко обратил внимание, что с 27 мая в силу вступает новый график движения
поездов, которым отменяется около 30 направлений, наиболее популярных среди граждан.

«Отменен прямой поезд «Луганск–Львов». Теперь, чтобы добраться из Луганска до
Львова, нужно делать пересадку в Киеве. Пожилые люди, семьи с детьми вынуждены
будут находиться на вокзале дополнительно 4  часа и попадут во Львов только в
полпервого ночи, а не в 9 вечера, как раньше», – возмутился депутат.

Кроме того, лидер коммунистов обратил внимание на отмену поезда «Киев-
Севастополь», в котором стоимость места в плацкарте составляла только 100 грн, что, по
словам Симоненко, было на 1/3 дешевле, чем в других поездах.

КПУ настаивает на недопустимости приватизации «Укрзализныци» и призывает
Раду принять закон о национализации ряда предприятий стратегических отраслей
экономики (КПУ против приватизации «Укрзализныци» // TopMedia
(http://topmedia.com.ua/news/show/2012-05-22/26151_kpu-protiv-privatizacii-ukrzaliznyci).  –
2012. – 22.05).

***

Власть не закладывает в Государственный бюджет повышение социальных
стандартов в 2013 г., планируя ограничиться копеечными повышениям, создающими
видимость неуклонного улучшения жизни. Так народный депутат Украины от КПУ
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Сергей Гордиенко прокомментировал социальные приоритеты, прописанные в бюджете
на 2013 год.

Как стало известно, ключевые макроэкономические показатели, которые будут
влиять на социальные параметры, зафиксированы на следующем уровне: рост ВВП –
4,5 %, инфляция (индекс потребительских цен) – 5,9 %.

«Социальные приоритеты на 2013 г. выписаны привычно: «повышение стандартов
жизни и уровня благосостояния граждан». А из макроэкономических показателей можно
предположить, что каких-либо прорывов в сфере социальных стандартов (размеры
прожиточного минимума, минимальной зарплаты) не предвидится. Скорее всего, будет
продолжена нынешняя практика, когда «копеечные» повышения проведут несколько раз,
чтобы создать благоприятный информационный повод и видимость неуклонного
улучшения жизни», – заявил парламентарий.

По мнению Сергея Гордиенко, об этом свидетельствуют и предельно расплывчатые
формулировки, касающиеся ключевых вопросов социальной политики.

«Единственная конкретная деталь напрямую не касается бюджета на 2013 г., в
документе просто указано, что к 2014 г. размеры минимальной зарплаты и должностного
оклада работника первого тарифного разряда должны совпасть», – добавил он.

Коммунистов настораживает формулировка, касающаяся постепенного перехода к
монетизации социальных льгот: «Возникает резонный вопрос: Кому и в каком
количестве? Причем данный переход должен сопровождаться упорядочиванием перечня
получателей таких льгот и установлением экономически и социально обоснованных
нормативов потребления данных льгот. В переводе с чиновничьего на человеческий язык
– это может означать только одно: льготы будут финансироваться по остаточному
принципу. А именно – то, что останется от дерибана бюджета и финансирования базовых
статей, то и будет преподноситься в качестве экономически и социально обоснованных
нормативов».

Сергей Гордиенко также вспомнил и об обещании министра соцполитики Сергея
Тигипко провести в обществе серьезную дискуссию по поводу упорядочивания системы
льгот, задаваясь вопросом, как власть поступит с этим обещанием.

«Проведет ее формально: «не знакомы, но одобряем»? Или же снова будет
развернута циничная информационная кампания, призванная выдать черное за белое (как
это было сделано при проталкивании кастрированной пенсионной реформы)?! Но я хочу
подчеркнуть, что коммунисты уже более года проводят Народный референдум,
результаты которого регулярно публикуются в СМИ,  и если господина Тигипко
интересует мнение граждан по социальной сфере, то мы можем направить ему
соответствующий пакет документов», – резюмировал парламентарий (Сергей Гордиенко:
Коммунисты против перехода к монетизации социальных льгот // Компартія
України (http://www.kpu.ua/sergej-gordienko-kommunisty-protiv-perexoda-k-monetizacii-
socialnyx-lgot/). – 2012. – 24.05).

***

«Не варто спекулювати на законопроекті «Про ринок землі» під час виборчих
перегонів». Про це сказав народний депутат України, голова Вінницької регіональної
організації Народної Партії Василь Черній, коментуючи ситуацію із підготовкою
законопроекту «Про ринок землі».

«Так, після першого читання до нього було внесено майже 2000 поправок, зокрема,
86 моїх, і робота над його вдосконаленням триває. Тому чи буде він виноситись на
розгляд до завершення цієї сесії Верховної Ради України сказати важко, але нещодавно
був розданий законопроект з поправками для розгляду уже в другому читанні. Відповідно
сподівання на його прийняття залишається. Але, враховуючи реалії – передвиборчий

http://www.kpu.ua/sergej-gordienko-kommunisty-protiv-perexoda-k-monetizacii-socialnyx-lgot/
http://www.kpu.ua/sergej-gordienko-kommunisty-protiv-perexoda-k-monetizacii-socialnyx-lgot/
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період, економічну і політичну нестабільність, достеменно про час його прийняття ніхто
сказати не може», – зауважив депутат-народник.

«Маємо обрати «золоту середину» – з одного боку прислухатися до реакції
суспільства щодо окремих питань зазначеного законопроекту, з іншого – відтягувати його
прийняття надалі просто неможливо. Оскільки де-факто ринок в Україні уже функціонує
майже 20 років, а відповідні правові норми все ще на стадії розробки. Єдине, від чого би я
застеріг політиків – не спекулювати на цьому законопроекті під час виборчих перегонів»,
– переконаний Василь Черній.

Голова Вінницької регіональної організації Народної Партії зазначив, що не можна
зупинятися на півшляху у підготовці та прийнятті Закону «Про ринок землі», однак
необхідно зробити все, щоб виписати цей документ патріотично, для того, щоб і держава, і
люди, які одержали землю, розуміли власну відповідальність за неї.

«Необхідність прийняття Закону «Про ринок землі» обумовлене й тим, що сьогодні,
на тлі його відсутності продовжують коїтися земельні махінації, які останнім часом
прийняли системний характер. Є факти, які просто вражають нахабністю і цинізмом. Тому
значна кількість із внесених мною поправок стосується того, що держава має бути
визначальною інституцією контрою за рухом земельного ринку», – впевнений депутат-
народник (Ковальчук М. Василь Черній: «Не варто спекулювати на законопроекті
«Про ринок землі» під час виборчих перегонів» // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=22&ArticleID=15947&). –
2012. – 22.05).

***

Оппозиционные фракции в парламенте собрали подписи, необходимые для внесения
законопроекта об ограничении неприкосновенности Президента Украины, судей и
депутатов Верховной Рады. Об этом сообщил вице-спикер парламента Николай
Томенко.

«Оппозиция собрала 154 подписи и будет регистрировать законопроект о внесении
изменений в Конституцию Украины, касающийся ограничения неприкосновенности
судей, Президента и народных депутатов», – сказал вице-спикер.

«Это было бы правильно,  поскольку закон должен быть один для всех»,  –  отметил
он.

Н. Томенко сообщил, что оппозиция будет голосовать за проект постановления,
устанавливающий график рассмотрения законопроектов о внесении изменений в
Конституцию, касающихся отмены неприкосновенности народных депутатов, по
которому Конституционный суд вынес свое заключение.

Вице-спикер подчеркнул, что данное постановление даст возможность оппозиции
кроме законопроекта, который она зарегистрирует, внести изменение и в законопроект, по
которому уже вынес решение Конституционный Суд – расширить его действие и на
судей, и на Президента.

Как сообщалось, фракция Партии регионов инициировала рассмотрение в
парламенте вопроса об ограничении неприкосновенности депутатов. Председатель ВР
Владимир Литвин предположил, что доработанный законопроект об ограничении
депутатской неприкосновенности может быть рассмотрен парламентом в конце июня
(Оппозиция тоже предложит снять неприкосновенность // «МинПром»
(http://minprom.ua/news/95305.html). – 2012. – 22.05).

***

Правительство понимает,  что нынешняя власть проигрывает выборы и для того,
чтобы парламент не влиял на формирование бюджета, полностью забирает право его

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=22&ArticleID=15947&
http://minprom.ua/news/95305.html
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формирования себе и Администрации Президента. Об этом 23 мая, выступая в парламенте
во время рассмотрения проекта постановления об «Основных направлениях бюджетной
политики на 2013 год», заявил заместитель Председателя Верховной Рады Николай
Томенко.

«Правительство точно знает, как закончится избирательная кампания, потому что
окончательно забирает у парламента право формировать бюджет», – отметил Николай
Томенко. Он подчеркнул, что за всю историю парламента еще не было такого, чтобы
бюджет формировался согласно документу, написанному в Администрации Президента.

«Нам предлагают, что государственный бюджет будет написан по указанию
Президента и двум другим документам: национальному плану действий относительно
внедрения программы экономических реформ и государственной программы социально-
экономического развития на следующий год,  которых никто не видел»,  –  отметил
политик.

«То есть нам предлагают виртуальные бюджетные показатели на основании
неконституционных документов, к которым парламент не имеет никакого отношения», –
добавил он.

Относительно социально-экономического аспекта документа, вице-спикер напомнил,
что оппозиция настаивала на пересмотре бюджета 2012 г. и увеличении субвенций
местному самоуправлению, «поскольку у нас власть работает в бюджетном процессе
2012 г. таким образом, что родители платят, чтобы школы и детские садики
ремонтировали, а губернаторы говорят, что бизнесменам нужно сдавать деньги, чтобы
больницы работали».

«Таким образом у нас люди полностью обеспечивают бюджетный процесс», –
отметил он. Даже после того, как мы нажали и субвенции прибавили, местным бюджетам
не хватает этого, чтобы удерживать образование, здравоохранение, культуру», – добавил
политик.

«Поэтому сегодня мы должны были бы услышать, что нас ожидает за настоящим
документом в следующем году, однако, ни одного прогнозного показателя, по которому
будет формироваться бюджет, правительство нам не предложило», – отметил вице-
спикер.

В частности, он добавил, что правительство обязано предоставить показатели
прогноза официального обменного курса, зато в проекте документа предусматривается,
что состоится «постепенное» повышение гибкости обменного курса гривны.

Николаю Томенко непонятно, к какому показателю курса гривны к доллару приведет
эта гибкость. «Позиция оппозиции однозначна: более непрофессионального,
неподготовленного и антинародного документа мы еще не видели. Мы как оппозиция его
не поддерживаем», – подытожил он (Власть проигрывает выборы – Томенко //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/41502/). – 2012. – 23.05).

***

Заява фракції «БЮТ-Батьківщина», яку виголосив голова фракції Андрій
Кожем’якін:

«Вже четвертий місяць з моменту ухвалення Резолюції Ради Європи провладна
більшість вперто не хоче виконувати свої конституційні обов’язки і ухиляється від
виконання міжнародних зобов’язань по дотриманню основних прав і свобод громадян в
Україні.

Парламентська асамблея Ради Європи, членом якої є Україна, поставила перед
владою чіткі вимоги: деполітизувати кримінальне законодавство України, припинити
політичні репресії і звільнити політичних в’язнів.

Але більшість методично блокує будь-які законодавчі ініціативи, які б дозволили
виконати вимоги євроспільноти.

http://nbnews.com.ua/news/41502/
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Законопроекти,  які пропонує опозиція,  навіть не включаються до порядку денного.
Ті ж, які включені – блокуються.

Таким чином, вся відповідальність за міжнародну ізоляцію повністю лягає на
провладну парламентську більшість.

Більше того, в той час, коли Європейський парламент розглядає проект найбільш
жорсткої резолюції щодо ситуації в Україні, більшість демонстративно відмовилась
підтримати законопроекти, які б дозволили деполітизувати українське кримінальне
законодавство і виконати вимоги Резолюції ПАРЄ.

Вже зараз відомо,  що головним положенням резолюції Європарламенту є список
умов для розблокування підписання й ратифікації угоди про асоціацію.

Ключовою вимогою Європарламенту до української влади є необхідність прояснити
до початку виборчої кампанії ситуацію з ув’язненими, яким винесений вирок по політично
мотивованих справах, а також неприпустимість неучасті у виборах засуджених лідерів
опозиції.

Законопроекти, які запропонувала опозиція, – це була остання спроба, напередодні
голосування Європейським парламентом прийняття надзвичайно жорсткого рішення по
відношенню до України, виконати вимоги попередніх резолюцій Європарламенту та
ПАРЄ по деполітизації 364 та 365 статей кримінального кодексу України.

Більшість щойно їх провалила.  Таким чином саме провладна більшість нищить усі
євроінтеграційні процеси України і цілеспрямовано веде нашу державу до повної ізоляції,
до тупику.

Фракція «БЮТ-Батьківщина» не буде брати участі в цьому фарсі і покидає сесійну
залу.

Після виголошення заяви депутати від опозиції покинули сесійну залу, накривши
свої робочі місця плакатом із зображенням Юлії Тимошенко з написом «Ні політичним
репресіям!» і «Юлі – волю!» (Опозиція на знак протесту покинула сесійну залу
Верховної Ради // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11060.html). – 2012. – 23.05).

***

Напередодні виборів Партія регіонів і її сателіти в парламенті завжди піднімають
тему про зняття депутатської недоторканності. Це хронічна хвороба, яка загострюється
перед виборами, і безвідповідальним політикам потрібно щось пообіцяти народу з тим,
щоб потім його обдурити.

Так прокоментував під час свого брифінгу голова фракції «БЮТ–Батьківщина»
Андрій Кожем’якін законопроект Партії регіонів про зняття депутатської
недоторканності.

На його переконання саме напередодні виборчої кампанії сьогодні знову від Партії
регіонів лунає передвиборча риторика і публічно даються обіцянки, які після виборів
знову будуть забуті.

Як поінформував голова фракції, опозиційні фракції «БЮТ–Батьківщина» та НУНС
внесли альтернативний законопроект про зняття недоторканності.

«Він є більш справедливим і конституційним», – зазначив Андрій Кожем’якін.
«Це законопроект стосується внесення змін до Конституції України щодо

недоторканності. Відповідно до Конституції України, закону про регламент, ми зібрали
154 підписи народних депутатів, і цей законопроект, як обіцяв спікер Литвин, буде
зареєстрований», – наголосив Кожем’якін.

Він також повідомив, що на даний момент Головою ВР цей законопроект не
підписаний і висловив сподівання, що цей законопроект буде зареєстрований.

http://byut.com.ua/news/11060.html
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Андрій Кожем’якін також поінформував, що законопроект, внесений опозицією,
пропонує змінити окремі положення Конституції України і зняти недоторканність з
народних депутатів, з Президента України, а також судейського корпусу.

«Фракція «БЮТ–Батьківщина»,  фракція НУНС виступає за повну відміну
недоторканності для всіх осіб,  які на сьогодні за Конституцією мають таку привілею і
користуються недоторканністю», – підкреслив голова фракції.

Андрій Кожем’якін також нагадав що три роки тому Партія регіонів відстоювала
таку ж позицію, як сьогодні опозиційні партії. Про це говорили такі спікери ПР, як: Анна
Герман, Олександр Лавринович, який нині очолює Міністерство юстиції.

«На якій би посаді не перебувала людина, чи вона працює на посаді президента, чи
вона обрана народним депутатом, чи у суді – для всіх є обов’язкові вимоги законодавства
України. І у випадку вчинення дій, які мають ознаки злочину, проти цієї особи має
порушуватись кримінальна справа без будь-яких обмежень», – процитував слова
О. Лавриновича Андрій Кожем’якін (Опозиційні фракції внесли альтернативний
законопроект про зняття недоторканності, – Андрій Кожем’якін // Сайт
Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11078.html). – 2012. – 24.05).

***

Провладна більшість найближчим часом планує ухвалити сумнозвісний
законопроект «Про гарантії держави щодо виконання судових рішень». Про це заявила
заступник голови фракції «БЮТ–Батьківщина» Олена Шустік.

«Не так давно колишнім військовослужбовцям, чорнобильцям, дітям війни влада
обіцяла не чіпати соціальних гарантій. Насправді законопроект, який підготовлено до
другого читання, жорсткіший і ще гірший попереднього», – сказала вона.

«Якщо в редакції першого читання влада посягала на соціальні гарантії 28 категорій
громадян, то варіант другого читання зачіпає всі соціальні гарантії для всіх громадян
України», – підкреслила Олена Шустік.

«Перше, рішення судів про стягнення коштів на користь людей в кращому випадку
почнуть виконувати з січня 2013 р. Бо набрання чинності законом прив’язують до ще
неіснуючого закону щодо оптимізації розміру державних соціальних гарантій з
урахуванням доходів державного бюджету, але не раніше 1 січня 2013 р.», – відзначила
народний депутат.

«Друге, поки не буде закону про оптимізацію, розмір всіх соціальних гарантій і
порядок їх виплат все одно встановлюватиме Кабмін, в межах видатків Державного
бюджету. За умови постійного дефіциту бюджету можна собі уявити розміри цих виплат»,
– сказала Шустік.

Крім того,  за її словами,  людям встановлюють часові рамки –  три місяці і один
місяць – для подачі виконавчих документів за рішеннями судів, які приймалися за рік, два,
три, п’ять до набрання чинності законом.

«Якщо особа не подасть документи вчасно, то рішення суду автоматично вважається
виконаним», – зазначила вона.

«Пенсіонерів, чорнобильців, дітей війни і інших соціально незахищених громадян
просто «кидають». Ті, хто роками судився в надії отримати гарантовані законами виплати,
в результаті залишаться ні з чим», – обурилася народний депутат (Олена Шустік: Влада
збирається «урізати» всі соціальні виплати // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11072.html). – 2012.
– 24.05).

http://byut.com.ua/news/11078.html
http://byut.com.ua/news/11072.html
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***

Всего три встречи на высшем уровне Президента Виктора Януковича с лидерами
других стран, свидетельствуют о том, что мало кто хочет общаться с Президентом
Украины. Так считает экс-министр иностранных дел, народный депутат от НУНС Борис
Тарасюк.

«Вообще, вот эти запланированы три встречи, свидетельствуют о том, что мало кто
хочет общаться с Президентом Украины – это является показателем. Я напомню, что за
полгода Президент не был ни в одной стране Европейского Союза, не считая
международные мероприятия: Давос и Мюнхенская конференция. Вместе с Ялтой
(бойкотом Президентами стран Центральной Европы Ялтинского саммита. – Ред.) это
тоже показатель того, что мир дистанцируется от Президента Украины, от украинской
власти», – сказал Тарасюк.

Также Тарасюк подчеркнул, что приглашение Януковича на чикагский саммит
НАТО – это не прорыв изоляции.

«Я хочу напомнить, что наш Президент принимает участие в саммите НАТО только
в качестве главы государства, участвующего в операции в Афганистане. Если бы Украина
и ее 23 военнослужащих не принимали участия в этих силах, то никто бы и не приглашал
Президента Украины. И поэтому говорить о его участии как прорыве изоляции абсолютно
нет оснований. Потому что декларация, принятая в Чикаго в 35-м пункте содержит очень
критические замечания», – пояснил Тарасюк (Мир дистанцируется от Януковича, –
Тарасюк // Рупор.info (http://www.rupor.info/news-politika/2012/05/22/mir-distanciruetsja-
ot-janukovicha-tarasjuk/). – 2012. – 22.05).

***

Партия регионов будет как минимум на год оттягивать выборы киевского городского
главы. Такое мнение высказал народный депутат Тарас Стецькив («Народная
самооборона»).

«Я могу сказать, что заявления Ефремова свидетельствуют либо о полном незнании
им Конституции и законов Украины, либо о сознательной манипуляции политиканства.
Нужно четко и ясно читать закон. И согласно Конституции 1996 г. выборы должны
проходить в этом году. Двух мнений на эту тему быть не может», – отметил г-н Стецькив.

Он выразил уверенность, что если даже предположить, что на улице конец мая, а
4 июня истекает окончательный срок полномочий действующего мэра Леонида
Черновецкого, то в такой ситуации эту коллизию можно решить путем назначения
выборов на конец июля.

«Я думаю, что Партия регионов не заинтересована в этом. Так рисковать накануне
парламентских выборов, проводить выборы мэра, где наиболее правдоподобно может
победить Кличко, может стать серьезным сигналом на поражение Партией регионов на
парламентских выборах общеукраинского масштаба, они явно не захотят. Поэтому мое
предположение состоит в том, что они будут оттягивать назначение выборов мэра Киева
минимум на год», – сказал народный депутат.

Г-н Стецькив подчеркнул, что это будет неизвестно, какое по счету нарушение
Конституции Украины и просто откровенное игнорирование права. Ведь Партия регионов
пользуется парламентским большинством и обычно может наплевать на право, что не раз
делали.

«Если действовать по закону,  то выборы должны быть в этом году и точка.  Если
действовать не по закону,  то они могут быть даже в 2015  г.»,  –  подытожил политик
(Партия регионов будет оттягивать выборы мэра Киева – Стецькив // Независимое
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/41432/). – 2012. – 22.05).

http://www.rupor.info/news-politika/2012/05/22/mir-distanciruetsja-ot-janukovicha-tarasjuk/
http://www.rupor.info/news-politika/2012/05/22/mir-distanciruetsja-ot-janukovicha-tarasjuk/
http://nbnews.com.ua/news/41432/
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***

Різке зростання цін на квитки на нові залізничні експреси Хюндай, які
сполучатимуть найбільші міста країни, є ще одним проявом безглуздої соціальної і
економічної політики нинішньої влади, – заявив народний депутат від партії «Наша
Україна» Володимир В’язівський.

Ціни в новому експресі,  порівняно з теперішніми,  зростуть майже в 2,5  рази,  що
відчутно вдарить по гаманцях українців. При цьому скасування понад 25 % нинішніх
поїздів з доступними цінами означатиме, що для більшості громадян поїздки потягами
перетворяться на розкіш.  Адже за поїздку в новому експресі Львів–Київ в обидва боки,
навіть в другому класі, потрібно буде викласти 2/3 мінімальної зарплати або пенсії, яку в
нашій країні отримують понад 10 млн осіб, стверджує народний депутат.

Не менше питань викликають нові розклади руху потягів, які не відповідають
практичним потребам людей, та змушують їх робити додаткові видатки на готелі й таксі.

Безумовно, такі зміни негативно вплинуть на розвиток трудової мобільності
українців, міжрегіональної співпраці та внутрішнього туризму. Багато людей втратять
можливість навіть відвідати своїх родичів, які проживають в іншій частині країни,
упевнений В’язівський.

«Нинішня влада забуває, що державне підприємство «Укрзалізниця» є не лише
бізнесовим проектом, але й має виконувати важливу соціальну комунікаційну функцію в
межах країни», – каже «нашоукраїнець».

«Непереконливими є пояснення міністра Колесникова про неминучість такого
зростання цін, оскільки зараз близько 70 % вартості залізничних квитків дотується».

Зведення балансу «Укрзалізниці» необхідно розпочати з припинення неефективного
використання коштів цього держпідприємства, запровадження прозорої та конкурсної
процедури держзакупівель та відмови від корупційних відкатів на рівні 50 % на все, що
купує залізниця, заявляє депутат.

Він також нагадав,  що за оприлюдненими ЗМІ даними,  в минулому році тільки
вартість послуг оренди автомобілів для держпідприємства «Укрзалізниця» за рік склала
3 млн 200 тис. грн (В’язівський: Влада знехтувала інтересами людей при
запровадженні нових цін і розкладів на Укрзалізниці // Центральний інформаційний
сервер «Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14220/). – 2012. – 22.05).

***

Ідея про дешеву іпотеку, ініційована Президентом України, приречена на провал,
якщо уряд терміново не ініціює прийняття спеціальної програми для її реалізації.  На
цьому наголошує народний депутат від «Нашої України», член парламентського
Комітету з питань будівництва, містобудування, ЖКГ і регіональної політики Віктор
Матчук.

За словами депутата, на сьогодні видача пільгових кредитів на житло не прописана в
жодному законі.  Через це люди,  які отримають дешеву іпотеку,  опиняються перед
загрозою, що їм доведеться самостійно сплачувати повну відсоткову ставку.

«Кошти на компенсацію відсотків по кредитах закладені тільки у бюджеті на цей рік.
Ну, можливо, ще наступного року щось виділять. А далі що? Влада зміниться, обставини
зміняться, а жодних законодавчих підстав для компенсації відсотків не залишиться», –
переконаний нардеп.

В результаті люди, які не отримають державної компенсації і не зможуть самі
сплатити повну відсоткову ставку, опиняться ще й перед загрозою, що банк відбере і
продасть їхню квартиру.

«Але українцям сьогодні цього не пояснюють. Влада щаслива, що знайшла гроші на
дешеву іпотеку на цей рік і перед виборами. Що буде далі – їм байдуже. А українцям, які

http://www.razom.org.ua/news/14220/
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йдуть на такі умови держави,  не розказують,  у що вони вляпалися», – наголошує Віктор
Матчук.

За словами нардепа, захистити людей можна через прийняття спеціальної державної
програми. У цьому документі слід прописати необхідність обов’язкового виділення в
бюджеті кожного року конкретної суми коштів для завершення реалізації цієї програми.

Крім того, держава повинна розробити уніфікований договір між власниками
квартири,  банком і забудовником.  «Це буде хоч якоюсь гарантією захисту для всіх
власників дешевої іпотеки. Бо сьогодні в уряді спускають все на обласні адміністрації і
кожен розуміє реалізацію ідеї про дешеву іпотеку по-своєму», – підкреслює народний
депутат (Матчук: Власники дешевої іпотеки опиняються перед загрозою, що банк
відбере у них квартири // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14218/). – 2012. – 22.05).

***

В оппозиции призывают депутатов Партии регионов и Блока Литвина отказаться
голосовать за законопроект о языках. Об этом заявил оппозиционный нардеп Иван Заяц
(НУ–НС).

«Призываю депутатов не голосовать за этот законопроект. Некоторые считают, что
этот законопроект внесен, чтобы в Партии регионов отвлекли внимание от социальных
провалов. Два провокатора (авторы законопроекта Сергей Кивалов и Вадим
Колесниченко. – Ред.) хотят отдалить регион от региона и править страной», – сказал
Заяц.

По его мнению, нынешнее законодательство устраивает как русскоязычное, так и
украиноязычное население страны.

«Почему вы хотите лишить украинцев самого главного – украинского языка. Вы это
делаете сознательно. Хочу обратиться к украинским патриотам из Партии регионов и
Блока Литвина.  Не будьте украинцами –  «моя хата с краю».  Если вы склоните голову
перед провокаторами, вы будете подобны тем, кто держит лестницу для того, кто ворует.
Вы же убеждали, когда создавали большинство, что не поднимите вопросов, которые
разъединяют Украину. Если вы проголосуете за этот законопроект, то не получите ни
одного голоса ни на западе,  ни в центре,  ни на юге и будете прокляты родителями»,  –
отметил нардеп (Закон о языках: Нунсовец угрожает большинству проклятием //
ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-89148.html). – 2012. – 23.05).

***

Оппозиционные партии должны идти на выборы объединенным списком. Об этом
заявил народный депутат Украины от НУНС Виктор Матчук.

«Я убежден,  в том,  что ни «Наша Украина»,  ни какая-либо другая партия,  которая
относит себя к оппозиционному лагерю и трезво оценивает свои возможности, и видит,
что практически нет возможности преодолеть проходной барьер в 5  %,  не имеет права
идти на выборы (самостоятельно)», – отметил депутат.

По его словам, если оппозиционные партии будут участвовать в выборах по
отдельности, это приведет к потере голосов избирателей.

«Поход своим отдельным списком, набирание 1 % или 1,5 % голосов будет
противоречить самому декларированию оппозиционности, потому что голоса, которые
будут собраны этим списком не пойдут на пользу государству.  Голоса тех,  кто
проголосует за «Нашу Украину» разделятся пополам и будет некрасивая ситуация, когда
часть людей фактически поддержат ПР или коммунистов», – считает Матчук (Все
оппозиционные партии должны идти на выборы вместе – Матчук // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/80454.html). – 2012. – 23.05).

http://www.razom.org.ua/news/14218/
http://www.polemika.com.ua/news-89148.html
http://glavcom.ua/news/80454.html
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***

Борис Тарасюк: спекуляції політиків заважають народу визначитися в питанні
НАТО Про це народний депутат України сказав під час чергового засідання Комітету з
питань європейської інтеграції, головою котрого він є.

«Своїми неадекватними рішеннями влада практично позбавила Україну в
майбутньому стати членом НАТО.  Ми залишилися фактично беззахисними.  В цьому не
було жодної потреби, крім як задовільнити забаганки Росії, яка нервувала від вірогідності
нашого входженя до НАТО. Що ми виграли? Абсолютно нічого. Натомість залишили себе
беззахисними, не виділяємо фінансування на розвиток збройних сил. Звичайно, це
рішення не продиктоване захистом держави, а кон’юнктурними інтересами» – сказав
Борис Тарасюк.

Що стосується соціології, за словами політика, у нас ніколи не було однозначної
точки зору суспільства на членство в НАТО і ЄС.  Він вважає,  що 55–60  %  тих,  хто
підтримують вступ в ЄС – не вражаюча цифра, тим більше, що така ж кількість підтримує
союз з Росією.

«Якби політики не займалися спекуляціями на цій темі, суспільство швидше
визначилося б щодо членства в НАТО. Нагадаю, що в багатьох країнах, де зараз членство
в НАТО не викликає сумнівів, також були несприятливі результати опитувань. Приклади:
Німеччина і Іспанія, де місцева політична еліта прийняла на себе політичну
відповідальність про вступ до НАТО»,  –  прокоментував суть проблеми Борис Тарасюк
(Борис Тарасюк: спекуляції політиків заважають народу визначитися в питанні
НАТО // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-spekuljaciji-politikiv-zavazhajut-
narodu.html). – 2012. – 23.05).

***

Парламентская группа партии «Наша Украина» обращается к представителям
всех фракций с призывом поддержать проект Закона о внесении изменений в
Конституцию Украины (относительно гарантии неприкосновенности для отдельных
должностных лиц), а также все другие проекты законов, которыми ограничивается
депутатская неприкосновенность.

Кроме того, «оранжевые» обещают проголосовать за все законопроекты, которые
будут вынесены на рассмотрение в сессионный зал.

«Мы разделяем позицию, что наряду с отменой иммунитета депутатов должно
состояться ограничение неприкосновенности судей и принятие закона об импичменте
президента. Именно поэтому мы будем голосовать за все законопроекты относительно
ограничения неприкосновенности высших должностных лиц, которые сейчас внесены в
украинский парламент», – заявили в партии.

Также в «Нашей Украине» говорят, что не раз ставили вопрос о
неприкосновенности, но из-за политических амбиций некоторых провластных политиков,
пока это вопрос игнорировался.

«Нынешняя реанимация Партией регионов законопроекта об отмене депутатской
неприкосновенности является лишь лукавым предвыборным трюком. Мы осознаем, что в
условиях нынешнего авторитарного режима и фактического отсутствия независимой
судебной власти отмена депутатской неприкосновенности может стать еще одним
рычагом давления на оппозиционных депутатов», – добавили политики («Наша Украина»
намерена голосовать за снятие неприкосновенности // Обозреватель
(http://obozrevatel.com/politics/81639-nasha-ukraina-namerena-golosovat-za-snyatie-
neprikosnovennosti.htm). – 2012. – 24.05).

http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-spekuljaciji-politikiv-zavazhajut-narodu.html
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Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

У Криму з’явилися білборди з рекламою Партії регіонів, проілюстровані
фотографіями історичних особистостей.

На рекламних плакатах зображені портрети відомих діячів мистецтва, науки і
культури, чия доля так чи інакше була пов’язана з Кримом.

Так, Партію регіонів рекламують Олександр Пушкін, Іван Айвазовський, Володимир
Вернадський, князь Голіцин, Дмитро Менделєєв, творець Штірліца Юліан Семенов,
гетьман Сагайдачний та інші.

«Крымчанин! Гордись прошлым», – свідчить напис на білбордах (Для реклами
Партії регіонів у Криму використали Пушкіна, Менделєєва і Штірліца //
Корреспондент.net (http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1352531-dlya-reklami-
partiyi-regioniv-u-krimu-vikoristali-pushkina-mendeleeva-i-shtirlica). – 2012. – 23.05).

***

Фонд депутата Верховной Рады Украины от Партии регионов Павла Лебедева, как и
было обещано, взялся за решение многолетних проблем жителей Байдарской и
Варнутской долин. На протяжении долгого времени сельчане страдали от отсутствия
медицинского обслуживания, а также от коммунальных неудобств.

Буквально в течение двух недель после схода граждан специалистами Фонда
Лебедева была разработана схема, позволяющая снять напряженность в селах Байдарской
и Варнутской долин. Первыми ощутили перемены жители села Родниковского. Туда
17 мая для медицинского осмотра сельчан на реанимобиле, оснащенном по последнему
слову техники, приехала бригада врачей, в состав которой вошли специалисты городской
больницы № 9.

Кроме того, сельчанам бесплатно выдавали необходимые медикаменты,
приобретенные за счет средств Фонда Павла Лебедева. Мероприятие вызвало широкий
резонанс среди местных жителей.

«Сегодняшнее событие для нашего села имеет огромное значение. Нам привезли
врачей, которые провели осмотр, выдали лекарства, сделали кардиограммы. В
Родниковском проживают 680 человек, а собственного фельдшерско-акушерского пункта
нет. За медикаментами тоже приходится ездить в Севастополь или Балаклаву. Так что от
всех жителей хочу поблагодарить Павла Лебедева за неоценимую помощь, которую он
нам оказывает», – подчеркнула председатель местного совета ветеранов Антонина
Майорова.

После села Родниковского, мобильная медицинская бригада приехала в село
Широкое, где услугами врачей воспользовалось более пятидесяти человек. По словам
старшей медсестры врачебной амбулатории Светланы Назаровой, такие выезды имеют
огромное значение.

«Раньше сельчане не могли пройти осмотр на кардиографе, грамотно померить
давление.  Кроме того,  в районе нет аптечных пунктов.  Сейчас им всё это доставили
бесплатно, и самое главное – за помощью людям никуда не нужно ехать. Все необходимое
теперь у них есть на месте», – подчеркнула медик.

Еженедельно врачи на реанимобиле будут приезжать в один из населенных пунктов
Балаклавского района. Любой желающий сможет пройти полное обследование, получить
необходимые консультации и направление на лечение. Также найдено решение проблемы
водоснабжения сел Гончарного и Резервного. Каждые понедельник и пятницу в эти

http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1352531-dlya-reklami-partiyi-regioniv-u-krimu-vikoristali-pushkina-mendeleeva-i-shtirlica
http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1352531-dlya-reklami-partiyi-regioniv-u-krimu-vikoristali-pushkina-mendeleeva-i-shtirlica
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населенные пункты будут подвозиться цистерны с питьевой водой (Клейн Б. Проблемы
жителей Балаклавского района решаются // Слава Севастополя
(http://slava.sebastopol.ua/media/?cnt=staty_show&yr=2012&mnt=5&day=24&id=240795).  –
2012. – 24.05).

***

Меджлис крымскотатарского народа готов заключить на выборах союз с одной из
национально-демократических сил, поскольку по мажоритарной системе у крымских
татар нет шансов пройти в парламент, потому что они расселены по всей территории
Крыма. Об этом заявил глава Меджлиса, нардеп от НУНС Мустафа Джемилев.

«Скорее всего, НУНС, БЮТ, не исключается Кличко. Национально-демократические
силы», – сказал Джемилев, отметив, что пока переговоры об этом не велись.

По его словам, политическая сила, с которой крымские татары заключат соглашение,
должна в проходной части выделить им два места.

«Без фамилий. Кто будет, это будет определять национальный съезд. А в
мажоритарных округах мы поддержим тех кандидатов, которых выдвинет та
политическая сила, с которой мы пойдем в союз», – отметил глава Меджлиса.

На вопрос, что будет в случае, если им не будет предоставлено два места в списке
какой-либо политической силы, г-н Джемилев сказал, что крымские татары могут вообще
игнорировать выборы, потому что для них это очень важно. Однако, по его словам,
крымские татары не будут торговаться с Партией регионов за их поддержку в парламенте
законопроекта «О восстановлении прав лиц, депортированных по национальному
признаку».

«Они готовы были проголосовать,  но,  оказывается,  поступила команда не
голосовать. До рассмотрения этого законопроекта ко мне подходили представители
регионалов, успокаивали, говорили: «Не волнуйтесь». А потом за пять минут до
рассмотрения сказали: «Извините, пришла другая команда». От кого, мне этого не
говорили. Можно догадываться», – сказал лидер Меджлиса (Крымские татары
присоединятся к одной из национально-демократических сил // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/42147/). – 2012. – 27.05).

Вінницька область

Вінницька обласна організація Всеукраїнського об’єднання «Свобода» активно
долучилася до бойкоту «молочної мафії» в рамках всеукраїнської кампанії, що проходила
16–18 травня 2012 р. В усіх районах Вінниччини, де є осередки «Свободи», проведено
інформаційні акції – роздано тисячі листівок і плакатів, в яких селян закликали
долучитися до бойкоту і разом примусити владу підняти закупівельні ціни на молоко.

Активний відгук серед селянства акція знайшла у Гайсинському, Барському,
Чечельницькому, Літинському, Погребищенському районах. Селяни телефонували в
обласний осередок і цікавились завданнями бойкоту і подальшим перебігом акції. У
Томашпільському районі селяни Калинки і Пилипів-Борівських підтримали бойкот і не
здавали здирникам молока, деякі заявляли про готовність вилити його, ніж здавати
перекупникам за безцінь.

Після публікації в найтиражнішій газеті Вінниччини «33 канал» (№21 від 16 травня
2012 р.) статті під назвою ««Свобода» ініціює всеукраїнський бойкот «молочній мафії» в
обласний осередок «Свободи» почали телефонувати представники молокозаготівельників
і молокозаводів з вимогами припинити ініційовану кампанію і не закликати селян до
бойкоту.

http://slava.sebastopol.ua/media/?cnt=staty_show&yr=2012&mnt=5&day=24&id=240795
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Одночасно із цим місцеві ЗМІ,  такі як газета «Подільська зоря» і радіо «Місто над
Бугом», повідомили, що питання низької закупівельної ціни на молоко підняв на нараді з
власниками молокозаводів голова Вінницької обласної державної адміністрації Микола
Джига, який доручив управлінню агропромислового розвитку Вінницької области
забезпечити підвищення рівня закупівельних цін на молоко для населення й відзначив, що
вартість молока не може бути нижчою, ніж 2,50.

Таким чином на Вінниччині вперше пройшла інформаційна кампанія, ініційована
«Свободою», щодо бойкоту «молочної мафії», яка знайшла прихильників і підтримку
серед широких верств населення Вінниччини, а також змусила обласну владу зробити
конкретні кроки для підвищення закупівельної ціни на молоко для селян (Молочний
бойкот, ініційований «Свободою», на Вінниччині викликав резонанс серед селян і
громадськости // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030075/). – 2012. – 22.05).

Волинська область

Після того, як Волинська обласна рада на минулій сесії «провалила» проект
звернення депутатів Волинської обласної ради щодо недопустимості запровадження в
Україні другої мови та наступу на українську мову як конституційно закріплену єдину
державну від «Свободи», свій варіант такого звернення розробили у Партії регіонів.

Тепер новий текст звернення Волинської обласної ради на захист української мови
запропонував депутат-«регіонал» Олег Батюк.

З текстом звернення можна ознайомитися на сайті Волинської обласної ради.
Документ називається «Звернення депутатів Волинської обласної ради до обласних,
Київської та Севастопольської міських рад щодо утвердження та розвитку української
мови як державної».

«Волинська обласна рада звертається до обласних та міських рад з проханням
утверджувати українську мову, як єдину державну, укріплювати її статус у сфері
офіційного та ділового спілкування, інформаційного та культурного простору, видавничій
сфері», – йдеться у проекті звернення від депутата-«регіонала».

Також у тексті проекту звернення є заклик «не створювати політичних дискусій та
конфліктів навколо питання про мову в Україні, аби не посилювати протистояння в
українському суспільстві».

Після того, як Волинська обласна рада не підтримала звернення на захист
української мови від «Свободи», головами фракцій було запропоновано створити робочу
групу з представників усіх фракцій, аби таки узгодити новий текст звернення (У Партії
регіонів на Волині взялися за захист української мови – як єдиної державної //
Волинська правда (http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/40846/). – 2012. – 28.05).

Дніпропетровська область

Партия «Удар» открыла новый офис. По словам представителей партии, их недавно
открывшийся офис работает в усиленном режиме...

«Количество членов партии «УДАР» на просторах Днепропетровского региона
постоянно возрастает, поэтому офис партийной организации работает пять дней в неделю
без перерывов с 09:00 до 18:00», – сообщает пресс-служба областной организации ПП
«УДАР».

О желающих вступить в партию рассказала заместитель главы Днепропетровской
областной организации ПП «Удар» Елена Васильченко: «У нас постоянный набор людей.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030075/
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Каждый день приходят люди, вступают в партию, мы общаемся с ними, проводим
тренинги».

Новый штаб партии «УДАР»  будет заниматься подготовкой к выборам,
формированием участковых комиссий и приемом людей в партию.  Список кандидатов в
народные депутаты по мажоритарным округам Днепропетровщины активно формируется
и будет утвержден уже в середине лета. «Списки формируются. Кандидаты по
мажоритарной системе уже практически есть. Говорить об этом пока не буду. Их
утверждает партийный съезд, который пройдет в конце июля», – рассказала Васильченко.

И.о. руководителя Днепропетровской областной организации партии «УДАР»
назначен Александр Баглей, руководителем Днепропетровской городской организации
ПП «УДАР» еще в начале марта был назначен Денис Минин (Партия «Удар» открыла
новый офис // Лица (www.litsa.com.ua/news/own/6489/partiya-udar-otkryla-novyy-ofis.htm).
– 2012. – 23.05).

***

В связи с перевыборами сельского головы первый секретарь Днепропетровского
областного комитета Компартии, народный депутат Украины Сергей Храпов побывал в
с. Рудька Царичанского района, где представил Сергея Романова, кандидата от КПУ.

Также народный депутат провел встречу с жителями и партийным активом
Царичанского района, на которой, в частности, пообещал разобраться, на каком
основании канал «Днепр–Донбасс» отдан в собственность частному лицу. Как известно, в
настоящее время все проходы к каналу огорожены и охраняются, простому жителю
проход заказан.  Возмущает и тот факт,  что никто в районе доподлинно не знает,  кто
именно стал «хозяином» канала.

«Природа Царичанского района – настоящий клад, – заявил Сергей Храпов,
комментируя наболевший вопрос с каналом. – При грамотном государственном
планировании и строительстве это место может сравниться со знаменитыми
швейцарскими видами, стать базами отдыха и оздоровления для жителей
Днепропетровщины и всей Украины. Сегодняшняя ситуация недопустима – земли, леса,
каналы – все это должно  быть достоянием народа» (Сергей Храпов: Царичанский район
Днепропетровщины может стать украинской Швейцарией // Компартія України
(http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-carichanskij-rajon-dnepropetrovshhiny-mozhet-stat-
ukrainskoj-shvejcariej/). – 2012. – 24.05).

***

Сергей Жуков сообщил о возможном объединении «України Майбутнього» с одной
из украинских партий для формирования общего списка.

«Вполне возможно, что у нас будет определенный союз с одной из партий», –
сообщил председатель фракции «Україна Майбутнього» в Днепропетровском горсовете
Сергей Жуков.

На вопрос о том, собирается ли Жуков баллотироваться в нардепы, он ответил, что
пока еще решение не принято.

А в это время,  когда кандидаты-мажоритарщики от Партии регионов активно
проводят неформальные предвыборные кампании, их оппоненты от оппозиции все еще не
могут определиться со списками. «Мы еще в процессе обсуждения (списка
одномандатников. – Авт.) Я думаю, что до 15 июня станет известно», – проинформировал
Сергей Жуков.

Впрочем, не определилась с кандидатами в нардепы от Днепропетровщины не
только «Україна Майбутнього»,  но и «УДАР»,  «Украина –  Вперед!»,  а также и другие
политические партии («УМ»  может вступить в партийный союз //  Лица

http://www.litsa.com.ua/
http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-carichanskij-rajon-dnepropetrovshhiny-mozhet-stat-ukrainskoj-shvejcariej/
http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-carichanskij-rajon-dnepropetrovshhiny-mozhet-stat-ukrainskoj-shvejcariej/
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(http://www.litsa.com.ua/news/own/6523/um-mozhet-vstupit-v-partiynyy-soyuz.htm). – 2012. –
24.05).

***

Оппозиция согласовала мажоритарщиков на Днепропетровщине. Все кандидаты –
молодые, новые лица.

Заместитель главы партии ВО «Батьківщина», народный депутат Украины Иван
Кириленко сообщил, что уже согласованы практически все кандидаты-мажоритарщики от
объединенной оппозиции по всем округам Днепропетровщины.

«Окончательно решение по кандидатам будет приниматься после личного с ними
собеседования. На сегодняшний день уже практически все кандидатуры согласованы,
осталось провести 2–3 консультации.

Все кандидаты – молодые, новые лица. Большинству из них до 30 лет. Ни один из
«старых» кандидатов баллотироваться не будет. Будущее – за молодыми, и мы прекрасно
это понимаем», – сказал он «Батьківщина» // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/05/27/153041_uzhe_soglasovani_prakticheski_vse_.html). – 2012. –
27.05).

Донецька область

Лідер «Фронту Змін»  зустрівся з партійцями Об’єднаної опозиції біля будівлі
Донецької облдержадміністрації. Зустріч переросла у мітинг, в якому взяли участь понад
500  людей.  24  травня,  лідер «Фронту Змін»  Арсеній Яценюк перебуває в Донецьку,  де,
зокрема, була запланована його зустріч із місцевим активом Об’єднаної опозиції.

Проте і комерційні, і державні, і муніципальні установи міста, до яких зверталися
представники Об’єднаної опозиції, не дали згоди на оренду приміщення для проведення
зустрічі з Арсенієм Яценюком. Представники установ попередньо погоджувалися надати
приміщення, але після того, як чули мету оренди і прізвище опозиційного політика, який
має проводити зустріч, – відмовляли.

З огляду на це,  було прийнято рішення проводити зустріч просто неба –  на площі
біля будівлі Донецької обласної державної адміністрації.

«Ми сьогодні зустрічаємося на свіжому повітрі завдяки, зокрема, донецькій владі.
Нас не пустили в жоден зал. Але вони не знали, що ми прийдемо до них у гості. Тому я
хочу,  щоб вони дуже добре чули наші цілі,  наші завдання і що ми будемо робити в
Донецьку і в Україні», – наголосив під час мітингу Арсеній Яценюк.

Лідер «Фронту Змін» представив партійцям голову Донецького передвиборчого
штабу Об’єднаної опозиції. Ним став Олександр Ярошенко, голова Донецької організації
«Фронту Змін», депутат Маріупольської міської ради від партії.

Він повідомив, що на кожен із 21 одномандатного виборчого округу в Донецькій
області Об’єднана опозиція підготувала кандидатів. «Донецьк – це не вотчина Партії
регіонів, людей, які грабують країну. Ми виставляємо достойних донеччан, для того щоб
вони представляли інтереси людей у новому складі Верховної Ради, де демократична
більшість буде мати 226 голосів. Наше завдання – парламентська більшість, і ми її
отримаємо», – підкреслив Арсеній Яценюк.

«Буду відвертий:  Донецьк не хоче голосувати за Януковича та поки не готовий
голосувати за Об’єднану опозицію. Нам треба переконати донеччан в тому, що ми знаємо,
що робити. Що ми якісно нові люди і несемо відповідальність за кожне слово, яке кажемо.
Що програма Об’єднаної опозиції реальна і кожен пункт, на відміну від інших програм, –
це готовий закон, внесений у парламент», – наголосив Арсеній Яценюк.

http://www.litsa.com.ua/news/own/6523/um-mozhet-vstupit-v-partiynyy-soyuz.htm
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«Влада роздає гречку та гроші. Ми даємо ідеї, впевненість та віру. Віру в майбутнє
кожної сім’ї й людини. Віру, що вона матиме гідну освіту, нормальний рівень медичного
забезпечення, що зможе працювати й не жевріти на копійки, а отримувати гідну зарплату
й пенсію. Із цим ви повинні йти до людей», – звернувся лідер «Фронту Змін» до партійців
Об’єднаної опозиції.

Він закликав їх боротися на кожній виборчій дільниці всіма законними методами.
«Донецьк «регіоналам» не віддам. І ви його також не віддавайте», – заявив Арсеній
Яценюк (Арсеній Яценюк зустрівся з донеччанами просто неба – влада відмовила в
наданні приміщення // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10473-arsenij-jatsenjuk-zustrivsja-z-
donechchanami-prosto-neba-vlada-vidmovila-v-nadanni-primischennja.html). – 2012. –
24.05).

***

25 травня 2012 р. Донецька міська організація Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» провела пікетування Донецької облдержадміністрації в рамках всеукраїнського
бойкотування «молочної мафії». Свободівці виступили на підтримку розвитку
вітчизняного сільського господарства та молочної галузі, в якій на разі існує проблема
низьких закупівельних цін на молоко в селян, що руйнує розвиток цієї сфери економіки.

«Усі свої проблеми,  невдачі та невміння на ринку молочних продуктів влада
перекладає на руки селян-виробників молока та споживачів молочної продукції. Українці
в містах і селах, виробників і споживачів розглядають як засіб збагачення та поповнення
багатомільйонних статків певних осіб», – зазначив представник член комітету Донецької
міської організація ВО «Свобода» Олексій Погорілий.

Зокрема, серед питань, які піднімали на мітингу, було зазначено, що Всеукраїнське
об’єднання «Свобода» вимагає від Верховної Ради України негайного втручання в
ситуацію на ринку молока й наполягає на юридичному регулюванні укладення договорів
між заготівельниками та селянами-виробниками з обов’язковим пунктом про мінімальну
закупівельну ціну. ВО «Свобода» також вважає необхідним встановлення жорсткого
контролю за закупівельними цінами на молоко з боку Антимонопольного комітету.

«Наше завдання зараз – захистити й підтримати українського селянина – основного
виробника сільськогосподарської продукції, й не дати знищити молочне господарство
країни», – підсумував Олексій Погорілий.

Націоналісти передали звернення зі своїми вимогами до влади начальнику
управління по зв’язках із громадськістю Вікторові Ніколаєнку (У Донецьку свободівці
підтримали бойкот «молочної мафії» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030207/). – 2012. – 25.05).

Житомирська область

Завдяки житомирським народникам, у м. Радомишль триває мистецьке відродження.
Доказом тому – відремонтована, ошатна музична школа, фінансове сприяння у проведенні
культурних заходів і тематичних концертів. Зробити мистецтво ближчим до народу
допомагає активна позиція народного депутата України Миколи Рудченка та
представників Радомишльської районної організації Народної Партії.  Саме тому на
урочистому зібранні до Дня працівника культури депутат-народник Микола Рудченко
став очікуваним і шановним гостем. Не обійшлося без персональних подяк та грамот
кращим працівникам культури району.

Вагому матеріальну допомогу на поліпшення благоустрою закладу від голови
Житомирської обласної організації Народної Партії отримав директор Радомишльського

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10473-arsenij-jatsenjuk-zustrivsja-z-donechchanami-prosto-neba-vlada-vidmovila-v-nadanni-primischennja.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10473-arsenij-jatsenjuk-zustrivsja-z-donechchanami-prosto-neba-vlada-vidmovila-v-nadanni-primischennja.html
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краєзнавчого музею Всеволод Скуратівський. Вітаючи працівників культури, Микола
Рудченко зауважив: «Саме завдяки культурній сфері та вашій наполегливій та нелегкій
праці є можливість долучати людей до світу прекрасного та залишатися мистецькими
осередками в районах. Обіцяю, що й надалі підтримуватиму вас, аби мистецька сфера
Радомишльщини залишалася взірцевою в області». Доказом слів народного депутата
М. Рудченка є численні здобутки учнів місцевої музичної школи. Викладачі з гордістю
констатують факт – практично з будь-якого конкурсу їхні вихованці повертаються з
дипломами та посідають призові місця. Вони також додають: запорука успіху музичної
школи – це керівник, який вміє згуртовувати викладачів, а ті в свою чергу, зацікавлюють
учнів. Доказом є педагогічна діяльність викладачки Ольги Зіміної, в якої 48 років
педагогічного стажу. Педагога-ветерана окремою подякою привітав голова Житомирської
обласної організації Народної Партії.  Ольга Зіміна,  у свою чергу стверджує,  що попри
любов до музики і мистецтва, сьогодні музикантів відзначають не часто. Саме тому
підтримка народника така важлива для митців.

Вже найближчим часом депутат-народник Микола Рудченко знову повернеться у
Радомишльську музичну школу – за кілька місяців там відзначатимуть 50-річний ювілей
(Лещенко Т. Завдяки житомирським народникам, у м. Радомишль триває мистецьке
відродження // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=22&ArticleID=15954&). –
2012. – 22.05).

***

«Черговим доказом «правдивості» намірів влади провести прозорі та чесні вибори
без залучення адмінресурсу» назвали в Житомирській обласній організації Української
народної партії рішення про призначення заступника губернатора Житомирщини
Олександра Никитюка керівником виборчого штабу Партії регіонів в області.

На переконання голови управи Житомирської обласної організації УНП Володимира
Красовського, «запевняння керівництва обласних регіоналів в тому, що на час виборчого
процесу всі працівники штабів підуть у відпустки,  аж ніяк не позбавляє їх можливості
впливати на процес виборів, не зменшує їхнього впливу на підлеглих чиновників» (УНП:
«Вибори без адмінресурсу» – на Житомирщині замгубернатора очолив штаб ПР //
«Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/39424-unp-vibori-bez-admnresursu-na-
zhitomirschin-zamgubernatora-ocholiv-shtab-pr.html). – 2012. – 22.05).

***

Микола Рудченко долучається до збереження духовності. Про це народний депутат
Микола Рудченко воліє не говорити,  бо переконаний,  що покликання кожної людини
примножувати духовну спадщину.

Але і духовна скарбниця потребує опіки,  зокрема –  матеріальної.  Саме тому,
довідавшись які труднощі сьогодні переживає храм у селі Кочерів на Житомирщині,
депутат-народник вирішив безпосередньо познайомитися з прихожанами та священиком.
Виявляється, вже кілька років поспіль сільська громада докладає зусиль, аби
відремонтувати підлогу в культовій споруді. На це активно збирають кошти, яких, на
жаль, не вистачає. Голова Житомирської обласної організації Народної Партії запевнив,
що бере під опіку архітектурну споруду села і докладе максимум зусиль, аби до кінця
цього року в храмі була якісна дерев’яна підлога, що відповідатиме усім стандартам.

Зараз церква у Кочерові –  особлива.  Сюди приїжджають віруючі з усіх куточків
Житомирщини, аби на власні очі побачити диво – 6 років тому почала оновлюватися ікона
Спасителя. Це відбувається у всіх на очах і навіть скептики не мають пояснення, яким

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=22&ArticleID=15954&
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чином на одній із двох ікон ХІХ ст. зникає потемніння і в усій красі постає колишня
позолота.

Священик отець Олександр розповідає історію ікони: її написали іконописці на
замовлення місцевого священнослужителя. У буремні радянські часи люди зберігали її в
себе і лише наприкінці ХХ ст. ікону вдалося повернути до рідного села.

Народний депутат України Микола Рудченко додає – такі факти мають стати
знаковими для громади і нагадувати, що не прописаний обов’язок кожного свідомого
українця – зберігати історію та духовність насамперед рідного краю (Лещенко Т. Микола
Рудченко долучається до збереження духовності // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=23&ArticleID=15964&). –
2012. – 23.05).

***

Провладна більшість Бердичівської райради відмовилась підтримати ініційоване
«Фронтом Змін» звернення щодо ухвалення парламентарями закону про імпічмент.

В ході чергової сесії Бердичівської районної ради, яка відбулась 24 травня,
провладна більшість відмовилась підтримати ініційоване опозицією звернення депутатів
райради до депутатів Верховної Ради з вимогою невідкладно ухвалити закон України про
порядок імпічменту Президента.

«Проект рішення про звернення до парламенту щодо ухвалення закону про
імпічмент ми подали ще перед минулою сесією. Проте, документ відразу наштовхнувся на
протидію: на минулу сесію його до порядку денного внести не вдалось», – розповідає
голова районної організації «Фронту Змін», депутат райради Олександр Доманський.

За його словами, опозиційні депутати наполягали на розгляді документу. Зокрема,
Звернення було розглянуто на засіданні регламентної комісії. Комісія більшістю голосів
відповідний проект рішення підтримала і його було включено до порядку денного
сьогоднішньої сесії.

«Сьогодні в сесійній залі за проект рішення про закон про імпічмент Президента
проголосувало лише 21 депутат із 60 загального складу ради. Провладні депутати
звернення не підтримали, тому до Верховної Ради ми надішлемо Звернення з вимогою
ухвалити закон України про імпічмент Президента від імені опозиційних депутатів
Бердичвської районної ради», – зазначив Олександр Доманський (Бердичівська райрада
не підтримала ініційоване «Фронтом Змін» звернення щодо ухвалення
парламентарями закону про імпічмент // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/oblasni_novini/39511-berdichvska-rayrada-ne-pdtrimala-ncyovane-
frontom-zmn-zvernennya-schodo-uhvalennya-parlamentaryami-zakonu-pro-mpchment.html).
– 2012. – 24.05).

***

Замість обіцяного Житомирською владою ремонту міських автошляхів, дорожні
служби обмежились зняттям шматків асфальту на проїжджих частинах центральних
вулиць міста, залишивши їх у такому стані на тиждень.

«Такий стан автошляхів не тільки яскраво демонструє безгосподарність міської
влади, здатної лише на багатослівні обіцянки, а і створює небезпеку на дорозі», – заявив
голова управи Житомирської обласної організації УНП Володимир Красовський. За його
словами, «водії, намагаючись уникнути потрапляння в яму, об’їжджають їх, рух машин
стає непрогнозованим, що і стає причиною виникнення загрози аварійних ситуацій».

«Ми закликаємо владу терміново взяти ситуацію під свій контроль для
попередження лиха», – заявив представник УНП (УНП: У Житомирі замість обіцяних
владою доріг подвоїли кількість дорожніх ям // «Рупор Житомира»
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(http://ruporzt.com.ua/politica/39491-unp-u-zhitomir-zamst-obcyanih-vladoyu-dorg-podvoyili-
klkst-dorozhnh-yam.html). – 2012. – 24.05).

«Влада готує черговий «подарунок» трудящим». Так головний соціаліст
Житомирщини Олег Пінський прокоментував намагання депутатами Верховної Ради
проштовхнути проект нового Трудового кодексу.

За словами Олега Пінського урядовці та депутати рекламують зміст проекту
Трудового кодексу, проте більшість людей не знає, що приховується за тією рекламою.

Насправді, прикриваючись нормами (ще не прийнятого) кодексу, можна встановити:
– 48-годинний робочий тиждень (6 днів по 8 годин);
– звільнення роботодавця від необхідності укладання трудових договорів – фактичну

заборону діяльності профспілкових організацій на приватних підприємствах;
– ще більшу «тінізацію» трудових відносин, зменшення відрахувань власниками до

Пенсійного фонду, позбавлення трудівника права на фактично зароблену пенсію;
–  відшкодування трудівником уявних «збитків»  власнику,  що створює кабальні

залежності робітника від капіталіста.
«В проекті є інші новації, що порушують права трудящих, норми міжнародних

конвенцій щодо організації праці та захисту трудівника, ратифікованих Україною.
В разі прийняття Кодексу в пропонованому владою варіанті, соціалісти доб’ються

його скасування новим парламентом. Але всім громадянам треба пам’ятати: перспектива
кожного працівника залежить від того, байдужий він чи ні до всього, що робиться
сьогодні в Україні. До дій влади зокрема», – повідомив головний соціаліст Житомирщини
(Головний соціаліст Житомирщини Олег Пінський: Влада готує черговий
«подарунок» трудящим // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/39532-
golovniy-socalst-zhitomirschini-oleg-pnskiy-vlada-gotuye-chergoviy-podarunok-
trudyaschim.html). – 2012. – 25.05).

Закарпатська область

25 травня, під час свята останнього дзвоника в Хустських школах помічники
обласного депутата-регіонала Степана Деркача дарували випускникам вітальні листівки, в
які було вкладено картки поповнення мобільного рахунку на 40 грн.

Окрім того, в двох навчальних закладах – гімназії та третій школі від ймовірного
кандидата в депутати по округу № 71 вручили й сертифікати на навчальні кабінети
математики. Помічники депутата обласної ради при цьому «забули» повідомити, що
обладнання закуплено за кошти обласного бюджету.

Також на Тячівщині директорам шкіл району надійшла вказівка начальника
управління освіти, молоді та спорту Тячівської РДА М. Довжанина не приймати
подарунки від приватних осіб і політичних партій. При цьому презенти від Партії регіонів,
членом якої є М.  Довжанин (і,  що важливо,  здебільшого – бюджетним коштом)  у районі
таки роздаються (Регіонал Деркач піариться за бюджетні гроші // Закарпаття online
(http://zakarpattya.net.ua/News/96743-Rehional-Derkach-piarytsia-za-biudzhetni-hroshi). –
2012. – 25.05).
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Запорізька область

18 мая на мелитопольской городской конференции Партии регионов произошла
смена руководства. Сначала была принята отставка возглавлявшего организацию с осени
2010 г. народного депутата Владимира Ярощука, затем руководителем был избран
городской голова Сергей Вальтер.

Определенные изменения претерпела структура организации. У председателя теперь
пять заместителей – Александр Барыбин, Валерий Говорков, Светлана Ильчук, Александр
Кириченко и Геннадий Шанин.  В политисполкоме 9  человек (сюда вошли председатель,
его замы, а также Надежда Вильшанская, Константин Горбачев и Елена Дубинина), в
Совете – 21 (помимо перечисленных выше – Галина Дранько, Валентина Зоц, Геннадий
Каламбет, Галина Карновская, Сергей Касярум, Владимир Кюрчев, Владимир Овчаренко,
Юрий Онищук, Николай Пресняк, Александр Рыжков, Андрей Сигута и Павел Тимофеев)
(Мелитопольскую организацию Партии регионов возглавил мэр Сергей Вальтер //
Мелитопольские ведомости (http://www.mv.org.ua/?news=33526). – 2012. – 21.05).

***

Перед позачерговими виборами сільського голови у с. Іванівка Кам’янсько-
Дніпровського району Запорізької області кандидату від ВО «Свобода» було відмовлено у
реєстрації.

Головною причиною зняття в реєстрації було названо розповсюдження друкованих
агітаційних матеріалів з використанням символіки політичної партії ВО «Свобода», хоча
він є самовисуванцем. Інші кандидати – Федорченко Андрій Вікторович та Плахотник
Олена Віталіївна, котрі є самовисуванцями, добровільно відмовилися від виборчих
перегонів.

Також Кам’янсько-Дніпровською районною організацією Партії регіонів було
направлено заяву до районного суду щодо неправомірності подання кандидатури на
посаду Іванівського сільського голови С.М. Чорної. Кам’янсько-Дніпровський районний
суд прийняв рішення про скасування реєстрації С.М. Чорної. Проте, Дніпропетровський
апеляційний суд скасував рішення районного суду.

Станом на 21.05.2012 р. зареєстровано три кандидати на посаду Іванівського
сільського голови, а саме: Рига Любов Григорівна, член Партії регіонів, секретар
Іванівської сільської ради, висунута ПР, Чорна Світлана Миколаївна – член КПУ,
безробітна, висунута КПУ, Конюшенко Григорій Іванович – позапартійний, директор ТОВ
СМУ «АСМО», самовисуванець (Запоріжжя: На місцевих виборах кандидату
скасували реєстрацію // Громадянська мережа «Опора»
(http://www.opora.org.ua/news/1420-zaporizhzhja-na-miscevyh-vyborah-kandydatu-
skasuvaly-rejestraciju). – 2012. – 22.05).

***

Запланированная на 19 мая экскурсия детей, приехавших из других областей в
Запорожье отметить юбилей пионерии и детской железной дороги, была сорвана. Об этом
заявил лидер запорожских коммунистов, народный депутат Украины Алексей Бабурин.

«Вокруг экскурсии на детскую железную дорогу развернулась настоящая
детективная история. Две недели назад обком партии договорился с руководством детской
железной дороги об организации экскурсии для детей после проведения Всеукраинского
пионерского слета. Нами были перечислены деньги на счет ДЖД. За два дня до 40-летия
детской железной дороги, юбилей которой приходится на День пионерии 19 мая, нам
было сообщено, что сломался тепловоз, поэтому экскурсии отменяются. Большого труда
не стоило, чтобы выяснить, что причина вовсе не в тепловозе, который находился в

http://www.mv.org.ua/?news=33526
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целости и сохранности,  а в чьей-то устной или письменной команде:  детей,  которых на
экскурсию организовывают коммунисты, не пускать.

Буквально накануне мы снова попросили руководство дороги пустить детей, на один
час. Даже если нет возможности покатать на тепловозе, то пусть детки посмотрят зоопарк,
аквариум и террариум. Нам было заявлено следующее – идет реконструкция путей,
поэтому детская железная дорога закрывается до 1 июня, а деньги, которые вы ранее
перечислили, вам возвратят.

Уже 19  мая одна из детских делегаций попыталась в частном порядке побывать на
ДЖД, однако перепуганный сторож заявил, что ему поступила команда детей в красных
галстуках и с символикой Компартии не пускать.

До какой низости надо было дойти, чтобы делить детей на своих и чужих! У тех, кто
дал такое распоряжение, и у руководства детской железной дороги, по всей видимости, не
осталось ни совести, ни чести. Рано или поздно они ответят за свою подлость. Это
настоящий позор для нашего города.

Наверное, у многих отшибло память, что 40 лет назад дорога была построена руками
комсомола и пионерии,  что уже в наши дни запорожские комсомольцы постоянно
участвуют в субботниках, при их участии и участии ветеранов комсомола несколько лет
назад была создана Аллея комсомольской славы», – отметил Алексей Бабурин (Алексей
Бабурин: Не пустить детей на детскую железную дорогу – это настоящий позор для
Запорожья! // Компартія України (http://www.kpu.ua/aleksej-baburin-ne-pustit-detej-na-
detskuyu-zheleznuyu-dorogu-–-eto-nastoyashhij-pozor-dlya-zaporozhya/). – 2012. – 23.05).

Київ

Депутатська фракція «УДАР» у Київраді вимагає від правоохоронних органів
столиці притягти до відповідальності осіб, які побили людей на Лук’янівському ринку.
Про це заявила заступник голови фракції «УДАР» Наталія Новак.

За словами Новак, відповідні вимоги представники фракції направили начальнику
ГУ МВС України в місті Києві Олексію Крикуну та прокурору столиці Анатолію
Мельнику. «На відео 5 каналу та «1+1» можна добре роздивитися обличчя людей, які
давали накази бити попереднє керівництво ринку і журналістів. Видно й молодиків, які ці
накази виконували, – заявила Наталія Новак. – Під їхню гарячу руку потрапили й
журналісти зазначених телеканалів. Очевидно, що в столиці професія журналіста стає все
більш небезпечною».

Фракція «УДАР» також звернулась до міністра внутрішніх справ України Віталія
Захарченка, голови громадської ради при МВС України Едуарда Багірова, аби
департамент внутрішніх розслідувань та громадська рада встановили, чому співробітники
міліції виявили бездіяльність під час конфлікту на ринку. Підставою для такого звернення
стала інформація, отримана з внутрішніх джерел міліції про те, що правоохоронцям
нібито «спустили зверху» команду не втручатися у «внутрішній господарський конфлікт».

«Чому коли невідомі люди заходять на ринок з вогнегасниками, битами, ножами – це
в нас вже називається внутрішнім господарським конфліктом? Господарські конфлікти
вирішують за допомогою виконавчої служби.  Але ж у цьому випадку ми бачимо пряму
загрозу життю та здоров’ю людей!» – зазначила Новак.

За її словами, ситуація довкола Лук’янівського ринку свідчить про те, що столична
міліція дедалі більше працює вибірково, захищаючи не простих киян, а інтереси бізнесу.
«Якщо керівництво столичних правоохоронних органів не здатне змусити своїх підлеглих
діяти відповідно до закону про міліцію – єдиною надією лишається громадський
контроль», – наголосила Наталія Новак («УДАР» вимагає від міліції захищати киян, а не
інтереси бізнесу // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-
vimagaye-vid-militsiyi-zahishchati-kiyan-a-ne-interesi-biznesu). – 2012. – 22.05).
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***

Депутатська фракція «УДАР» у Київраді вважає вкрай незадовільними виконання
КМДА бюджету столиці та Програми соціально-економічного розвитку міста, а також
виступає проти чергового внутрішнього запозичення до бюджету міста у розмірі 3,5 млрд
грн. Про це заявила заступник голови фракції Наталія Новак.

За її словами, останні роки спостерігається постійне недовиконання столичного
бюджету, як при Черновецькому, так і при Попові: «Наша фракція щоразу попереджає про
нереальність запропонованих показників, і щоразу трапляється одне й те саме: спочатку
масштабний піар влади, а потім – черговий бюджетний провал».

Новак зазначила, що фактичне виконання бюджету міста Києва за 2011 р. становить
по доходах 84,1 %, по видатках – 82,5 % до планових показників. «В Києві сповільнилися
темпи економічного росту, зменшилася середня заробітна плата. Натомість швидкими
темпами зростали ціни – 6 % проти 4,5 % по Україні», – наголосила Новак.

За її словами, внутрішній борг Києва на кінець 2011 р. склав 12,5 млрд грн, що
фактично наближається до цілого бюджету столиці. Відтак фракція «УДАР» вважає
неприпустимим робити чергові зовнішні запозичення у розмірі 3,5 млрд грн, які втягнуть
столицю у ще більше кредитне ярмо, додала Новак.

«Проказово, що найбільш «провальною» виявилася галузь житлово-комунального
господарства, яка у 2011 була профінансована лише на 66,2 %. Це при тому, що Попов і
його команда заявляли про реформування цієї галузі, а сам голова КМДА як колишній
міністр ЖКГ мав би демонструвати в цій галузі найбільші успіхи», – переконана депутат.

Вона також додала, що бюджет виживання-2011 знову залишив невиконаними цілу
низку програм соціально-економічного розвитку столиці, обіцяного нинішньою владою.
«Не проведено капітальний ремонт мереж зовнішнього освітлення, прибудинкових
територій, не облаштовано ігрові спортивні майданчики, не проведено реконструкцію й
ремонт ліфтів, житлового фонду, не облаштовано й не заасфальтовано прибудинкові
території. На фоні недовиконання бюджету ще й спостерігалося неефективне
використання коштів – на ті ж амбулаторії сімейної медицини, замість створення яких
можна було б відремонтувати добру половину столичних поліклінік,  –  сказала Наталія
Новак.  –  Усе це є підставами для того,  аби визнати незадовільною роботу виконавчого
органу Київської міської ради. Чиновники КМДА знову піарилися, вислужувалися перед
Президентом та урядом, а не дбали про потреби міста» («УДАР»: У 2011 році Попов
«провалив» у Києві свою профільну галузь – ЖКГ // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-2011-rotsi-popov-provaliv-u-kiyevi-svoyu-profilnu-
galuz-zhkg). – 2012. – 24.05).

***

Депутат Київської міської ради Олексій Давиденко став членом фракції «УДАР
Віталія Кличка». Його заяву про це 24 травня на сесії зачитала секретар Київради Галина
Герега.

Виступаючи перед депутатами, Олексій Давиденко зазначив, що свідомо прийняв
рішення стати членом фракції «УДАР», оскільки «тільки ця партія протягом усіх років
правління молодої команди Черновецького була єдиною послідовною політичною силою,
яка протистояла цинізму діючої влади».  Давиденко також подякував колегам по
опозиційній діяльності, зокрема, депутатам фракції Республіка Київ, членом якої він був
до останнього часу.

«Сьогодні закінчується епоха правління Леоніда Черновецького, і я переконаний, що
вже найближчим часом нова влада в Києві асоціюватиметься з ім’ям нового мера столиці.
Я закликаю усіх киян, колег по опозиції об’єднатися довкола справді народного політика

http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-2011-rotsi-popov-provaliv-u-kiyevi-svoyu-profilnu-galuz-zhkg
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Віталія Кличка та спільними зусиллями спочатку змінити владу в столиці, а потім і в
країні», – сказав Давиденко.

Віталій Кличко наголосив, що перехід депутата до фракції «УДАРу» – швидше
виняток,  аніж правило.  «Ми завжди декларували те,  що у нашій фракції,  як і політичній
силі загалом, не буде «тушок» чи політичних зрадників. Ми твердо стоїмо на цій позиції.
Сьогодні у Київраді є депутати, які б хотіли приєднатися до нашої сили. Але стати
частиною команди «УДАРу» зможуть лише ті, хто пройде наш внутрішній праймеріз, ті,
хто відповідатиме критеріям та принципам діяльності нашої політичної сили», –
наголосив Кличко. Він зазначив, що Давиденко – один з небагатьох, хто упродовж свого
перебування у Київраді не дав приводу сумніватись у принциповості своєї позиції та не
зрадив інтересів киян.

До складу депутатської фракції «УДАР» у Київраді входять 13 депутатів. Нині це
найбільша фракція, що системно протистоїть діям чинної столичної влади (Олексій
Давиденко став тринадцятим депутатом фракції «УДАР» в Київраді // Партія
«Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/oleksiy-davidenko-stav-
trinadtsyatim-deputatom-fraktsiyi-udar-v-kiyivradi). – 2012. – 24.05).

***

Если Виталий Кличко не будет принимать участия в выборах киевского городского
головы – это значит, фактически, сдача Киева и конец его политической карьеры. Об этом
заявила координатор общественной организации «Гражданский сопротивление»
Александра Кужель.

«Очень много идет переговоров с господином Кличко, и была договоренность, и он
дал всем серьезно понять, что он обязательно идет на мэра, и тогда, чтобы действительно
ни в коем случае не проиграть Киев, и Юлия Тимошенко, и все приняли решение не
выставлять кандидата для того, чтобы всем поддержать», – отметила Кужель.

«Не дай Бог, если вдруг он не примет решение – это будет конец его политической
карьеры, потому что это идет сдача Киева. Он должен сейчас принять решение для того,
чтобы человек, я не знаю, буду ли это я, это решение должна принять объединенная
оппозиция вместе с КОДом, и человек должен начать работать уже сейчас. Он (Кличко. –
Ред.) должен для себя определиться и дать откровенный ответ », – заявила Кужель.

«Кличко никто не посылает на должность мэра –  это он сказал,  лично.  И для меня
послал сигнал. Он сказал таким как госпожа Кужель, что все кто пойдет против него – это
все будут представители власти, он это сам сказал. И поэтому нельзя сказать, что его кто-
то куда-то посылает – это во-первых. Это он сказал – «никого против меня не
выставляйте»,  и КОД принял эту позицию.  Слышите,  он сейчас говорит:  он посмотрит.
Видите цаца», – добавила она (Кужель: Если «цаца» Кличко не захочет стать мэром,
его политической карьере конец // Флот-2017
(http://flot2017.com/posts/new/kuzhel_esli_caca_klichko_ne_zahochet_stat_merom_ego_politi
cheskoj_karere_konec). – 2012. – 26.05).

Київська область

24 травня 2012 р. відбулася позачергова сесія Яготинської міської ради, на якій було
розглянуто питання про скасування рішення міськради від 14 травня 2012 р., згідно з яким
52 га землі нібито передавали 26 особам для приватного сільського господарства, хоча на
цю землю претендує данська компанія «ROCKWOOL» з виготовлення кам’яної вати.
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029838/).

Жителі Яготинщини та свободівці збиралися під стінами міської ради,  щоби
висловити свою позицію проти будівництва екологічно небезпечного заводу.

http://klichko.org/ua/news/news/oleksiy-davidenko-stav-trinadtsyatim-deputatom-fraktsiyi-udar-v-kiyivradi
http://klichko.org/ua/news/news/oleksiy-davidenko-stav-trinadtsyatim-deputatom-fraktsiyi-udar-v-kiyivradi
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Після сесії міськради міський голова Яготина Наталя Дзюба попросила залишитися
ще на кілька хвилин депутатів та представників громадськості, аби переглянути кадри
подій 14 травня, коли обурена громада спробувала взяти штурмом її кабінет. Вона
висловила надію,  що «такого в Яготині більше не повториться».  Однак із неофіційних
джерел відомо, що на чотирьох учасників акції 14 травня відкрито кримінальні справи за
статтею «Хуліганство».

Після цього очільниця міста й представники громадськости вийшли до яготинців,
котрі увесь час стояли біля стін міської ради.

Слово взяв депутат від ВО «Свобода» Ігор Смаглій:  «Вихід з даної ситуації є лише
один – люстрація місцевої влади. Якщо у місцевих депутатів достатньо сміливости, то
нехай складуть свої повноваження і ми проведемо нові вибори, оберемо нову владу, яка не
допускатиме таких ганебних рішень, як це було 14 травня 2012 р., і яка завжди стоятиме
на захисті інтересів українців» (Завдяки свободівцям та свідомій громаді зупинено
рішення Яготинської міськради про дерибан землі // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030171/). – 2012. – 24.05).

Кіровоградська область

20 мая 2012 г. прошла организованная Кировоградскими обкомами Компартии
Украины и Ленинского комсомола военно-спортивная игра «Зарница-2012», посвященная
90-летию создания Пионерской организации имени Владимира Ильича Ленина.

Ставшая традиционной пионерская «Зарница» прошла в Новоархангельском районе
на базе пионерского лагеря «Бригантина». Участие в игре приняли 13 команд из 9 районов
области.

«Зарница» началась с торжественной линейки, на которой выступила первый
секретарь Кировоградского обкома Компартии Украины, народный депутат Украины
Виктория Демьянчук.

Выступая перед молодежью, Виктория Александровна сказала, что в советское время
военно-спортивная игра «Зарница» была традиционным спутником жизни пионеров.
Благодаря этой игре, дети закалялись, овладевали навыками военно-прикладных видов
спорта, укрепляли свой дух и здоровье.

В рамках игры были проведены конкурсы:  «меткий стрелок»  –  стрельба из
пневматической винтовки, «метание гранаты» – метание гранаты на дальность, «силовой»
– поднятие гири и поднятие на перекладине, а также эстафета и два теоретических
конкурса по знанию истории Великой Отечественной войны и оказанию первой
медицинской помощи.

По итогам проведенных конкурсов, призовые места распределились следующим
образом: I место заняла команда «Барс» (г. Кировоград), II место – «Юность»
(Кировоградский район), III место – «Крепкий орешек» (Гайворонский район) («Зарница-
2012» на Кировоградщине // Компартія України (http://www.kpu.ua/zarnica-2012-na-
kirovogradshhine/). – 2012. – 23.05).

***

Керівником виборчого штабу Кіровоградської обласної організації Партії регіонів
призначили Олександра Шаталова. Таке рішення прийняли в Центральному штабі
обласної організації партії.

Як зазначив сам Шаталов, найближчим часом розпочнеться активне розгортання
роботи штабів по всій області.

«З огляду на те,  що наші партійні організації,  не залежно від виборчого процесу,
працюють в області постійно, на штатній основі, перехід до штабної роботи не складе

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030171/
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жодних труднощів. Зараз розпочнеться стрімке розгортання партійних виборчих штабів у
регіоні», – повідомив він.

Водночас Шаталов наголосив, що на час підготовки усіх партійних виборчих штабів
до активної роботи, він планує піти у відпустку (перший заступник голови
Кіровоградської облради. – Ред.)

«Цей процес потребуватиме значної уваги. Стратегія роботи обласної організації на
виборчий період вже прийнята, наразі готуються районні і міські. Вони мають бути
затверджені до середини червня. Тому, щоб зосередитися на партійній роботі,
найближчим часом я напишу заяву на відпустку за власний рахунок», – сказав керівник
штабу (Керівником обласного виборчого штабу Партії регіонів призначили Шаталова
// Новини Кіровоградщини (http://novosti.kr.ua/index.php/news/policy/12868-kerivnykom-
oblasnoho-vyborchoho-shtabu-partii-rehioniv-pryznachyly-shatalova). – 2012. – 24.05).

Луганська область

Второе место в Украине по коэффициенту естественного сокращения населения –
это показатель качества жизни в Луганской области, считает народный депутат Украины
Спиридон Килинкаров.

«Основная причина такой неутешительной статистики – неуверенность молодых
семей в завтрашнем дне. Молодежь не знает, что ее ждет завтра и не спешит обзаводиться
детьми. Низкие доходы людей, отсутствие рабочих мест и произвол работодателей, не
дают им возможности планировать свою жизнь на долгосрочную перспективу», – сказал
он.

По мнению коммуниста, закрытие школ и лечебных учреждений, тоже не
способствует рождаемости.

«Со стороны власти –  это сигнал,  что люди им не нужны,  и проблемы здоровья и
образования граждан «оптимизаторов» не волнуют», – заявил политик.

«Немаловажную роль в сокращении населения играет экологическая ситуация,
которая сложилась в области. Все это в комплексе, приводит к тому, что люди боятся, не
хотят или не могут создать полноценные семьи.  Они понимают,  что находятся один на
один со своими проблемами. Государство не то, чтобы самоустранилось от решения своих
основных задач, но и всячески противодействует развитию здорового общества, экономя
на основных его ценностях – жизни и здоровье человека», – подытожил Килинкаров.

Выход из сложившейся ситуации, коммунист видит в реализации государственных
программ, рассчитанных на улучшение качества жизни в Луганской области, и их
финансировании в полном объеме (Спиридон Килинкаров: Для повышения
рождаемости в Украине необходимы государственные программы // Ирта-fax
(http://irtafax.com.ua/news/2012/05/2012-05-22-14.html). – 2012. – 22.05).

***

Руководителем избирательного штаба объединенной оппозиции «Батьківщина» в
Луганской области назначена председатель Луганской областной организации партии
«ВО «Батьківщина» Ирина Веригина.

Об этом говорится в распоряжении руководителя Центрального избирательного
штаба объединенной оппозиции «Батьківщина» Александра Турчинова.

Двумя другими распоряжениями назначены руководитель избирательной кампании
объединенной оппозиции «Батьківщина» на Луганщине – Игорь Лиски (председатель
Луганской областной организации партии «Фронт Змін») и первый заместитель главы
избирательного штаба – Татьяна Кареева–Колесникова (ЛОО «Фронт Змін»).

http://novosti.kr.ua/index.php/news/policy/12868-kerivnykom-oblasnoho-vyborchoho-shtabu-partii-rehioniv-pryznachyly-shatalova
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«Мы готовы взять на себя ответственность и вывести Украину из социально-
политического кризиса. Вернуть нашей стране позитивный имидж на мировой арене», –
заявила руководитель избирательного штаба объединенной оппозиции «Батьківщина» в
Луганской области, председатель Луганской областной организации партии «ВО
«Батьківщина» Ирина Веригина (Веригина и Лиски получили новые должности //
Луганск. Комментарии (http://lugansk.comments.ua/news/2012/05/21/135622.html). – 2012.
– 21.05).

***

22 мая в ходе двенадцатой очередной сессии областного совета шестого созыва,
депутат Лидия Гладких изъявила желание о вхождении во фракцию КПУ в Луганском
областном совете. Все 99 присутствующих на сессии депутата поддержали инициативу
Лидии Гладких.

24 февраля, в ходе очередной десятой сессии областного совета шестого созыва,
Лидия Гладкая стала депутатом от КПУ вместо Владислава Кривобокова (Фракция КПУ
в облсовете пополнилась новым депутатом // Восточный вариант (http://v-
variant.lg.ua/region/43706-frakciya-kpu-v-oblsovete-popolnilas-novym-deputatom.html). –
2012. – 22.05).

***

19 травня у Луганську відбулася ХІІ звітно-виборча конференція обласної організації
Народної Партії. Це був завершальний етап звітної кампанії, яка продовжувалася
протягом березня-квітня поточного року. Під час процесу звітів та виборів
обговорювалися актуальні внутрішньопартійні та загальносуспільні питання.

З підсумковим докладом на обласній конференції виступив голова Луганської
обласної парторганізації Сергій Болотський. Насамперед він зазначив, що звітний період
був насичений різними подіями, які мали неабиякий вплив на діяльність партії.

Голова Луганської обласної парторганізації спрямував делегатів конференції на
роботу щодо виборчого процесу,  який наближається.  Він зазначив,  що люди до цих пір
реагують на радикальні гасла, причому для кожного регіону України радикалізм свій,
містечковий. І популісти від політики, не замислюючись про наслідки, і навіть забувши
про порядність, «продають» виборцям різних територій ці гасла, іноді протилежні за
змістом. «Таким чином, знаний конформізм Народної Партії і нашого лідера Володимира
Михайловича Литвина, наша публічна відмова від будь-якої «революційності», виконання
ролі послідовних миротворців і спрямування головних зусиль парламентської фракції на
конструктивне вирішення державних завдань, не були по достоїнству відзначені
виборцями, про що свідчать невтішні для нас результати соціологічних досліджень», –
підкреслив С.В. Болотський.

Він також додав:  «Все ж таки Народна Партія зберігає реальні шанси отримати
позитивні результати на виборах до Верховної Ради. Ці шанси – проходження кількох
десятків кандидатів від Народної Партії по мажоритарних округах, і, як результат,
збереження, а, можливо, й примноження нашої фракції в парламенті. Саме таке рішення
прийняв Політвиконком днями: основний акцент у виборчому процесі, який
наближається, необхідно робити на перемогу наших кандидатів в округах, де треба буде
дивитися в очі виборців, а не загубитися за партійними списками, – наголосив
С.В. Болотський.

Друга частина конференції була присвячена виборам голови Луганської обласної
організації Народної Партії.  Делегати одностайно підтримали свого лідера Сергія
Володимировича Болотського і залишили його на посаді головного народника Луганщини
(Глєбова Т. Народники Луганщини обрали свого лідера. Ним знову став Сергій
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Болотський // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=23&ArticleID=15965&). –
2012. – 23.05).

***

25 травня у Ровеньках біля будівлі міської ради пройшов мітинг батьків, діти яких
виховуються в Ровеньківській школі-інтернаті. Про це повідомляє прес-служба
Луганської обласної організації партії «ВО «Батьківщина».

21 травня в офіс Ровеньківської міської організації партії «Батьківщина» з листом
про допомогу звернулася ініціативна група, до якої увійшли представники батьківського
комітету та вчителі інтернату. Після тривалої бесіди з керівником парторганізації Юрієм
Нечитайловим, було прийнято рішення партійним активом дане питання взяти під
особистий контроль.  До того ж ініціативна група ініціювала мітинг під стінами
міськвиконкому.

За словами мітингувальників, на черговій, 31-й сесії Ровеньківської міської ради,
депутатам будуть представлені два проекти рішень: про припинення діяльності
Ровеньківської школи-інтернату шляхом перетворення її в Ровеньківську загальноосвітню
школу № 10 та про припинення діяльності Ясеновської школи № 1 шляхом злиття з
Ясеновською гімназією.

«Ми будемо підтримувати позицію батьків та вчителів інтернату. Адже потрібно
розуміти, що вихованці інтернату – це діти з непростою долею і умови звичайної школи ім
просто не підійдуть. Тому така установа, як інтернат нашому місту необхідна. А необхідні
кошти для існування дитячого закладу завжди можна було б знайти в міському бюджеті –
для цього місцевим чиновникам всього лише буде потрібен мінімальний набір людських
якостей, наприклад, таких як бажання піклуватися про підростаюче покоління», – заявив
голова Ровеньківської міської організації партії «ВО «Батьківщина» Юрій Нечитайлов (У
Ровеньках бютівці разом із батьками мітингують проти закриття школи-інтернату
// Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11095.html). – 2012. – 25.05).

Львівська область

21 травня у Львові відбулось перше засідання Координаційної ради, яку створив
керівник виборчої кампанії Об’єднаної опозиції «Батьківщина» Віктор Швець з метою
вироблення стратегії та ефективної організації виборчого процесу на Львівщині.

Як інформує Віктор Швець, до складу Координаційної ради увійшли керівники
обласного штабу та регіональних осередків шести політичних партій, що входять до
Об’єднаної опозиції «Батьківщина»: Степан Кубів (голова ЛОО «Фронт Змін», керівник
штабу), Роман Ілик (голова ЛОПО ВО «Батьківщина», перший заступник керівника
штабу), Андрій Корнат (голова ЛОО НРУ), Ярослав Пітко (голова ЛОО «За Україну»),
Олег Бас (голова ЛОО ПРП), Юлія Лукіна (голова ЛОО ПП «Народна самооборона»).

«Основна мета створення Координаційної ради – це об’єднання зусиль та створення
усіх умов для злагодженої роботи тих політичних партій, які спільно братимуть участь у
парламентських виборах на основі Всеукраїнського об’єднання «Батьківщина», – зазначив
Віктор Швець. Він нагадав, що такий політичний орган ефективно працював на Львівщині
під час президентської кампанії Юлії Тимошенко у 2009–2010 рр.

На першому засіданні Координаційної ради було визначено відповідальних за роботу
із органами місцевого самоврядування, політичними партіями, громадськими та
молодіжними організаціями,  соціальною сферою та ін.  Також погоджено план роботи
Координаційної ради на найближчий період (Керівник виборів ВО «Батьківщина» на
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Львівщині створив Координаційну раду // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/05/21/349467). – 2012. – 21.05).

***

Львівська обласна рада планує стати співзасновником літературного журналу
«Дзвін», який через різні обставини опинився на межі виживання. Таке рішення ініціював
голова Львівської обласної ради свободівець Олег Панькевич, заручившись підтримкою
членів постійної депутатської комісії з питань культури, історико-культурної спадщини,
духовного відродження та засобів масової інформації.

Як зазначив представник цієї комісії, депутат від ВО «Свобода» Остап Канака,
сьогодні уже виросло ціле покоління, яке не знає про існування цього журналу, тому
часопис популяризуватимуть серед широкого кола читачів. Він наголосив, що
шанувальників високого літературного слова насправді не стало менше, проте широкі
маси, на жаль, сьогодні знають набагато більше про розрекламовані російськомовні
глянцеві видання, аніж про журнал високого духу «Дзвін».

«На засідання комісії ми запросили представників журналу «Дзвін» і ухвалили
рішення про те, що Львівська обласна рада повинна стати співзасновником видання.
«Дзвін» – це журнал високого літературного духу, який зумів зберегти свої традиції та
стандарти, тому Львівська облрада зобов’язана підтримати це видання», – зазначив Остап
Канака. Комісія також вирішила виділити кошти для журналу «Дзвін».

«Я переконаний, що багато людей із задоволенням купували б цей журнал, адже він
дав путівку в життя Юрію Андруховичу,  Юрію Винничуку,  Марії Матіос,  Оксані
Забужко, Юрію Покальчуку, Олександру Ірванцю та багатьом іншим авторам. Цей журнал
творить сучасну українську літературу, якої нам зараз так бракує і яку, на жаль, не
пропагують із високих міністерських кабінетів,  тому що влада є антиукраїнською»,  –
повідомив Остап Канака.

Свободівець додав, що сьогодні основним завданням як комісії, так і обласної ради й
громадськості є організація належної промоції літературного журналу «Дзвін».

«Хочу також наголосити, що ні в якому разі Львівська обласна рада не
втручатиметься в редакційну політику видання,  адже ми не маємо на це жодного
морального права. Журнал має власні високі стандарти, яких дотримується впродовж
років, тому ми можемо тільки читати й насолоджуватись високою художньою
літературою,  яку публікують на сторінках часопису»,  –  підкреслив Остап Канака
(Львівська обласна рада підтримає журнал «Дзвін» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030118/). – 2012. – 23.05).

***

23 травня 2 опозиційні політичні сили Львівщини надіслали у Верховну Раду
України заяву щодо неприпустимості ухвалення проекту закону «Про засади державної
мовної політики» № 9073

Під документом підписалися керівники Львівських обласних організацій
Всеукраїнського об’єднання «Свобода», «Фронту Змін», ВО «Батьківщина», Народного
Руху України, партій «Реформи і Порядок», «За Україну», «Народна Самооборона».

Наводимо текст заяви повністю: «Самобутність кожного народу твориться славними
ділами та подвигами його представників у царині культури, духовності, способом
виробництва, суспільною самоорганізацією та пам’яттю про покоління попередників. Ця
самобутність творять і плекають рідною мовою. Тому мова є однією з найважливіших
основ народу і його державності. Звуження галузей вживання мови, заборона мови чи
створення несприятливих умов для існування та розвитку мови призводить не лише до її
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ослаблення і завмирання, але й до занепаду самобутності народу та загрози цілісності його
держави.

Тому ініціативи Партії регіонів та їх сателітів у Верховній Раді щодо мовних питань
вважаємо такими, що підважують ст. 10 Конституції України, розпалюють ворожнечу на
мовному ґрунті та не сприяють громадянському миру в Україні.

«Регіонали» викривляють європейський досвід і Європейську Хартію регіональних
та міноритарних мов. У Хартії спеціально наголошено, що «захист і підтримка
регіональних або міноритарних мов не повинні здійснюватися на шкоду офіційним мовам
і необхідності вивчати їх»,  тоді як законопроекти,  що вносять до Верховної Ради члени
Партії регіонів, ще більше витискають українську мову з усіх сфер громадського життя.
На це звернула увагу «регіоналів», які постійно посилаються на європейський досвід у
мовному питанні, Венеціанська комісія (грудень 2012 р.).

Законопроект від влади зазіхає на українську мову тоді, коли в Росії забороняють
об’єднання українців, а Федеральний закон «Про державну мову Російської Федерації»
проголошує, що державна російська мова без жодного винятку «падлежит абязательному
іспользованію».

Наша непохитна позиція в мовному питанні є такою:  єдиною державною мовою в
Україні є українська; звуження сфери функціонування української мови є
антиконституційним. Введення так званої «регіональної» мови є нічим іншим, як спробою
ввести другу державну мову в Україні всупереч Конституції. Не маємо жодного сумніву,
що у такий спосіб чинна влада має намір запровадити в Україні російську як фактично
єдину державну мову на догоду творцям «Русского міра».

Питання функціонування мов етнічних меншин в Україні не можуть вирішуватися
популістським, спекулятивним та антиконституційним способом, а тим паче – в
передвиборчий період.

Ініціативи чинної влади за своєю суттю є антидержавними й стають в один ряд з
іншими антиукраїнськими ініціативами гуманітарного, геополітичного, соціально-
економічного спрямування.

Черговий шабаш на мовному ґрунті пропрезидентської більшості у Верховній Раді
дає дуже чітку характеристику поки ще чинної влади. Президент та його більшість в
парламенті не здатні вирішувати гуманітарних, соціально-економічних,
зовнішньополітичних, безпекових та інших питань, актуальних сьогодні для України.

Заради збереження своєї влади вони готові піти на розкол країни, на розпалювання
ворожнечі та порушення громадянського спокою.

Чи потрібна така влада Україні? Відповідь очевидна – ні!» (Опозиційні сили
Львівщини протестують проти законопроекту про мови // Західна інформаційна
корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/05/23/349929). – 2012. – 23.05).

***

24 травня 2012 р. на сесії Львівської міської ради депутат від Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» Михайло Семчій зачитав звернення фракції Всеукраїнського
об’єднання «Свобода»  до Президента України та Прем’єр-міністра України щодо
негайного звільнення з посади міністра освіти і науки, молоді та спорту України Дмитра
Табачника у зв’язку систематичною відвертою компрометацією статусу державного
службовця та поведінкою, несумісною з найвищими посадами у державній виконавчій
владі.

Подаємо текст звернення повністю:
«17 травня 2012 р. міністр освіти і науки, молоді та спорту України Дмитро

Табачник під час офіційного брифінгу публічно виголосив власне суб’єктивне
твердження, що в аспірантурах та магістратурах вищих навчальних закладів України
навчаються жінки сумнівної зовнішності. За словами міністра, краще вчаться в
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університетах дівчата з менш яскравою, менш привабливою і менш модельною
зовнішністю. Варто зауважити, що за ці абсурдні та відверто образливі сентенції, Дмитро
Табачник і досі не вибачився.

Такі публічні виступи державного службовця – члена Кабінету Міністрів України – є
несумісними з його посадою та йдуть у розріз з вимогами Закону України «Про державну
службу» та нормами Загальних правил поведінки державного службовця, затверджених
наказом Головного управління державної служби України від 04.08.2010 р. № 214.

Відкрито українофобська та аморальна поведінка особи, яка сьогодні очолює один з
найважливіших гуманітарних напрямів Кабінету Міністрів, перетворилась на невід’ємний
елемент службової діяльності Дмитра Табачника. До наруги над пам’яттю жертв
Голодоморів, зневаги до української нації, її мови та культурних надбань, у твердженнях
міністра відтепер додано ще й ненависть до української жінки. Фракція Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» вимагає негайно звільнити з посади міністра освіти і науки, молоді
та спорту України Д. Табачника у зв’язку систематичною відвертою компрометацією
статусу державного службовця та поведінкою, несумісною з найвищими посадами у
державній виконавчій владі» (Львівські депутати вкотре вимагають звільнити
Табачніка // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030179/).
– 2012. – 24.05).

***

24 травня 2012 р. під час сесії Львівської міської ради депутат від Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» Іван Лещишин зачитав депутатські запити до міського голови щодо
упорядкування міста перед Євро-2012.

Зі слів депутата-свободівця, він ще напередодні введення нової транспортної мережі
звертався до Садового з проханням забезпечити належний санітарно-епідеміологічний
стан транспортних засобів, проте жодної реакції і досі немає.

«Львів – місто, яке приймає Чемпіонат Європи з футболу та очікує на приїзд великої
кількості туристів, однак санітарний стан громадського транспорту в жахливому стані, а
жодні міри щодо покращення не ведуться. Вигляд автобусів псує обличчя нашого міста та
нагадує радянські часи. Повторно звертаю увагу міського голови на цю проблематику,
вимагаю нарешті взяти під особистий контроль та надати розпорядження відповідним
службам зобов’язати усіх перевізників виконати масштабне санітарно-вологе прибирання
салонів транспортних засобів з обов’язковим миттям вікон, а також ЛКП «АТП-1» та ЛКП
«Львівелектротранс» до 8 червня 2012 р. У разі невиконання вимог прошу зобов’язати
власників не дозволяти водіям виїжджати, накласти на них штрафні санкції та врахувати
це порушення у наступних тендерах», – зазначив Іван Лещишин.

Окрім цього, депутат зачитав повторний запит до міських виконавчих органів щодо
необхідності впорядкування тротуарів на вулиці Зеленій від меж міста Львова до вулиці
Сихівської (Львівські депутати вже вкотре звертають увагу Садового на належний
стан міста перед Євро 2012 // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030172/). – 2012. – 24.05).

Миколаївська область

23 мая, во время проведения выставки, посвященной кораблестроению, Наталья
Королевская выступила перед множеством судостроителей. Она заявила, что Украина, в
скором времени, продемонстрирует всему миру корабли изготовленные по самым
последним технологиям, назвав корабелов «экономическими патриотами страны».

Во время открытия приемной Королевская не пользовалась стандартными приемами
и обещаниями. Она активно пропагандировала кораблестроение, называя его главным и
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базовым «локомотивом» Украинской экономики. По словам Королевской, состояние
кораблестроения улучшится примерно через 7 лет.

Достигнет ли кораблестроение пика своих возможностей, как внутри страны, так и
на мировом рынке, зависит, как считает нардеп, только от активных и радикальных мер
(Королевская «пропиарилась» на кораблестроении и открыла общественную
приемную своей партии // «Николаевские Вести»
(http://nikvesti.com/news/politics/31011). – 2012. – 23.05).

***

22 мая состоялась отчетно-выборная конференция Николаевской городской
организации Партии регионов, сообщает пресс-служба городской организации Партии
регионов. На сегодняшний день это самая крупная в области партийная организация,
насчитывающая свыше 7900 человек. В Николаеве создано 206 первичных партийных
организаций. Самые крупные из них поделены на 97 партгрупп.

В отчетном докладе председатель Николаевской городской организации Партии
регионов Владимир Коренюгин подробно остановился на работе депутатов городского
совета, представляющих партийную фракцию, отметил важность общения с людьми через
общественные приемные Партии регионов в каждом районе города.

В отчетном докладе он подчеркнул, что выборы Президента Украины, депутатов
местных советов и городского головы, состоявшиеся в 2010 г., показали, что Партия
регионов в г. Николаеве пользуется доверием избирателей. В горсовете сформирована из
представителей ПР самая крупная депутатская фракция численностью 60 человек.
Секретарем горсовета избран председатель городской партийной организации,
представители Партии регионов возглавили постоянные депутатские комиссии.

Принимая решения, городской совет руководствуется основным принципом Партии
регионов – «Человек – вот главная ценность государства». Накануне выборов кандидаты в
депутаты горсовета от ПР получили от избирателей социальные наказы, на выполнении
которых сосредоточили свою деятельность, получив депутатские мандаты.

В каждой районной партийной организации работают общественные приемные.
Основные вопросы, которые волнуют жителей района, – ремонт крыш и лифтов,
установка детских площадок и скамеек, восстановление уличного освещения, ремонт
внутриквартальных проездов, начисление и выплата денежных средств детям войны,
легализация самозастроя и т.д.

В преддверии выборов городская партийная организация идет к избирателям не
только с отчетом о проделанной работе. Реализуются конкретные программы,
позволяющие на местном уровне улучшить качество жизни. А именно: продолжается
акция «Детям любимого города» по установке детских площадок, отремонтировано 43
крыши и 79 лифтов, стартовала акция по обеспечению лечебных учреждений города и
области постельным бельем, построен стадион с искусственным покрытием в
Корабельном районе без привлечения бюджетных средств, открыта площадка с
искусственным покрытием на стадионе «Пионер», на установку которой, кроме 220 тыс.
бюджетных денег, было направлено 125 тыс. спонсорских средств от Партии регионов, и
т.  д.  Предстоящие выборы в Верховную Раду Украины,  подчеркнул В.  Коренюгин,
должны привести к созданию в парламенте мощной фракции Партии регионов,  которая
через свою законотворческую деятельность поможет исполнительной власти и органам
местного самоуправления реализовать программу реформ, давно назревших в Украине.

На конференции выступил первый заместитель председателя областной организации
Партии регионов, председатель облсовета Игорь Дятлов. Он подчеркнул, что партийная
организация работает для людей, стремясь повысить качество жизни, решить социально-
экономические проблемы в регионе.  Для этого необходимо прислушиваться к
предложениям избирателей, вместе с ними определять приоритеты, обеспечивать
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социальную направленность местных бюджетов. Игорь Дятлов внес предложение избрать
председателем Николаевской городской организации Партии регионов на следующий
отчетный период Владимира Коренюгина. Делегаты конференции его предложение
поддержали. Были также избраны совет Николаевской городской партийной организации
и делегаты на областную конференцию (Работа для людей // Вечерний Николаев
(http://www.vn.mk.ua/stories.php?id=15968). – 2012. – 25.05).

Одеська область

Мэр Ананьева Павел Маковецкий и его заместитель Сергей Пянтковский вышли из
Народной партии Владимира Литвина и перешли в Партию регионов. Об этом сообщил
руководитель Ананьевской районной организации Партии регионов Николай Балан.

По его словам, кроме представителей городских властей, в ПР также вступили
председатель Каховского сельского совета Анатолий Алтыпин и экс-депутат
Ананьевского районного совета Ольга Бацеля.

Оба политика ранее сотрудничали с БЮТ. Переход политиков в ряды «регионалов»
состоялся 18 мая во время 14 отчетно-выборной конференции Ананьевской районной
организации ПР. Всего в состав партии вошли 26 новых членов.

Ранее сообщалось о вступлении в Партию регионов городского головы Измаила
Андрея Абрамченко.  Поскольку мэр победил на выборах идя от оппозиции,  а также
использовал «антирегиональную» риторику, местные СМИ уличили его в предательстве
(В Одесской области начался массовый переход чиновников в Партию регионов //
Репортер (http://www.reporter.com.ua/news/52l/). – 2012. – 24.05).

Полтавська область

Про участь Полтавської регіональної організації Народної Партії у виборах до
Верховної Ради України – головне питання, над яким міркували члени виконкому. Поки
що потенційними кандидатами у нардепи визнали К.О. Боровика, В.С. Зінченка,
В.В. Чорнокондратенка, Г.С. Хана та О.Ю. Алексєєва. Також поставили завдання на
найближчу перспективу –  кожен округ має свого кандидата в депутати від Народної
Партії, а виборчих округів на Полтавщині вісім.

Утім, новий підхід до утворення окремих округів, яким керувалася цьогоріч ЦВК,
ускладнює організацію виборів. Скажімо, у Полтавській області «розбили» Лубенський
район між двома виборчими округами, хоча за кількістю виборців він міг би повністю
увійти до складу округу № 148  (м.  Лубни).  Голова Полтавської регіональної організації
Народної Партії Костянтин Боровик вважає, що для народників це має своєрідні наслідки.

«Ми добре розуміємо, що округи, як під місцеві вибори, так і під вибори до
Верховної Ради України, мають зовсім інший вигляд, ніж мали до цього. Скажімо,
Г.С. Хан працював на окрузі, орієнтуючись на Миргородський округ, вкладав туди свої як
інтелектуальні, так і фінансові ресурси, зараз же місто Велика Багачка віднесена до округу
з центром у Лубнах. Тому зараз постає головне питання: готовий Григорій Сергійович за
таких умов іти на вибори? Відповідь на нього ми повинні дати спільно – активно мають
включитися в роботу районні партійні організації Оржиці, Семенівки, Лубен і проводити
відповідну агітацію. А найкраща агітація, це коли люди впізнають кандидата в народні
депутати.  Наша сила –  в спільності дій,  у взаємній допомозі та підтримці,  отож головна
ставка – на партійний актив», – наголосив Костянтин Боровик.

Перший заступник голови Полтавської регіональної організації Народної Партії,
голова Великобагачанської районної партійної організації Юрій Саковський переконаний,
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що це не єдина проблема, яку необхідно вирішити до початку виборчої кампанії. «Ми
беремо участь у виборах, це однозначно і єдино правильно. І хоча є проблеми, зокрема
пов’язані з фінансовим забезпеченням виборчого процесу, та ми впораємося», – зазначив
Ю. Саковський.

Переважна більшість членів виконкому Полтавської регіональної організації
Народної Партії дійшли до спільного знаменника:  наша сила –  у спільності дій,  і це на
нинішньому етапі є головним. Не зайвою буде і виваженість, та найголовніший ресурс
нашої політичної сили – це люди, ті, хто знаходиться у лавах Народної Партії та
працюють пліч-о-пліч багато років поспіль (Філоненко І. На Полтавщині відбулося
чергове засідання виконкому // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=23&ArticleID=15960&). –
2012. – 23.05).

***

«Працювати над внутрішньопартійною роботою і підвищенням іміджу партії». Такі
завдання поставило керівництво членам Української народної партії на 19-ій конференції
обласної організації.

Конференція обласної парторганізації розпочала роботу зі звіту голови осередку за
останні 2  роки.  За словами Сергія Солов’я,  саме означений звітний період був
надскладним як для партії, так і загалом – всієї України. Причини, чому в державі
скалалася важка економічна ситуація і, що головне, на думку партійців, – емоційна зневіра
пересічних громадян – мають своє бачення.

Стосовно роботи Полтавського обласного осередку говорив її очільник: «Більшість
осередків проводили свою роботу згідно з регламентом. Були і ті, кому дісталося «на
горіхи» за слабку партійну організацію». Втім, певен Сергій Соловей, Полтавська,
Гадяцька, Зіньківська і Чорнухинська районні організації є прикладом для наслідування
для парторганізацій УПН всієї України.

Сергій Соловей, голова Полтавської обласної організації Української народної партії
також зазначив: «У нас в області майже 200 депутатів, 15 сільських голів, які обрані від
партії, за жодного із них не соромно. Всі вони працюють достойно».

Саме тому, зазначає Сергій Соловей, Українська народна партія у більшості виборців
індентифікується не із політичними прапорами, а із людьми, які входять до її лав. Тобто,
УНП сприймається не через членство, а через людину, тобто, депутата того чи іншого
рівня, який опікується проблемами району, у якому живе. Після звіту члени конференції
приступили до переобрання голови Полтавського обласного осередку. Наступні 2 роки
обласний осередок і надалі очолюватиме Сергій Соловей.  Потому –  обрали і його
заступників. Завершили ж захід інформацією від лідера партії Юрія Костенка щодо участі
УПН і, зокрема, її Полтавського осередку, у парламентських виборах 2012 р.
(Криженко К. Працювати над внутрішньопартійною роботою і підвищенням іміджу
партії // Новини студії «Місто» (http://www.misto-tv.poltava.ua/news/11923/). – 2012. –
26.05).

Сумська область

Секретаря Сумского горсовета Алексея Мовчана 17 мая переизбрали председателем
Сумской городской организации Партии регионов. Партийная конференция состоялась в
областной филармонии, рядом с которой находится партийный офис. Алексей Мовчан
отчитался о своей работе. Голосование партийцев было единогласным (Мовчана
единогласно переизбрали // Панорама
(http://rama.com.ua/modules/news/article.php?storyid=12349). – 2012. – 18.05).
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***

Конотопська організація ВО «Свобода» проведе власне розслідування фактів
здирництва з приватних підприємців керівництвом міста. Побори відбуваються на користь
так званого «благодійного» фонду «Рідний край», який контролює Сергій Талала,
майбутній самовисуванець у депутати Верховної Ради від округу № 160 «Конотоп–
Шостка».

Як стало відомо, керівництво міста викликає до себе приватних підприємців-
представників дрібного й середнього бізнесу з конкретною вимогою внести до так званого
«благодійного» фонду «Рідний край» «на добровільних засадах» велику суму (близько
4 тис. дол.), погрожуючи в разі відмови сплатити гроші повним крахом їхнього бізнесу.

Голові Конотопської організації ВО «Свобода» Артему Семеніхіну почали
надходити анонімні дзвінки з проханням втрутитись і розібратись у даній ситуації. На
його прохання написати заяву до правоохоронних органів люди реагують різко негативно,
побоюючись переслідувань з боку чинної влади та податкової інспекції.

Якщо ці факти знайдуть підтвердження, Всеукраїнське об’єднання «Свобода» буде
звертатися до Генпрокуратури, Служби безпеки України, Адміністрації Президента, МВС
та безпосередньо до міністра внутрішніх справ України з відповідними заявами
(Конотопська «Свобода» проведе власне розслідування фактів здирництва, що чинить
місцева влада // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030152/). – 2012. – 24.05).

***

На заседании фракции «Батьківщина» 23 мая принято решение об исключении из
фракции 4 депутатов за «нарушение» Устава партии Виталия Малика, Виктора Федченко,
Николая Часныка и Владимира Гончарука.  Об этом на сессии 25  мая сообщил
председатель Сумского областного совета Геннадий Михайленко со ссылкой на
сообщение фракции.

Кроме того фракция высказала недоверие и уволила с должности секретаря
Александра Кудина. Вместо него избран Виктор Гримайло. На этом же заседании было
удовлетворено заявление депутата Геннадия Дорошенко о сложении полномочий лидера
фракции. Новым лидером фракции стал Виктор Лысенко, а его заместителем – Николай
Андрусенко.

Теперь фракция «Батькивщины» в Сумском облсовете насчитывает 19 депутатов
(Власова И. Фракция «Батьківщини» в облсовете исключила 4 депутатов за
нарушение устава // «Панорама»
(http://rama.com.ua/modules/news/article.php?storyid=12408). – 2012. – 25.05).

Тернопільська область

Першим заступником голови Теребовлянської РДА призначено голову районної
організації партії «Наша Україна», депутата райради від партії Ющенка Дмитра
Михайлюка.

За повідомленням сайту РДА чиновника-«тушку» включили до складу колегії
районної державної адміністрації. Не виключено, що заради призначення Михайлюк
«обміняв» партійний квиток партії Ющенка на пропуск в партію Януковича, чию філію на
Теребовлянщині очолює керівник РДА Степан Бігуляк.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030152/


72

До призначення на другу посаду в районі Дмитро Михайлюк очолював районний
відділ освіти.  На місцевих виборах був одним з керівників районного виборчого списку
Нашої України.

До речі, це не перший на Тернопільщині резонансний перехід «нашоукраїнця» в
табір регіоналів. Перед місцевими виборами список ПР у своїх районах очолювавли
ющенківці Степан Турецький на Гусятинщині та Іван Чепесюк. Щоправда, політична
зрада їм не допомогла втриматися на посаді, а декому уникнути кримінальної
відповідальності (У Теребовлі керівник «Нашої України» заради посади став «тушкою»
// Новинний портал «За Збручем» (http://zz.te.ua/u-terebovli-kerivnyk-nashoji-ukrajiny-
zarady-posady-%C2%A0-stav-tushkoyu/). – 2012. – 22.05).

***

Виборчим штабом Об’єднаної опозиції у Тернопільській області керуватиме Василь
Деревляний.

«Спільним рішенням було визначено, що я очолюватиму виборчий штаб від
Об’єднаної опозиції на Тернопільщині. Першим заступником штабу призначено голову
обласної організації «Фронт Змін» Романа Заставного», – підкреслив голова ТОО «ВО
«Батьківщина».

Як зазначив Деревляний, до складу Об’єднаної опозиції входять наступні політичні
сили: «Батьківщина», «Фронт Змін», НРУ, ПРП, «Народна самооборона», «За Україну» та
«Свобода». Партія ВО «Свобода» співпрацюватиме лише в рамках раніше підписаної
Угоди. Тобто, формуватиме список кандидатів на мажоритарних округах з об’єднаної
опозицією.

«Я переконаний, що жодних непорозумінь та противоріч в рамках нашого
об’єднання не буде», – сказав політик.

Також, Василь Деревляний наголосив, що кожен з п’яти мажоритарних округів
області буде представлений лише одним кандидатом від опозиції (Василь Деревляний
очолив виборчий штаб опозиції у Тернопільській області // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11038.html).
– 2012. – 22.05).

***

«Ми маємо поставити крапку в існуванні кліки, яка тимчасово займає приміщення
Верховної Ради. Маємо стати єдиним фронтом проти гноблення української нації, мови та
держави. Я впевнений, що ми переможемо і зламаємо їхні хребти». Про це заявив під час
виступу голова Тернопільської обласної ради свободівець Олексій Кайда під час акції
протесту проти ухвалення українофобського «мовного» законопроекту Ківалова–
Колесніченка.

Олексій Кайда під час виступу зазначив: «Ми зібралися на знак протесту проти
розгляду в парламенті законопроекту,  який принижує честь і гідність українців,  який
вириває з нашої душі те українське, яке передали нам наші предки. Також ми, свободівці,
голови трьох обласних рад –  Івано-Франківської,  Львівської та Тернопільської –  на знак
протесту відмовилися брати участь у засіданні Ради регіонів.

Сьогодні в стінах парламенту за ініціативи Партії регіонів, за яку ніхто не голосував
і не голосуватиме, розглядають законопроект, котрий нашу мову, пронесену крізь сотні
віків,  покликаний розтоптати.  Цей законопроект вносять покидьки,  в жилах яких тече
неукраїнська кров, у яких немає і часточки української душі. Це ті особи, предки яких
розстрілювали українців, закривали українські школи, руйнували українські церкви.

Сьогодні перед українцями стоїть вибір – бути чи не бути українській державі, мові,
нації.  Ми готові стати на захист нашого світу.  Невипадково ми учора,  23  травня,

http://zz.te.ua/u-terebovli-kerivnyk-nashoji-ukrajiny-zarady-posady-%C2%A0-stav-tushkoyu/
http://zz.te.ua/u-terebovli-kerivnyk-nashoji-ukrajiny-zarady-posady-%C2%A0-stav-tushkoyu/
http://byut.com.ua/news_region/11038.html
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святкували День Героїв. Тих героїв, які пролили кров, аби українці говорили українською,
ходили до національних шкіл та церков, щоби наші діти продовжували величити наш рід.

Сьогодні ми готові стати пліч-о-пліч заради майбутнього наших дітей та онуків. І ми
маємо поставити крапку в існуванні кліки, яка тимчасово займає приміщення ВР. Ми
повинні викинути їх з цих крісел. Ми маємо стати єдиним фронтом проти гноблення
української нації, мови та держави. Я впевнений, що ми переможемо і зламаємо їхні
хребти» (Олексій Кайда: «Ми маємо поставити крапку в існуванні антиукраїнської
кліки, яка тимчасово займає Верховну Раду» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030156/). – 2012. – 24.05).

Харківська область

Партия регионов готова рассмотреть жалобы на качество продуктов питания,
которые от имени представителей партии раздают избирателям. Об этом 22 мая заявила
журналистам первый заместитель председателя Харьковской облорганизации Партии
регионов Елена Олешко, комментируя информацию о том, что регионалы раздают во всех
районах города продуктовые наборы.

«Если поступят жалобы на некачественную продукцию, мы готовы их рассмотреть.
А вот скажите: разве делать добро – плохо? Ведь мне и вам такие пакеты не достались.
Продукты,  как я понимаю,  раздают нуждающимся в этом людям в виде
благотворительной помощи.  Если вы намекаете,  что это подкуп избирателя,  то я вам
скажу, что избирательная кампания еще не стартовала», – отметила Е. Олешко.

Она подчеркнула, что за народными депутатами закреплены округи, и они вполне
имеют право оказать помощь людям, в том числе в виде продуктов питания (Партия
регионов готова рассмотреть жалобы на качество продуктов, которые раздаются
избирателям – зампредседателя облорганизации партии // Status quo
(http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/22.05.2012/partiya_regionov_gotova_rassmotret_zhal
oby_na_kachestvo_produkcii_kotoruyu_ih_predstaviteli/). – 2012. – 22.05).

***

Прозорість виборів до Верховної Ради забезпечать веб-камери, які буде встановлено
на виборчих дільницях. Така технічна виборча новація унеможливить фальсифікацію
народного волевиявлення. Про це 22 травня на прес-конференції повідомила перший
заступник голови Харківської обласної організації Партії регіонів Олена Олешко.

Центральна виборча комісія в Харківській області визначила 14 виборчих округів:
сім у Харкові і сім в області. Олена Олешко повідомила, що на Харківщині діятимуть
43 виборчі штаби. Кандидати в народні депутати, які змагатимуться в мажоритарних
округах, свої штаби не створюватимуть, а співпрацюватимуть з місцевими партійними й
окружними штабами.

Прізвища кандидатів поки що не визначено остаточно, але, за словами Олени
Олешко,  серед них будуть як і діючі нардепи від Партії регіонів,  так і нові люди,  які
виявили себе в партійній роботі.

«Сьогодні ми можемо казати тільки про потенційних кандидатів, які працюють в
округах, зустрічаються з виборцями, дізнаються про їхні думки», – зазначила вона.

Рекомендації щодо кандидатів у народні депутати вноситимуть первинні партійні
організації, партійні збори яких буде організовано найближчим часом.

За словами Олени Олешко, наприкінці липня відбудеться харківська обласна
партійна конференція, на якій будуть розглянуті передвиборча програма й питання щодо
висунення кандидатів у депутати. Остаточно кандидатів у народні депутати від Партії
регіонів затвердять на всеукраїнському партійному з’їзді, який відбудеться 30 липня.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030156/
http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/22.05.2012/partiya_regionov_gotova_rassmotret_zhaloby_na_kachestvo_produkcii_kotoruyu_ih_predstaviteli/
http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/22.05.2012/partiya_regionov_gotova_rassmotret_zhaloby_na_kachestvo_produkcii_kotoruyu_ih_predstaviteli/
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Ініціативу губернатора Харківської області Михайла Добкіна зі встановлення веб-
камер на виборчих дільницях підтримано в Києві, її буде прийнято до впровадження в усіх
виборчих дільницях України.

Олена Олешко також повідомила, що наразі проводиться робота з підбору
кандидатур до складів виборчих комісій – дільничних і окружних.

«Зараз ми працюємо над цим з урахуванням тієї бази даних, яка вже існує – це люди,
які пройшли не одну виборчу кампанію, з досвідом проведення виборів. З урахуванням
резерву відібрано до 200 осіб – це кандидатури, яких ми представлятимемо на конкурсній
основі в окружні комісії. Також підібрано вже майже 24000 кандидатур до складів
дільничних комісій».

Олена Олешко підкреслила, що значну увагу буде приділено юридичному супроводу
виборчої кампанії, адже виборче законодавство вимагає ретельного підходу до всіх етапів
виборів. Вона зауважила, що чинне законодавство мінімізує вірогідність фальсифікацій
виборів, але разом з тим не виключила ймовірність судових позовів після виборів.

«Ми захищатимемо підсумки голосування... Боротьба буде складною, але ми за чесні
та прозорі вибори», – підкреслила перший заступник голови Харківської обласної
організації Партії регіонів.

Було також повідомлено, що у зв’язку з тим, що першого заступника голови
Харківської обласної ради Олену Олешко призначено керівником обласного виборчого
штабу Партії регіонів, вона на весь час виборчої кампанії піде у відпустку (Борщ Ю. На
виборчих дільницях встановлять веб-камери, що забезпечить прозорість виборів –
О. Олешко // Слобідський край (http://slk.kh.ua/uk/news/governance/906/na-viborchih-
dilnicyah-vstanovlyat-veb-kameri-shcho-zabezpechit-prozorist). – 2012. – 24.05).

Херсонська область

В пятерку наиболее популярных депутатов Херсонского городского совета попали:
Алла Беличенко (ее вспомнили 13,9 % респондентов), Владимир Мыколаенко (11,4 %),
Игорь Козаков (9,4 %), Зоя Бережная (8,4 %) и Андрей Путилов (7,9 %).

Таковы результаты опроса «Год после выборов: мониторинг результатов реформы
законодательства Украины о местных выборах», который в нашей области проводил
Комитет избирателей Украины.

Опрос проводился среди жителей Херсона и Цюрупинска,  с 25  апреля по 5  мая
социологической лабораторией Херсонской областной организации КИУ (аналогичные
опросы были проведены еще в 5 областных центрах). В Херсонской области были
опрошены 304 респондента по районированной случайной выборке (погрешность
выборки 7 % с вероятностью 0,95).

Во время опрашивания херсонцы назвали только 44 фамилии депутатов Херсонского
городского совета, о деятельности которых они слышали. Как и в прошлом году,
респонденты часто называли среди фамилий депутатов горсовета прошлого созыва или
народных депутатов. Так, часто херсонцы вспоминали Виталия Богданова, Сергея
Осолодкина, Сергея Кириченко и Алену Ротову.

Кроме того, 61 % опрошенных херсонцев не смог назвать ни одной фамилии
депутатов городского совета. Кстати, в Донецке 98 % опрошенных не смогли назвать ни
одного депутата своего совета. Зато в Луцке только 28 % респондентов не помнили своих
депутатов.

Еще 77 % опрошенных херсонцев не знают, кто является депутатом от их
избирательных округов. Любопытно, что в сентябре минувшего года облорганизация КИУ
уже проводила аналогичный опрос,  и тогда 90  %  респондентов не смогли назвать
фамилий своих депутатов. 93 % жителей Херсона и Цюрупинска не смогли назвать
фамилий своих депутатов областного совета, а из тех 7 % херсонцев, кто вспомнил хоть
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какую-нибудь фамилию, больше половины назвали не нынешнего депутата облсовета, а
фамилии наиболее активно пиарящихся политиков (Херсонцы не знают своих
депутатов – соцопрос // Площадь Свободы (http://www.pskherson.com.ua/ob-
estvo/khersontsy-ne-znayut-svoikh-deputatov-sotsopros-22933.html). – 2012. – 22.05).

***

Сейчас ведутся активные переговоры на предмет поддержки объединенной
оппозицией Херсонщины кандидатуры, народного депутата многих созывов от СПУ,
министра образования Украины Станислава Николаенко по каховскому одномандатному
избирательному округу. Об этом журналистам издания сообщил проинформированный
источник в руководстве объединенной оппозиции Херсонщины.

«Кандидатура Николаенко действительно рассматривается, но она не находит
всеобщей поддержки в рядах оппозиционеров. Скорее всего, все решит Киев. Станислав
Николаевич пробежится по старым знакомым и закроет этот вопрос», – резюмировал
источник в руководстве объединенной оппозиции (Объединенная оппозиция может
поддержать С. Николаенко // Херсонская правда
(http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15738-obedinennaya-oppoziciya-mozhet-
podderzhat-s.html). – 2012. – 22.05).

***

После выхода Антоновского поселкового головы Игоря Семенчева из партии
«УДАР», его позиция по поводу проведения референдума по строительству речного
терминала (который он согласился провести под давлением депутатов от «ВО
«Батьківщина», «Фронта Змін» и КПУ) изменилась.

В поселке Антоновка практически ежедневно проводятся сходки жителей с одной
целью – объяснить антоновцам, почему терминал является «манной небесной», а не
грязным шумящим портом со стоянкой на 500 фур.

Первые сходки показали негативный настрой антоновцев к строительству терминала.
После этого Игорь Семенчев начал привлекать к проведению сходок поддерживающих
его депутатов,  работников поссовета и бюджетников с целью формирования у людей
мнения, что на самом деле число сторонников терминала в Антоновке велико. Более того,
на сегодня Семенчев, забыв собственные обещания, уже хочет принять на майской сессии
поселкового совета решение про проведение местного референдума. Сейчас он хочет
провести опрос населения, результаты которого не будут иметь даже рекомендательного
характера.

Понимая, что такое давление будет оказываться на жителей Антоновки постоянно,
депутаты Херсонского городского совета Владимир Миколаенко («ВО «Батьківщина») и
Алексей Урсуленко («Фронт Змін») прибыли на сходку дабы нивелировать давление
поселкового головы. В присутствии депутатов от оппозиции все желающие смогли
высказать свою реальную позицию по будущей стройке. Выступили на сходке и сами
депутаты – оппозиционеры, которые привели ряд серьезных доводов о последствиях
постройки для поселка и всего города.

На 23 мая назначена сессия Антоновского поселкового совета, на которой Игорь
Семенчев привселюдно обещал объявить проведение местного референдума. Херсонцы
смогут убедиться, чего стоит слово молодого политика (В Антоновке проходят сходки
по вопросу строительства терминала // Херсонская правда
(http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15758-v-antonovke-proxodyat-sxodki-po-
voprosu.html). – 2012. – 23.05).

http://www.pskherson.com.ua/ob-estvo/khersontsy-ne-znayut-svoikh-deputatov-sotsopros-22933.html
http://www.pskherson.com.ua/ob-estvo/khersontsy-ne-znayut-svoikh-deputatov-sotsopros-22933.html
http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15738-obedinennaya-oppoziciya-mozhet-podderzhat-s.html
http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15738-obedinennaya-oppoziciya-mozhet-podderzhat-s.html
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Хмельницька область

Під час останної сесії Хмельницької обласної ради губернатор, депутат від ПР
Василь Ядуха звернувся до голови обласної ради Миколи Дерикота із депутатським
запитом до правоохоронних органів щодо листівок, які були розповсюджені у обласному
центрі.

Очільник області задався питанням: чи готова Хмельниччина напередодні початку
виборчої кампанії «до нахабних (викрутів) і провокацій, чи заслуговують на це жителі
області, чи готові вони сприймати постійні стреси, замовні сенсації і чи потрібні вони їм
взагалі?» І знайшов свою відповідь на запитання: «Впевнений, що люди хотять спокою,
належних умов життя і відпочинку, піклування про тих, хто цього потребує», для чого
треба щоденно працювати».

Він закликав до відповідальності усіх, хто розповсюджує подібні листівки, тим
самим розпалюючи, на думку Ядухи,  вогнище ненависті та агресії, та звернувся до СБУ
та УМВС у Хмельницькій області, аби правоохоронні органи дали правоову оцінку «цим
брудним листівкам, і не тільки цим, а будь-яким, які не мають будь-якого походження», та
«паплюжать честь, гідність і ділову репутацію» політиків.

Також губернатор висловив бажання, аби населення було публічно проінформовано
про достовірність викладенох в листівках інформації(Ядуха звернувся до правоохоронних
органів із депутатським запитом // Моя газета (http://moyagazeta.com/nevs/). – 2012. –
21.05).

***

Депутат Хмельницької районної ради від «Фронту Змін» Дмитро Беспалов звернуся
до міського голови з вимогою надати документацію щодо умов розширення дороги по
вулиці Перемоги, в рамках якого міська влада має намір вирубати багатолітні каштани на
одній з алей Хмельницька.

Мешканці будинків по вулиці Перемоги звернулися до депутата від Хмельницького
«Фронту Змін» щодо запланованого владою розширення дороги. Вони висловили
занепокоеєння тим, що знищення каштанової алеї призведе до вкрай негативних наслідків.

«Всі будинки,  які збудовані на цій вулиці,  розміщені на плавуні.  До цього часу
дерева стримували грунт від зсувів і якщо їх знищити, ніхто не гарантує, що будинки не
будуть руйнуватися, – наголосили жителі прилеглих до алеї будинків. – По вулиці
Перемоги знаходяться дві школи, три садочки та будинок для людей похилого віку.
Розширення дороги збільшить транспортний потік на цій вулиці, що підвищує небезпеку
ДТП».

Дмитро Беспалов скерував звернення до міського голови з вимогою надати
документацію щодо умов розширення дороги та плану ремонту вулиці. Крім того, за його
словами, він вимагатиме проведення громадських слухань з цього питання.

«Про такі рішення влада зобов’язана попереджати мешканців, а вони дізнаються про
наміри знищити алею лише коли на вулиці з’являється техніка, – зазначив депутат від
«Фронту Змін». – Я звернувся до екологів з цією проблемою, вони повністю підтримують
обурення людей і попередньо дають висновки про небезпеку, яка виникне після вирубки
цих дерев».

«Ми примусимо владу вийти із комфортних кабінетів до людей, обгорити питання і
враховувати позицію мешканців», – підкреслив Дмитро Беспалов («Фронт Змін»
виступив на захист каштанової алеї у Хмельницькому // Фронт Змін. Ініціатива
Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10416-front-zmin-vistupiv-na-
zahist-kashtanovoyi-aleyi-u-hmelnitskomu.html). – 2012. – 22.05).

http://moyagazeta.com/nevs/
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10416-front-zmin-vistupiv-na-zahist-kashtanovoyi-aleyi-u-hmelnitskomu.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10416-front-zmin-vistupiv-na-zahist-kashtanovoyi-aleyi-u-hmelnitskomu.html
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***

23 травня 2012 р. мала відбутися чергова сесія Хмельницької міської ради шостого
скликання. В ході сесії депутати планували розглянути 53 питань порядку денного та
заслухати інформацію робочої групи з вивчення питання щодо проведення конкурсу для
організації пасажирських перевезень у Хмельницькому. Партія регіонів, яка продовжує
втілювати схему повної узурпації влади в Україні і намагається знищити будь-які залишки
місцевого самоврядування, сесію зірвала.

Сесія не відбулася через відсутність більшости депутатів. Для участи в сесійному
засідання зареєструвалося 26 депутатів з 60. На допомогу «регіоналам» прийшли «тушки»
з ВО Батьківщина та Фронту Змін.

«Ще минулого року ми озвучували заяву з приводу наступу Партії регіонів та голови
Хмельницької ОДА Василя Ядухи на місцеве самоврядування на Хмельниччині. І тепер
цей сценарій безпосередньо намагаються зреалізувати й у Хмельницькій міській раді. До
того ж повністю нехтують інтересами громади. Адже ті понад 50 питань порядку денного
стосуються в першу людей і їхніх інтересів. Це земельні питання, питання освіти,
соціального захисту, охорони здоров’я, житлово-комунального господарства,
пасажирських перевезень, посилення боротьби з ігровим бізнесом, боротьби з шкідливим
впливом тютюнопаління. Зірвавши сесію, «регіонами» не дали змогу вирішити життєво
важливі для громади питання й продовжили нищити місцеве самоврядування на догоду
своїм вузькопартійним політичним інтересам», – заявив депутат від Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» Олександр Симчишин (Партія регіонів зірвала сесію
Хмельницької міської ради // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030120/). – 2012. – 23.05).

***

Народний депутат фракції Народної Партії у Верховній Раді України Василь Шпак
систематично відвідує населені пункти Хмельниччини та спілкується із земляками.
Минулої суботи він побував у декількох сільських радах Старосинявського району,  щоб
вивчити проблеми селян та вирішити їх по можливості.

У ході візиту він обговорив з громадою Заставчинецької сільської ради енергетичні
проблеми. Щоб покращити умови життя мешканців Красносілки, їм потрібен газ. Якщо до
села блакитне паливо ще можна підвести, то у самому населеному пункті залишилось
обжитих лише 27  дворів і до них люди за власні кошти газопровід не прокладуть.  Для
того, щоб користуватись електричними приладами на зразок котлів, електроплит чи
підігрівачів води, то не витримає існуюча електрична мережа і підстанція.

У Паплинцях до В.Шпака звернулися з іншими проблемами. У місцевої школи свої
проблеми –  відсутній внутрішній санвузол,  без якого з 1-го вересня не дозволять
розпочинати навчання, і школі потрібен газ. Василь Федорович пообіцяв уважно вивчити
проблеми та знайти шляхи їх вирішення.

Сільське підприємство, що у селі Цимбалівка було наступним місцем спілкування.
Декілька тижнів тому господарство постраждало від стихії і по допомогу звернулось до
Василя Шпака. Для ліквідації наслідків нардеп посприяв у придбанні 10 метрів кубічних
лісоматеріалів. У свою чергу, місцева релігійна громада просила депутата розглянути
можливість виділення коштів для написання ікон місцевій церкві.

У розв’язанні багатьох питань життєдіяльності сільські люди поставлені сам на сам з
проблемами. Тому мають надію, що народний депутат допоможе вирішити бодай
найголовніші. Власне, Василь Шпак за час депутатської діяльності неодноразово доводив
свою небайдужість до поставлених перед ним запитів,  тому люди сподіваються на
подальше взаєморозуміння (Чабан В. Василь Шпак відвідав Старосинявщину //
Офіційний сайт Народної Партії

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030120/
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(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=23&ArticleID=15963&). –
2012. – 23.05).

***

24 травня у місті Хмельницькому відбулась прес-конференція першого секретаря
обласного комітету Компартії України Корнійчука Ігоря Володимировича. Перший
секретар проінформував журналістів про результати першого етапу Народного
референдуму, який проводить Комуністична партія України.

Ігор Володимирович зазначив, що Комуністична партія України багаторазово
вимагала від Президентів і урядів призначити і провести Всеукраїнські референдуми з
питань зовнішньоекономічної інтеграції України, співпраці з НАТО, заборони на продаж
землі,  про статус російської мови і пріоритети пенсійного реформування,  а також по
цілому ряду інших життєво важливих питань. Однак кожного разу комуністи стикалися зі
стіною нерозуміння і небажання влади почути думку народу.

«Розуміючи це, керівництво Компартії України рік тому прийняло рішення
самостійно дізнатись думку громадян України і з травня 2011 р. по квітень цього року
проходив перший етап партійного проекту «Народний референдум», до завдань якого
входило проведення опитування по 9-ти доленосним для країни і народу питанням. Саме
по 9-ти питанням комуністи вели опитування громадян. В Хмельницькій області ми
працювали по всім районам і містам, ми охопили майже тисячу населених пунктів.
Комуністи ретельно пояснили людям позицію партії з усіх питань. Також громадяни
могли голосувати в Інтернеті на сайті проекту», – наголосив Ігор Корнійчук.

На прес-конференції лідер комуністів Хмельниччини зазначив, що в області в
опитуванні взяло участь майже 300 тис. жителів. Кожна анкета була проаналізована і
думка громадян лягла в основу вимог комуністів до влади, в Антикризову програму КПУ,
а також у зміст тих 20-ти законопроектів,  які фракція комуністів розробила і подала на
розгляд у Верховній Раді.

«Узагальнюючи результати голосування, слід зазначити, що в переважній більшості
громадяни підтримали позицію Компартії України по доленосним для країни питанням.
Громадяни заявили своє однозначне «ні» продажу землі сільгосппризначення і підтримали
необхідність конституційного закріплення заборони на її продаж (80,5 % по області).
Також громадяни висловили підтримку Компартії в її думці, що підприємства
стратегічних галузей економіки повинні залишатися в руках держави (90,5 %). Мова йде
про металургію, енергетику, добувну промисловість та військово-промисловий комплекс.
Обговорюючи з нашими співгромадянами питання референдуму, ми знайшли порозуміння
і в тому, що виробництво тютюнових виробів і спиртних напоїв повинно перебувати
також у руках держави, що дозволить повноцінно наповнювати Пенсійний фонд України і
створити нормальне матеріальне забезпечення галузі охорони здоров’я. Так вважає майже
96 % опитаних подолян. Відносно підвищення пенсійного віку і збільшення необхідного
трудового стажу, то 95 % опитаних громадян області однозначно назвали це
несправедливим. А Компартія, як ви пам’ятаєте, вимагала і продовжує вимагати
скасування антисоціальної пенсійної реформи», – підкреслив перший секретар обкому.

«Робота по законодавчому впровадженню думки громадян, що взяли участь в
Народному референдумі триває і зараз. Підводячи підсумки першого етапу, ми
переходимо до етапу другого, мета якого – обговорити нові загальнонаціональні питання і
почати обговорення регіональних проблем. Також Комуністична партія України планує
найближчим часом ініціювати внесення змін до Конституції, які б дозволили проведення
місцевих і регіональних референдумів, а також визначили б відповідальність за
порушення волевиявлення громадян. Наша мета – спрощення процедури проведення
референдуму за народною ініціативою, зниження ролі представницьких органів у
проведенні референдуму», – заявив Ігор Володимирович.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=23&ArticleID=15963&
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Корнійчук І.В. зауважив, що у число нових питань партійного проекту «Народний
референдум» увійдуть теми медичної реформи, освіти і погашення боргу перед
вкладниками Ощадбанку СРСР. Питання ж по місцевій проблематиці торкнуться
життєзабезпечення регіонів, міст і районів. Уже сьогодні ми можемо сказати про такі
проблемні питання, як підвищення посередниками закупівельних цін на
сільськогосподарську продукцію; несвоєчасно та в неповному обсязі здійснюються
соціальні, пенсійні, похоронні виплати жителям області; незадовільний рух комунального
транспорту і т.  п.  Ці питання стосуються інтересів усіх жителів області,  в їх вирішенні
зацікавлені більшість наших земляків (Комуністи Хмельниччини презентували
результати першого етапу Народного референдуму // Компартія України
(http://www.kpu.ua/komunisti-xmelnichchini-prezentuvali-rezultati-pershogo-etapu-
vseukraїnskogo-narodnogo-referendumu/). – 2012. – 24.05).

Черкаська область

Під час візиту в Черкаси лідери опозиції Арсеній Яценюк та Микола Томенко
представили обласний штаб об’єднаної опозиції.

«Ми приїхали для того, щоб представити штаб об’єднаної опозиції, Микола
Володимирович його представив: керівником штабу призначено голову обласної
«Батьківщини» Анатолія Бондаренка, а його заступником голову обласного «Фронту
змін» Наталію Старікову. Також ми зустрілись з черкащанами, дали чіткі вказівки нашому
партійному активу, з приводу того, як працювати далі, і найважливіше – представили
програму об’єднаної опозиції, для того, щоб провести всенародне обговорення і щоб
потім на форумі об’єднаної опозиції її було затверджено, – пояснив мету візиту Арсеній
Яценюк. – Єдине, що стосується мажоритарних кандидатів, ми провели з ними зустріч,
але вони будуть представлені після того, як з ними проведуть співбесіду в центральному
штабі об’єднаної опозиції». Утім, Яценюк пообіцяв, що через тиждень всі прізвища буде
оголошено.

«Нагадаю, що офіційно відповідно до чинного закону висунення мажоритарних
кандидатів повинне відбутись 30 липня. Будь-які інші дискусії про мажоритарних
кандидатів є в тому числі і порушенням закону.  Це можуть бути тільки ті особи,  які
будуть висунуті.  Хоча,  наприклад,  на Житомирщині ми вирішили це питання і
представили таких кандидатів на початку поточного тижня. Я думаю, що до Черкас справа
дійде буквально через декілька днів».

А як додав Томенко, затримка не пов’язана з підкилимними інтригами, а лише з
бажанням представити повну команду (Представлено керівників опозиційного штабу //
Нова молодь (http://novamolod.ck.ua/predstavleno-kerivnykiv-opozytsijnoho-shtabu/).  –
2012. – 23.05).

***

Депутат Черкаської обласної ради Любов Майборода ітиме на вибори
самовисуванням по округу № 194 в Черкасах. Вона зауважила, що межі цього округу
збігаються з тим,  від якого вона ішла в обласну раду.  Попри останні події,  коли Любов
Володимирівна на сесії обласної ради подякувала губернатору Сергію Тулубу за
підтримку реабілітаційно-оздоровчого центру «Астра», вона запевняє, що не змінила своїх
політичних поглядів і аж ніяк не збирається вступати в Партію регіонів, як то розцінили
деякі представники опозиційних сил.

«Я не приховувала і зараз заявляю, що буду голосувати за «Свободу», – каже Любов
Майборода. – Хоча підтримую всі опозиційні сили. Але оці закиди про антинародний
режим,  антиукраїнську владу без жодних пропозицій щодо діяльності цієї влади –  це

http://www.kpu.ua/komunisti-xmelnichchini-prezentuvali-rezultati-pershogo-etapu-vseukra�nskogo-narodnogo-referendumu/
http://www.kpu.ua/komunisti-xmelnichchini-prezentuvali-rezultati-pershogo-etapu-vseukra�nskogo-narodnogo-referendumu/
http://novamolod.ck.ua/predstavleno-kerivnykiv-opozytsijnoho-shtabu/
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дитячі штанці. Я вважаю, що ми маємо будувати державу всі разом. І ніде тут не дінеш ні
Тулуба,  ні Одарича,  ні Майбороду,  ні Роєнка,  ні Булатецького.  Тому важливо не
етикетками партійними розкидатися, а помічати позитивне в кожній людині і в кожній
діяльності. Чомусь коли я поставила на тій же сесії питання, що Тулуб примусив районні
бюджети здати 8,5 млн грн на гемодіаліз, ніхто з опозиції не виступив. А те, що я
подякувала за підтримку «Астри» викликало такий резонанс. Невже ми не розуміємо, що
якби не позиція Тулуба (а давайте скажемо чесно), то керівника звільнили б і підтримки
центру не було. Я не визнаю позицію називати когось антиукраїнськими силами і
присвоювати собі монополію на істину.  В мене є виборці,  які мене підтримують.  Але є
інша точка зору і вона так само має право на існування. І не дай Бог нам повернення цього
комуністичного минулого,  коли тільки одна лінія є правильною,  як сьогодні вважає про
себе об’єднана опозиція» (Майборода голосуватиме за «Свободу», а на вибори йтиме
самовисуванням // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/8110-majboroda-
golosuvatime-za-svobodu-a-na-vibori-jtime-samovisuvannjam). – 2012. – 25.05).

***

Черкаська «Свобода» ще не готова оприлюднити прізвища кандидатів, які братимуть
участь у виборах по мажоритарних округах. Так само немає визначеності й у тому, від
якого саме округу ітиме кандидат-«свободівець». (Попри те, що об’єднана опозиція
пророкувала цій політичній силі округ з центром у Смілі). Голова обласної організації ВО
«Свобода»  Юрій Ботнар каже,  що хотів би назвати прізвища хоч сьогодні,  але
визначеності немає.

«Ведеться робота. Ми не спростовуємо щодо Смілянського округу, але й не
підтверджуємо. Ще немає визначеності», – каже він.

Про те,  що округ і прізвища не узгоджені,  розповіла і радник голови партії Олега
Тягнибока Тетяна Чорномаз (колишня очільниця черкаських «свободівців». – Ред.) Каже,
навіть прізвища імовірних кандидатів розголошувати поки що не можна. Сама вона на
вибори не йтиме.

«У нас усе за рішенням партії. Якби партія сказала, то балотувалася б. Але оскільки
прийнято рішення іти на вибори з об’єднаною опозицією, то моя кандидатура не
обговорюється», – зазначає вона.

За словами Тетяни Чорномаз,  в її обов’язки як радника голови партії нині входить
підготовка до виборів. Зокрема, зараз іде робота по формуванню списків членів комісій і
спостерігачів.

У чому причина такого затягування з оголошенням округу і кандидатів,
представники «Свободи» не кажуть. А тим часом, в політичних колах ширяться чутки,
нібито ця політична сила хоче помінятися з «Фронтом Змін» округами і йти на вибори не
від Смілянщини, а від Уманщини... («Свободі» не підходить Смілянський округ? //
ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/8138-svobodi-ne-pidhodit-smiljanskij-
okrug). – 2012. – 25.05).

Чернівецька область

Те, що партія Віталія Кличка має назву «УДАР», зумовлено не тільки боксерською
кар’єрою її голови. «УДАР» – це правоцентристська сила, що відстоює права і гідність
людини,  демократію та європейський шлях розвитку,  реальне місцеве самоврядування,  а
повне розшифрування назви – Український демократичний альянс за реформи. Про це
йшлося на прес-конференції в обласному офісі партії у Чернівцях, де з журналістами
спілкувалися заступниця голови обласного осередку Ольга Кіналь та голова чернівецької
міської організації «УДАРу» Галина Морараш.

http://procherk.info/news/7-cherkassy/8138-svobodi-ne-pidhodit-smiljanskij-okrug
http://procherk.info/news/7-cherkassy/8138-svobodi-ne-pidhodit-smiljanskij-okrug
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Мову, зокрема, вели про підсумки роботи з’їзду партії, що відбувся напередодні у
Запоріжжі.

Журналісти цікавилися: чи правда, що за посаду голови обласної організації (зараз її
очолює колишній бютівець, депутат обласної ради попереднього скликання Дмитро
Ванзуряк),  йде підкилимна боротьба,  в результаті чого кілька відомих в області осіб вже
їхали до столиці зі своїми пропозиціями та грошима. Присутня на прес-конференції член
бюро обласної організації партії Тамара Семенович підтвердила: таке справді було, але в
центральних органах поставилися до подібних вояжів з осторогою. А наявна обласна
керівна команда поки що успішно справляється з покладеними на неї завданнями. Власне,
якщо ті,  хто має намір приватизувати партію,  сподіваються на великі гроші Кличка,
зароблені ним на рингу,  то тішитися наперед не варто.  Партія живе поки що за рахунок
внесків її членів, і на з’їзд у Запоріжжя кожен їхав своїм коштом. Такий підхід дасть
змогу, вважають у Кличка, краще визначитися із тими, хто гідний бути в «УДАРі»,
відмежуватися від людей користолюбивих, котрі й уві сні мріють мати вигоду з усього. Чи
багато таких серед 420  членів обласного «УДАРу»?  Хотілося б вірити,  заявила Ольга
Кіналь, що ні. За півроку, що минув з часу реєстрації організації, з її лав виключено лише
одного колишнього партійця – із Сокирянського району, на прізвище Козак (Токарюк М.
«УДАР» – це значить реформи // Буковина (http://www.gazeta-
bukovyna.cv.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=1196:lr-----
&catid=43:2011-12-24-10-46-55&Itemid=59). – 2012. – 20.05).

***

Майбутні кандидати в депутати Верховної Ради від опозиції повинні відповідати
усім критеріям, які визначені Угодою про спільні дії опозиції. Місія, яку візьмуть на себе
ці люди є вкрай важливою та відповідальною. На цьому 23 травня наголосив керівник
Чернівецького обласного виборчого штабу ВО «Свобода» Назар Горук під час
спілкування з журналістами.

«Ми повинні розуміти, що до кандидата від опозиції буде прикута надзвичайно
прискіплива увага деяких структур, чинитимуться провокації, шукатимуться чи
вигадуватимуться компромати. Тому ця людина, як писав Шевченко, не повинна мати й
«зерна неправди за собою», – сказав Назар Горук.

За його словами, ВО «Свобода» готова висунути своїх кандидатів на кожному з
виборчих округів у Чернівецькій області. Однак, наголосив Назар Горук, ми ведемо
перемовини з опозиційними силами краю щодо визначення найоптимальнішої
кандидатури по кожному округу. «Ця людина повинна бути патріотом, порядною,
принциповою, фаховою, мати громадський авторитет та бездоганну репутацію й нести
відповідальність як перед громадою, так і перед опозиційними силами», – наголосив
керівник Чернівецького обласного виборчого штабу ВО «Свобода».

Він також повідомив, що опозиційному кандидатові неприпустимо використовувати
методи влади: підкуп виборців гречкою, борошном чи продуктовими наборами й
фуршетами, таємні домовленості, ігнорування союзників та приховування реального
стану речей.

«Ми не хочемо підтримувати тих кандидатів,  стосовно яких не впевнені щодо їх
можливої співпраці з владою. Відповідно, ми не можемо нести відповідальність за них, а,
отже, і рекомендувати нашим партійцям та прихильникам підтримувати таких
кандидатів», – підкреслив Назар Горук (У чернівецькій «Свободі» переконані, що проти
кандидата від опозиції чинитимуться провокації, шукатимуться чи
вигадуватимуться компромати // BukNews (http://buknews.com.ua/page/u-chernivetskii-
svobodi-perekonani-shcho-proty-kandydata-vid-opozytsii-chynytymutsia-provokatsii-
shukatymutsia-chy-vyhaduvatymutsia-kompromaty.html). – 2012. – 23.05).

http://www.gazeta-bukovyna.cv.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=1196:lr-----&catid=43:2011-12-24-10-46-55&Itemid=59
http://www.gazeta-bukovyna.cv.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=1196:lr-----&catid=43:2011-12-24-10-46-55&Itemid=59
http://www.gazeta-bukovyna.cv.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=1196:lr-----&catid=43:2011-12-24-10-46-55&Itemid=59
http://buknews.com.ua/page/u-chernivetskii-svobodi-perekonani-shcho-proty-kandydata-vid-opozytsii-chynytymutsia-provokatsii-shukatymutsia-chy-vyhaduvatymutsia-kompromaty.html
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***

«Свобода» ініціює висловлення недовіри голові Чернівецької облдержадміністрації.
Про це сьогодні під час прес-конференції повідомив керівник Чернівецького обласного
виборчого штабу ВО «Свобода» Назар Горук. Підставою для такої ініціативи є невтішний
стан економіки області та ігнорування нагальних проблем буковинської громади.

Як повідомив Назар Горук, за інформацією Державного комітету статистики,
Чернівецька область посідає останні місця за основними показниками соціально-
екномомічного розвитку.  З-поміж решти областей держави,  область має найгірші
показники з рівня зарплатні, індексу промислової продукції, обсягу реалізованої
промислової продукції, рівня закупівельних цін на сільськогосподарську продукцію,
обсягів експорту-імпорту товарів, рівня доходів на одну особу, прибутковості ведення
бізнесу, рівня зайнятості населення та рівня безробіття.

«Ми чудово розуміємо, кому сьогодні належить фактична влада в області. Ці ж люди
несуть повну відповідальність за стан справ на Буковині», – зазначив Назар Горук. Він
додав, що висловлення недовіри керманичу виконавчої влади області повинне стати
сигналом для самоаналізу та відповідних висновків.

«Голосування за цей проект рішення продемонструє нам реальну кількість депутатів
обласної ради, яким не байдуже майбутнє області. Переконаний, що свідомі та
відповідальні депутати, які залежать від громади, а не керівництва ОДА, вивчивши дані,
які ми зібрали, підтримають наш проект», – наголосив Назар Горук.

Крім того, керівник Чернівецького обласного виборчого штабу ВО «Свобода»
ознайомив журналістів з іншими проектами рішень, які будуть винесені на сесії обласної
ради. Серед них – щодо недопущення практики подвійного громадянства, захисту прав
мешканців гуртожитків тощо (Депутати Чернівецької облради планують висловити
недовіру Папієву // BukNews (http://buknews.com.ua/page/deputaty-chernivetskoi-oblrady-
planuyut-vyslovyty-nedoviru-papiievu.html). – 2012. – 23.05).

Чернігівська область

26 травня у Чернігові відбулася обласна звітно-виборча конференція політичної
партії «Реформи та Порядок». Під час конференції головою обласної партійної організацій
обрано керівника виконкому облорганізації, викладача Сергій Журмана.

На початку конференції головуючий зачитав заяву про вихід з лав партії
попереднього голови, підприємця Віктора Лазаря. Нагадаю, що Віктор Леонідович був
помічений на зборах всеукраїнської партії «УДАР» у Запоріжжі, його прізвище називав
Віталій Кличко як імовірного кандидата в депутати по виборчому округу № 206 від його
партії.

На конференції окрім делегатів районних та міських організацій був присутній
народний депутат від ПРП Володимир Філенко, представники партнерських політичних
сил – Михайло Лисак, Олег Русін «Батьківщина», Андрій Кужель ВО «Свобода»,
Володимир Поліщук «Фронт Змін» (Лазар остаточно порвав з ПРП // ПіК: події і
коментарі (http://pik.cn.ua/vybory-2010/8113-lazar-ostatochno-porvav-z-prp). – 2012. –
27.05).

***

27 травня відбулися дострокові вибори мера у місті Щорс Чернігівської області.
Міським головою був обраний кандидат від Радикальної партії Роман Зуб,  який

здобув 56,18 % голосів виборців.

http://buknews.com.ua/page/deputaty-chernivetskoi-oblrady-planuyut-vyslovyty-nedoviru-papiievu.html
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2 місце отримав представник Партії регіонів Володимир Кузьменко – 22,35 %, член
Комуністичної партії України Володимир Терехов здобув 7,9  %,  а кандидат від
«об’єднаної опозиції» (партій «Батьківщина» і «Фронт змін») Григорій Скидан – 3,8 %
голосів. Про це повідомив лідер Радикальної партії Олег Ляшко

Перші кроки на посаді міського голови.
1. Припиню санітарний безлад міста, який був в останні часи, запроваджу чіткий

зрозумілий порядок роботи Щорського сміттєзвалища, безкоштовний прийом сміття
громадян.

2.  Зроблю гідропарк,  лісопарк міський пляж улюбленими місцями відпочинку для
жителів та гостей нашого міста.

3. Облаштую автобусні зупинки та збудую нову на центральній площі міста.
4. Побудуємо каналізаційну насосну станцію в районі 5-ти кутів.
5. Допомагатимемо мешканцям створювати об’єднання співвласників

багатоповерхових будинків.
6. Забезпечу, щоб кожна дитина в Щорсі отримала місце в дошкільних закладах.
7. Створю офіційний сайт ради, де кожна людина матиме можливість висловити свої

зауваження побажання щодо роботи ради, внести пропозиції по покращенню умов життя в
нашому Завжди, на всіх рівнях, відстоюватиму інтереси жителів нашого рідного міста
(Кандидати від об’єднаної опозиції і влади з тріском програли вибори в Щорсі // ПіК:
події і коментарі. (http://pik.cn.ua/vybory-2010/8117-kandydat-vid-opozyciji-i-vlady-triskom-
prograly-vybory-v-shchorsi-). – 2012. – 28.05).

Партійні акції, заходи

22 травня Конгрес Українських Націоналістів разом із партнерами по громадському
рухові «Українська патріотична альтернатива» відзначив роковини перепоховання Тараса
Шевченка в Україні.

Урочистості розпочались молебнем у церкві Різдва Христового на Подолі
Української православної церкви Київського патріархату. Далі патріоти вишикувались у
колону із національними та партійними прапорами і пройшли ходою від Поштової площі
до пам’ятника Тарасові Шевченку. Попереду колони несли портрет Великого Кобзаря та
жовто-блакитний прапор.

Біля пам’ятника Тарасові Шевченку відбувся урочистий мітинг, який вів
представник ВУТ «Просвіта» Микола Нестерчук. Перед громадою виступали
представники організацій – учасників Української патріотичної альтернативи.

Від Конгресу Українських Націоналістів слово мали Голова партії Степан Брацюнь,
заступник Голови Євген Лупаков та голова Секретаріату Головного Проводу Володимир
Манько.

«Шевченко – Пророк українського народу. Він міг «піднятися над хмарами» і
заглянути в майбутнє і минуле й об’єктивно оцінити сучасне», – сказав лідер Конгресу.

Він зазначив, що український націоналізм бере витоки із творчості Великого
Кобзаря, на якій і збудовано головні принципи українського націоналізму.

«Вважаючи українську націю найціннішою суспільною категорією, стверджуючи,
що тільки суверенна соборна держава є ефективним гарантом не тільки розвитку,
процвітання нації, а і її життя. Це твердження базується на геніальному вислові Шевченка:
«В своїй хаті своя правда, і сила, і воля», – сказав Степан Брацюнь.

Голова Конгресу наголосив, що феноменом Шевченка не могли знехтувати навіть
вороги України. Всі антиукраїнські окупаційні режими намагались «приручити» поета,
але їм це не вдавалось (На честь Великого Кобзаря Конгрес провів заходи в центрі

http://pik.cn.ua/vybory-2010/8117-kandydat-vid-opozyciji-i-vlady-triskom-prograly-vybory-v-shchorsi-
http://pik.cn.ua/vybory-2010/8117-kandydat-vid-opozyciji-i-vlady-triskom-prograly-vybory-v-shchorsi-
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Києва // Конгрес Українських Націоналістів (http://cun.org.ua/2012/na-chest-velikogo-
kobzarya-kongres-proviv-zahodi-v-tsentri-kiyeva/). – 2012. – 21.05).

***

У акції протесту проти прийняття нового Трудового кодексу та законопроекту «Про
порядок організації та проведення мітингів» приймає участь голова союзу жінок України
«За майбутнє дітей», екс-голова Фонду держмайна України Валентина Семенюк-
Самсоненко.

Вона тримає в руках документи з підписом більше ніж 170 громадських організацій,
що протестують проти приняття цих законів. Самсоненко понесла їх у Верховну Раду.

«Новий Трудовий кодекс каже про те, що роботодавець буде вирішувати все. Ми
підготували конкретні пропозиції та конкретні зауваження по проекту нового Трудового
кодексу. Ми сьогодні, Соцпартія та інші громадські організації, прийшли до капіталістів»,
– каже Семенюк, стоячи перед входом до Верховної Ради.

Семенюк зауважила, що за прийняття у першому читанні Трудового кодексу
голосували всі 4 фракції – БЮТ–«Батьківщина», Наша Україна, Партія регіонів і
«литвинівці».

«Тобто це практично капіталісти, яким вигідно рабство в Україні. Ми виступили
проти прийняття такого Трудового кодексу. Це вже не перша наша акція – з 2010 р. ми
постійно ставимо це питання і звертаємося до опонентів».

Також Семенюк прокоментувала прийняття закону № 2450: «Коли у 2009 р. з подачі
Кабінету Міністрів Тимошенко у ВР був поданий на розгляд закон про мирні збори, цим
законом взагалі заборонялося проводити зібрання людей. Ми тоді вийшли проти, якби той
закон був прийнятий у другому читанні, тоді б ніколи не було податкового Майдану, і
люди не могли б навіть зібратися.  Ми провели в комітеті слухання,  і я особисто була на
цих слуханнях із участю міжнародних інституцій: ПАРЄ, Венеціанської комісії.
Венеціанська комісія тоді висловила негатив щодо прийняття цього закону. Нас почули»,
– зауважила Семенюк (Семенюк-Самсоненко: Новий Трудовий кодекс узаконює рабство
// «Відголос.com» (http://vidgolos.com/157518-semenyuk-samsonenko-novij-trudovij-
kodeks.html). – 2012. – 22.05).

***

16–18 травня 2012 р. в Україні відбулася безпрецедентна акція. Українські селяни,
які своєю важкою щоденною працею забезпечують країну 70–80 % молочної продукції
країни, оголосили бойкот «молочній мафії» і впродовж трьох днів не здавали молока.

Загальнонаціональну акцію «Не здавай молока здирникам!» зініціювало
Всеукраїнське об’єднання «Свобода». Протест підтримали селяни по всій України. Бойкот
«молочної мафії» зароджувався на Хмельниччині. Минулоріч завдяки «молочним бунтам»
у всіх районах Хмельницької області закупівельна ціна зросла на 60–80 коп. Цього року на
бойкот надзвичайно активно відгукнулися інші регіони, особливо східні. Що прикметно,
підтримати селян вийшли і містяни, які в багатьох містах провели просвітницькі та
протестні акції на підтримку українських селян.

Головною причиною Всеукраїнської акції цьогоріч стало повне нехтування
інтересами селян-виробників і чергове падіння заготівельної ціни на молоко. В
середньому по країні ціни знизилися до 1,60–1,80 грн. за літр. Фахівці аграрного ринку,
економісти стверджують, що при ціні меншій, ніж 2,50 грн. за літр утримувати корову
просто немає жодного сенсу. Тримати її в таких умовах – працювати собі на збиток.

Отримавши мандати депутатів рад різних рівнів від Партії регіонів, її сателітів,
відчуваючи безконтрольність та повну підтримку антинародної влади, «молочна мафія»
провадить свою цінову політику в молочній галузі. Така політика веде до прямого

http://cun.org.ua/2012/na-chest-velikogo-kobzarya-kongres-proviv-zahodi-v-tsentri-kiyeva/
http://cun.org.ua/2012/na-chest-velikogo-kobzarya-kongres-proviv-zahodi-v-tsentri-kiyeva/
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http://vidgolos.com/157518-semenyuk-samsonenko-novij-trudovij-kodeks.html


85

знищення молочного скотарства. Інтереси українського селянина нікого не цікавлять. У
таких умовах селяни продовжують вирізувати корів, оскільки не бачать сенсу їх
утримувати. Символ корови-годувальниці, який був одним із найважливіших символів
українського села, може відійти в минуле.

За таких умов селяни прислухалися до заклику Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» і влаштували в низці областей справжнісінький «молочний бунт».

Такого високого рівня самоорганізації, солідарності та активності українське село не
бачило вже давно. Після спілкування зі свободівцями та отримання агітаційних листівок
люди почали проводити сходини й збори цілими вулицями, селами. На таких зборах
ухвалювали, як правило, одне-єдине рішення: бойкот здирникам.

Три дні люди цілими селами не здавали молока. Ба, навіть їздили у сусідні села і
переконували інших не мовчати, а захищати своє кровне право. В селах блокували
молоковози, виливали молоко на поріг сільрад, самі ж проводили роз’яснювальну роботу з
тими, хто мав сумнів щодо бойкоту.

Частина селян пікетувала органи влади. Впродовж цих днів молоко лилося на поріг
Мінагрополітики у Києві

Вимоги селян підтримали у Донецьку, Луганську, Миколаєві, Полтаві, Рівному,
Харкові, Чернігові, у десятках районних центрів.

Перелякані активністю людей влада і «молочна мафія» спробували одразу ж по
гарячих слідах «закрити діри».  В частині регіонів вже на другий день бойкоту почали
ліквідовувати заборгованість перед селянами за березень-квітень. Подекуди навіть
підняли на 10 коп. закупівельну ціну.

З ініціативи депутатів від «Свободи», звернення з вимогою негайного законодавчого
врегулювання болючої для селян проблеми було ухвалено частиною обласних та
районних рад.

Всеукраїнське об’єднання «Свобода» ініціювало бойкот й підтримуватиме дії селян і
надалі. Однією з перших ініціатив фракції «Свободи» в парламенті буде ухвалення
відповідного Закону України з юридичним врегулюванням мінімальної закупівельної
ціни, розробка і затвердження Державної програми розвитку молочного скотарства (Олег
Тягнибок: Бойкот «молочної мафії». Перші підсумки // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/dopysy/dopysy/030058/). – 2012. – 22.05).

***

22 травня 2012 р. в рамках проекту «Шляхами пам’яті» у парку Слави відбулась
акція, приурочена до Дня Перемоги. Організатором виступила Всеукраїнська молодіжна
громадська організація «Молоді регіони».

Важливою та визначною подією стало розгортання великої Георгіївської стрічки
(розміром 2х30 м) – символу пам’яті та пошани, що прибула з Білорусі. Нагадаємо, що в
рамках проекту «Шляхами пам’яті» Георгіївська стрічка побуває у місцях бойової слави у
Росії,  Білорусі,  Молдові та Придністров’ї (всього налічується близько 27  міст).  Участь у
події взяли ветерани з усіх районів Києва, студенти ВНЗ міста, представники більше ніж
10 молодіжних організацій та іноземці, було зроблено пам’ятні записи на стрічці, що
символізує спільну перемогу, незалежно від існуючих нині кордонів.

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів, голова
ВМГО «Молоді регіони» Андрій Пінчук, коментуючи цю подію, зазначив, що яскравий
початок акції було покладено в Києві,  потім стрічка попрямує бойовими шляхами до
Луцька, Івано-Франківська і далі країною – для вшанування пам’яті героїв Великої
Вітчизняної війни, адже це наша спільна перемога, незалежно від існуючих кордонів та
будь-яких інших ознак. А 22 червня Георгіївську стрічку буде урочисто передано в музей
Збройних сил, що знаходиться в Москві («Молоді регіони» розгорнули в Києві
Георгіївську стрічку, яка в рамках проекту «Шляхами пам’яті» побуває у місцях

http://www.svoboda.org.ua/dopysy/dopysy/030058/
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бойової слави Росії, Білорусі, Молдові та Придністров’я // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11081). – 2012. –
23.05).

***

24 травня 2012 р. Всеукраїнське об’єднання «Свобода» пікетувало Верховну Раду
України з вимогою не допустити ухвалення українофобського «мовного» законопроекту
Ківалова–Калєснічєнка.

Учасники акції тримали в руках плакати «Регіонали», зачепили мову –
начувайтесь!»,  «Двуязичіє»  =  русифікація!»,  «Руки геть від мови!»  й скандували
«Калісніченка гей, не дратуй людей!», «Займіться ділом, а не язиком!», «Зека геть!» та
інші.

Аби показати ставлення українців до «реформ» влади у мовній сфері, учасники акції
повісили на паркан біля Верховної Ради коров’ячі язики, наголосивши: за утиски
української мови на цьому місці будуть язики горе-реформаторів. Біля кожного з язиків
висіла табличка: «Калєснєченко», «Ківалов», «Янукович».

Голова Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Олег Тягнибок зазначив, що фракція
«Свободи» у наступному парламенті вимагатиме ухвалення закону «Про захист
української мови»: «Що намагаються під маскою цього закону запровадити його
ініціатори? Відібрати в України як держави право регулювати мовну політику всередині
країни, віддати це питання на відкуп приватних структур, окремих організацій. Це
породить хаос в Україні – від того, якою мовою робити вивіски, до мови діловодства,
якою мовою спілкуватимуться державні інституції, суди, освітні заклади і т.д.

До учасників акції протесту приєдналися свободівці – голова Івано-Франківської
обласної ради Олександр Сич та голова Тернопільської обласної ради Олексій Кайда.
Вони разом з головою Львівської облради свободівцем Олегом Панькевичем відмовилися
брати участь у засіданні Ради регіонів під головуванням Президента, що відбулося
24 травня 2012 р. в приміщенні Адміністрації Президента.

«Цей законопроект принижує честь і гідність українців, який вириває з нашої душі
те українське, яке передали нам наші предки. Сьогодні в стінах парламенту за ініціативи
Партії регіонів,  за яку ніхто не голосував і не голосуватиме,  розглядають законопроект,
котрий нашу мову, пронесену крізь сотні віків, покликаний розтоптати. Цей законопроект
вносять особи, предки яких розстрілювали українців, закривали українські школи,
руйнували українські церкви. І ми маємо поставити крапку в існуванні кліки, яка
тимчасово займає приміщення ВР», – зазначив Олексій Кайда.

Олександр Сич під час виступу наголосив: особливо цинічно влада чинить,
знищуючи українську мову та одночасно вшановуючи жертв політичних репресій, які
гинули за те, аби бути собою («Свобода» провела велелюдну акцію протесту проти
українофобського «мовного» законопроекту Ківалова-Калєснічєнка // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030168/). – 2012. – 24.05).

***

Коммунистическая партия Украины совместно с жителями города Кировограда
организовала митинг протеста против действий руководства областной дирекции
«Укрпочты» по «оптимизации» сети почтовых отделений.

«Руки прочь от почтальонов!», «Пенсии и газеты хотим получать вовремя!»,
«Верните почту людям!» – с такими требованием 25 мая 2012 г. у здания Главпочтамта в
Кировограде собрались горожане.

«Мы сегодня собрались, чтобы выразить свое возмущение той критической
ситуацией, которая всколыхнула наш регион, привлечь внимание общественности к

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11081
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030168/


87

проблеме сокращения почтовых отделений, – заявил один из организаторов митинга,
секретарь Кировоградского горкома Компартии Украины Юрий Грачев. – То, что они
сегодня называют красивым словом «оптимизация» – это попросту увольнение».

Процесс сокращения сотрудников почтовых служб начался еще в прошлом году.
Сокращение коснулось не только Кировограда, но и большинства районов области.

Закрытые почтовые отделения и выброшенные на улицу сотрудники это не все
последствия «оптимизации». Потерять почту для отдаленных сел означает потерять связь
с внешним миром.

Еще одна проблема, которую отметили участники митинга, – большая нагрузка на
почтальонов. Дальнейшее сокращение усугубит ситуацию.

Кировоградцы крайне возмущены действиями руководства областной почты по
реформированию сети почтовых отделений и требуют немедленного прекращения данной
«реформы» (Коммунисты Кировограда протестуют против сокращения почтовых
отделений // Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-kirovograda-protiv-
sokrashheniya-pochtovyx-otdelenij/). – 2012. – 25.05).

Громадські організації у підтримці партій

21 травня у Житомирі був підписаний меморандум за чесні вибори до Верховної
Ради України 2012  р.  між коаліцією ГО,  які заснували рух «ЧЕСНО»  і обласною
організацією ПП «Громадянська позиція».

«Громадянська позиція» Анатолія Гриценка приєднується до когорти організацій, які
об’єдналися, щоб контролювати чесність виборчої кампанії та самих виборів.
Координатор руху «ЧЕСНО» на Житомирщині Володимир Піньковський каже, що
підтримку напрямку діяльності,  яким йде рух «ЧЕСНО»  (а це моніторинг кампанії та
самих претендентів на депутатські крісла від Житомирщини на відповідність критеріям
доброчесності), висловили більшість політичних партій, які братимуть пряму участь у
виборчій кампанії.

«А ось «Громадянська позиція» – перша з політсил, з якою рух «ЧЕСНО» підписав
на Житомирщині меморандум про координування зусиль, щоб у парламент наступного
скликання знову не пройшли казнокради, корупціонери, далекі від народа і совісті люди»,
– каже Володимир Піньковський (Гриценко у Житомирі підписав меморандум з рухом
Чесно //  Reporter.ZT.ua  (http://reporter.zt.ua/news/7144-gritsenko-u-zhitomiri-pidpisav-
memorandum-z-ruhom-chesno). – 2012. – 21.05).

***

«Поховайте та вставайте, кайдани порвіте!» – під таким гаслом в Ужгороді відбулись
заходи з відзначення 151-ї річниці перепоховання Тараса Шевченка в Україні та
вшанування жертв політичних репресій. Організаторами зібрання виступили:
Всеукраїнське товариство «Просвіта» ім. Т. Шевченка та політичні партії – Українська
Народна Партія (УНП), Народний Рух України.

Також, в заході взяли участь представники: «Батьківщини», Української платформи
«Собор», Конгресу українських націоналістів та обласних громадських організацій Союзу
Українок та «Бойківщина ХХІ століття».

Традиційно вшанування Кобзаря розпочалось ходою від Ужгородського греко-
католицького кафедрального собору до пам’ятника Великому Кобзареві, де відбулось віче
з покладанням квітів до підніжжя величної споруди Тараса Шевченка.

http://www.kpu.ua/kommunisty-kirovograda-protiv-sokrashheniya-pochtovyx-otdelenij/
http://www.kpu.ua/kommunisty-kirovograda-protiv-sokrashheniya-pochtovyx-otdelenij/
http://reporter.zt.ua/news/7144-gritsenko-u-zhitomiri-pidpisav-memorandum-z-ruhom-chesno
http://reporter.zt.ua/news/7144-gritsenko-u-zhitomiri-pidpisav-memorandum-z-ruhom-chesno
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Голова Ужгородської міської організації УНП Ярослав Кирлик закликав «нести гідно
у своїх серцях вічне слово Кобзаря,  рівнятися своїми ділами та думками на нього,
втілювати його заповіти у життя. І тоді в Україні насправді здійсниться пророцтво, яке
Шевченко нам заповідав: «І на оновленій землі врага не буде – супостата, а буде син і
буде мати, і будуть люде на землі».

Також перед присутніми виступив голова фракції «Батьківщина» в обласній раді
Андрій Сербайло, який розказав про репресії в Україні та закликав до гуртування проти
зла.  «На жаль,  і нині актуальними є болісні слова Т.  Шевченка,  мовленими ним у часи
колоніалізму та кріпацтва.  Бо вони чітко характеризують сучасну владу,  т.  зв.  державну
еліту, «мовчазну» інтелігенцію та більшість громадянства, яке «мовчить, витріщивши
очі». «…Гірше ляха свої діти її розпинають.», – виголошували українські патріоти:
заступник голови Закарпатського НРУ Олександр Черепаха, голова Закарпатської
обласної організації Української платформи «Собор» Євген Ясінський та голова
Ужгородського КУНу Ольга Курнат.

Під час проведення народного віче, присутні ужгородці одноголосно прийняли
звернення з нагоди 151-ї річниці перепоховання Пророка України Т. Шевченка в
українській землі та Дня пам’яті жертв політичних репресій.

Заключним елементом урочистостей стало виконання твору «Заповіт» всіма
учасниками вшанування під керівництвом Ярослава Кирлика – диригента хору
ім. А. Волошина Греко-католицького кафедрального собору та запаленням свічок пам’яті
Великому Кобзареві та жертвам політичних репресій (Манзулич М. Ужгороді пройшло
віче «народників» // РІОтиждень
(http://www.rionews.com.ua/mixed/all/now/n1214110945). – 2012. – 21.05).

***

Народный депутат Украины, лидер Радикальной партии Олег Ляшко одобряет
действия луганских общественных организаций, требующих увольнения начальника
управления транспорта и связи Луганского горсовета Андрея Андреева.

«Таким чиновникам – не место в городской власти. За полтора года пребывания
Андреева в его нынешней должности некомпетентность, хамство, пренебрежительное
отношение к простым людям стали основными характеристиками луганской
транспортной сферы. А недавний громкий скандал с участием главного транспортника
Луганска стал просто «последней каплей», – сказал Олег Ляшко.

По его словам, обращение к городскому голове Луганска Сергею Кравченко,
подписанное руководителями восьми общественных организаций (Ассоциация
«Гражданское объединение Луганщины» и общественные организации «Народный фронт
Луганщины», «Организация по защите прав людей пожилого возраста и детей войны»,
«Областной комитет философии правовой самозащиты», «Молодежный фронт
Луганщины», «Гражданская коммунальная самооборона», независимый профсоюз
предпринимателей Луганщины, «Общественная служба правовой помощи»,
«Гражданский актив Луганщины»), – показательный пример того, что в Луганске
общественники не намерены мириться с отводимой им властью ролью «статистов» и
«массовки» для обеспечения видимости демократии.

«В Луганске существует реальный «третий сектор»,  который работает нередко в
условиях жесткого противостояния с властью, но все равно работает очень эффективно, не
позволяя превращать Луганск в вотчину «феодалов» из чиновничьей братии», – отметил
Олег Ляшко (Ляшко: Луганские общественники показали, что они – не «статисты» и
не «массовка» // EastKorr – Восточный корреспондент
(http://www.eastkorr.net/politics/lyashko-luganskie-obshchestvenniki-pokazali-chto-oni-ne-
statisty-i-ne-massovka). – 2012. – 22.05).

http://www.rionews.com.ua/mixed/all/now/n1214110945
http://www.eastkorr.net/politics/lyashko-luganskie-obshchestvenniki-pokazali-chto-oni-ne-statisty-i-ne-massovka
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***

У Дніпропетровську мітинг з ушанування пам’яті Тараса Шевченка з нагоди 151-ї
річниці перепоховання відбувся під гаслами на захист української мови.

В акції біля монументу Кобзаря в обласному центрі взяли участь активісти
громадських організацій та партій, які входять до об’єднаної опозиції Дніпропетровщини,
– «Батьківщини», «Фронту Змін», «Нашої України», «УНП» тощо.

Чимало людей прийшло у вишиванках. Учасники акції тримали в руках плакати з
написами «Єдина державна мова українська в Україні – гарантія її збереження і
розвитку!» та цитатами із творів Кобзаря.

Вони висловлювали обурення законопроектом, внесеним до Верховної Ради України
регіоналами Вадимом Колесніченком та Сергієм Ківаловим, які, на переконання
активістів, розширює права російської мови в Україні, передбачаючи дублювання
офіційних документів російською та іншими мовами національних меншин.

Молодь, яка брала участь в акції, випустила в небо білих голубів як символ чистоти і
нескореності українського духу.

Влада Дніпропетровщини захід з ушанування пам’яті Шевченка цього разу
проігнорувала, хоча річницю з дня його народження у березні обласні чиновники і
представники Партії регіонів відзначали короткою церемонією під вигуки «Ганьба» з лав
опозиції (У Дніпропетровську мітинг пам’яті Шевченка відбувся під гаслами захисту
української мови // Украинская служба радио «Свобода»
(http://www.radiosvoboda.org/content/article/24589104.html). – 2012. – 22.05).

***

У Черкасах на День Європи представники всеукраїнської громадської організації
«Молодий Народний Рух» на Європейській площі провели опитування «Чого не вистачає
Черкасам, щоб стати європейським містом?»

«19 травня – День Європи», «Україна – центр Європи», «Українська молодь
РУХається в Європу,  РУХайся з нами»  –  з такими гаслами влаштували акцію до Дня
Європи черкаські молодорухівці. Біля «Будинку торгівлі» молодь встановила пластикову
дошку, де прикріпили великі аркуші паперу. Хлопці та дівчата закликали черкасців писати
свої думки щодо того чого не вистачає місту, щоб стати європейським.

«Ми вирішили нагадати черкасцям,  що наша країна,  область та місто –  частина
Європи. І життя українців має бути відповідним. Також вирішили запитати городян про
їхнє наболіле,  –  розповідає голова черкаської ГО «Молодий Народний Рух»  Павло
Прибіш.

Спочатку містяни неохоче погоджувалися висловлювати свої думки письмово,
робили це переважно усно. Згодом з’явилися надписи – «Хотілося б, щоб у місті було
менше блукаючих псів, нерідко вони кусають людей і більше заходів робити для молоді»,
«Культури поведінки та сервісу», «Більше культурних заходів», «Не вистачає віри у
Господа!», «Більше кінотеатрів», «Європейців...», «Нам не вистачає розуму» тощо.
Активісти обіцяють проінформувати владу про результати проведеного опитування (На
День Європи молодорухівці запитували черкащан чого їм не вистачає в місті аби
стати європейським // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/na-den-jevropi-molodorukhivci-zapituvali-
cherkashchan-chogo.html). – 2012. – 22.05).

***

За звітний період до громадської приймальні Волинської обласної молодіжної
громадської організації «Молоді регіони» за отриманням безкоштовної правової,

http://www.radiosvoboda.org/content/article/24589104.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/na-den-jevropi-molodorukhivci-zapituvali-cherkashchan-chogo.html
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соціальної та інших видів допомоги звернулося по допомогу звернулись 52  особи.  У
більшості випадків заявники отримали вичерпну інормацію по суті своїх звернень, які
можуть допомогти їм у вирішенні їхніх проблем, у 26 випадках юристи громадської
приймальні допомогли у складенні різноманітних документів (в т.ч. скарги на
дії/бездіяльність органів державної влади або місцевого самоврядування, заяви у
різноманітні органи, інформаційні запити тощо, складення та подання позовів). Також
було підготовлено 8 консультацій на питання відвідувачів інтренет-сторінки організації.

Тематика звернень була достатньо різноманітною. Але в основному звернення
стосувались: виплата/невиплата гарантованих державою соціальних виплат (в т.ч.
отримання субсидій на відшкодування вартості житлово-комунальних послуг, допомоги
по догляду за дітьми, допомоги дітям війни тощо).

Надалі послугами приймальні користуються різні верстви населення. Зокрема
звертаючі є непрацюючими (пенсіонери, безробітні, студенти), особи, які отримують
відповідні соціальні виплати (матері у відпустці по догляду за дитиною), мають статус
працюючих (у бюджетній або небюджетній сфері). Громадська приймальня й надалі
продовжує відстоювати інтереси осіб в різних життєвих ситуаціях («Молоді регіони»
продовжують роботу в громадській приймальні // Волынская областная организация
Партии Регионов (http://www.volynregion.org/news/1631-molodi-rehiony-prodovzhuyut-
robotu-v-hromadskiy-pryymalni.html). – 2012. – 22.05).

***

23 травня відбувся круглий стіл: «Політичні партії Буковини за чесні вибори», де за
ініціативи Чернівецької координаційної ради громадського руху ЧЕСНО відбулося
підписання меморандуму про підтримку проведення чесних виборів на Буковині.

Чеснівці повідомляють, що на круглому столі було представлено Меморандум,
підписаний шістьма політичними партіями. Натомість, політичні сили, що є учасниками
Комітету опору диктатурі (КОД) представили свою власну заяву про підтримку критеріїв
руху ЧЕСНО мотивуючи це тим, що не мають бажання ставити свій підпис на документі
поруч із підписом представника Партії Регіонів.

«Мета Руху ЧЕСНО – активізувати громадянське суспільство Буковини, щоб
очистити майбутній парламент від недостойних депутатів. Це непроста задача. Її успіх
залежить від серйозності намірів громадянського суспільства. Але відповідальність
політичних партій – готовність або не готовність подавати чесних кандидатів – це також
одна з важливих передумов проведення чесних виборів», – зазначив член Чернівецької
коордради ЧЕСНО Вадим Міський.

Підписавши Меморандум, Чернівецькі обласні організації політичних партій
висловили свою підтримку 6 критеріям доброчесності громадського руху ЧЕСНО та
зобов’язались враховувати їх при висуненні кандидатів у депутати до Верховної Ради
України по мажоритарним округам Чернівецької області.

Водночас, представники руху ЧЕСНО зобов’язались проводити незалежне,
неупереджене і чесне дослідження кандидатів політичних сил, а також всебічно
інформувати громадськість про результати досліджень кандидатів щодо їх відповідності
критеріям доброчесності. Свій підпис під Меморандумом залишили представники
буковинських організацій політичних партій «Громадянська позиція», Соціалістичної
партії України,  Комуністичної партії України,  Народного Руху України,  Партії Регіонів,
ПП «УДАР».

Під заявою Комітету опору диктатурі в Чернівецькій області щодо підписання
меморандуму за ЧЕСНІ вибори в Чернівецькій області поставили свої підписи
представники: ВО «Батьківщина», Народного Руху України, ВО «Свобода», ПП «Фронт
Змін»,  ПП «За Україну!»,  Української Народної Партії,  ПП «Народна самооборона»,  ПП

http://www.volynregion.org/news/1631-molodi-rehiony-prodovzhuyut-robotu-v-hromadskiy-pryymalni.html
http://www.volynregion.org/news/1631-molodi-rehiony-prodovzhuyut-robotu-v-hromadskiy-pryymalni.html
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«Реформи і порядок», Блоку Національних Сил Буковини. Представник партії «Наша
Україна» повідомив про готовність підписати Меморандум.

«За результатом проведеного круглого столу представники політичних партій
висловлювались достатньо песимістично стосовно перспектив майбутньої парламентської
кампанії. Загальна атмосфера взаємної недовіри між політиками у Чернівецькій області є
дуже великою.  Виборча кампанія на Буковині,  на нашу думку,  буде складною,  оскільки
навіть за пів року до виборів політики не можуть дійти до спільного рішення за одним
круглим столом», – підсумував член Чернівецької коордради ЧЕСНО Віталій Шарлай
(14 партій у Чернівцях погодились на громадський аудит кандидатів // Чернівецька
газета «ЧАС» (http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=5263). – 2012. – 23.05).

***

Во время очередного заседания координационного совета Общественного движения
«ЧЕСТНО» в Сумах, которое состоялось 22 мая, председателем сумского коордсовета
«ЧЕСТНО» была избрана Анна Товстуха, которая до этого выполняла функции секретаря.

Анна Товстуха сменила в должности Олега Медуницу, который возглавлял движение
в течение нескольких месяцев и ушел в отставку в связи с возможным конфликтом
интересов в случае его утверждения кандидатом в депутаты Верховной Рады Украины.
Именно г-н Медуница и предложил на рассмотрение присутствующих кандидатуру Анны
Товстухи, председателя правления «Студенческого братства Сумщины», которая и
получила одобрение и поддержку всех участников.

По словам новоизбранного председателя, активный этап работы движения
«ЧЕСТНО»  начнется в июле.  Это связанно с прогнозируемым временем разгара
предвыборной кампании и работой кандидатов (Владислав Ивченко Медуница покинул
должность в «ЧЕСТНО» // Данкор (http://www.dancor.sumy.ua/news/newsline/78974).  –
2012. – 24.05).

***

У Чернігові на базі міського центру туристично-оздоровчої роботи з дітьми та
молоддю управління освіти Чернігівської міської ради в рамках реалізації Програми
«Підсилення захисту виборчих прав людей з інвалідністю під час виборів до Верховної
Ради України 2012 року» пройшов регіональний семінар-тренінг «Участь та активна
громадянська позиція» для молоді з особливими потребами.

Учасниками семінару стала молодь з обласної організації «Єдність», міської
організації «Життя триває» та міського громадського об’єднання інвалідів «Шанс».

Чернігівщина є одним з найуспішніших регіонів України, де вже реалізовані проекти
щодо забезпечення прав людей з особливими потребами. Тож, завдяки реалізації
багаторівневої тренінгової програми, підвищується рівень правозахисної роботи
громадських організацій, що опікуються людьми з інвалідністю, зростає вплив лідерів
місцевих громадських організацій у формуванні місцевої політики щодо людей з
інвалідністю на локальному, регіональному та національному рівнях, підвищується роль
регіональних та місцевих медіа у висвітленні проблем людей з інвалідністю, посилюється
співпраця та тривале міжрегіональне партнерство громадських організацій людей з
інвалідністю.

Тренерами виступили депутати Чернігівської міської ради Людмила Скоробагатько
та Світлана Федорова (До виборів – з рівними можливостями // Чернігівські відомості
(http://vid.cn.ua/index.php?option=com_content&task=view&id=6912&Itemid=65). – 2012. –
24.05 (№21).

http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=5263
http://www.dancor.sumy.ua/news/newsline/78974
http://vid.cn.ua/index.php?option=com_content&task=view&id=6912&Itemid=65
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***

17 травня у Чернігові відбувся круглий стіл на тему «Вибори-2012: яка користь
чернігівській місцевій громаді?» У заході взяли участь експерти, депутати місцевих рад,
лідери громадських організацій та представники органів виконавчої влади.

Учасники круглого столу обговорювали, що ж можуть принести вибори-2012 для
чернігівців, і визначались, яким чином не допустити, щоб обранці від Чернігівщини не
перетворились на «тушок», яким байдуже майбутнє міста й області.

Зокрема, Валерій Семенець, депутат Деснянської районної в місті Чернігові ради від
Партії регіонів, висловив недовіру до тих, хто багато розповідає про добрі наміри щось
змінити на краще.  «Реальна користь від виборів буде,  коли пересічний житель візьме
«пакет гречки» від депутата «X». Якщо кандидат у депутати запропонує простому
українцю 100 грн зараз або через 2 роки гарний закон, то 99 % українців візьмуть гроші.
Головна проблема депутатів у тому, що вони займаються не своєю справою. Де ви
побачите в Європі, щоб депутат їздив по селах і допомагав бабцям матеріально? Депутат
має займатися депутатською діяльністю. І приймати закони, законодавчо закріпляти свої
обіцянки,  покращувати ситуацію в країні,  не роздаючи по 100  грн.  Не може бути все
погано в такій країні, в якій живуть такі гарні люди, як ми: всі проблеми в нас самих», –
аргументував Семенець.

Юрій Паперний, радник голови Чернігівської облдержадміністрації, відмітив, що
вибори для народу – це суттєвий приток коштів із офшорних зон і збільшення ймовірності
корисних справ за бюджетні кошти, адже треба показати роботу перед виборами. Звіти
про виконання деяких обласних програм, що були прийняті декілька років тому, дуже
весело слухати… Окрім автора програми (який знаходиться на посаді),  ніхто не знав,  як
вони реалізовувались. Виборці повинні дивитись на кандидатів і їх партії в тому числі і з
точки зору їх минулих обіцянок та дій.  Немає жодної партії чи об’єднання,  яке б почало
вирішувати якусь проблему перед виборами і представило механізм її доведення до
логічного кінця після обрання. При цьому проблема має бути вирішена до виборів, у міру
можливостей. Головне – щоб громада об’єдналася і працювала з кандидатами на свою
користь. «Наприклад, студентська організація має проблему з гуртожитком, то вони
мають тиснути на ректора за допомогою п’яти кандидатів, де один з них буде прохідним. І
ректор буде думати», – ділився думками радник губернатора.

Підсумовуючи обговорення, один із лідерів «Студреспубліки», що виступила
ініціатором заходу, Олександр Щерба, зазначив, що проведення дискусії ще раз
підтвердило необхідність об’єднання громадських організацій і свідомих жителів міста та
області навколо створення певного координаційного центру із моніторингу та запобігання
фальсифікацій у Чернігові та області на виборах-2012; проведення незаангажованого
аналізу «хто є хто» серед кандидатів у народні депутати України (передусім на предмет їх
компетентності та репутації) та максимально широке інформування громадськості щодо
результатів такої роботи, інформує пресс-служба Чернігівської обласної
«Студреспубліки» (Головне – щоб громада об’єдналася і працювала з кандидатами на
свою користь // Чернігівські відомості
(http://vid.cn.ua/index.php?option=com_content&task=view&id=6914&Itemid=65). – 2012. –
24.05 (№21).

***

25 травня відбулось підписання офіційної угоди про співпрацю між учасниками
громадянського руху «ЧЕСНО» в рамках кампанії «Фільтруй Раду» та Львівським
«УДАРом». Про це повідомляє прес-служба ЛОО ПП «УДАР».

Ініціатори кампанії «Фільтруй Раду», в особі координатора Львівського «ЧЕСНО»
Володимира Крижанівського та голови Львівської обласної організації політичної партії

http://vid.cn.ua/index.php?option=com_content&task=view&id=6914&Itemid=65
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«УДАР» Ярослава Гінки домовились, що всі кандидати-мажоритарники від Львівського
«УДАРу» готові будуть пройти через горнило незалежного та чесного дослідження на
предмет відповідності критеріям доброчесності руху «ЧЕСНО»: всі кандидати від
«УДАРу»,  зокрема,  повинні не мати фактів порушень прав і свобод людини,  бути
незмінними у своїй позиції відповідно до волевиявлення виборців, непричетними до
корупційних дій, прозоро декларувати свої доходи та майно, особисто голосувати та брати
участь у засіданнях парламенту та комітетів ради.

Також представники Львівського «УДАРу» погодились відкрити списки кандидатів у
депутати до початку їх реєстрації в ЦВК, щоб активісти «ЧЕСНО» могли провести
дослідження відповідності вищезазначеним критеріям кожного кандидата, а також і у
наступному парламенті дотримуватись цих вимог.

Як зазначив координатор Львівського «ЧЕСНО» Володимир Крижанівський:
«УДАР»  –  одна із перших політичних сил,  яка на загальнодержавному,  а відтепер на
обласному рівні погодилась про співпрацю в рамках кампанії «Фільтруй Раду». Відтепер
Львівській «УДАР» спільно з іншими політичними силами і громадськими об’єднаннями
області організовують спільний форум лідерів політсил та громадянського суспільства для
налагодження постійного діалогу та створення шляхів ефективної взаємодії заради
реальних змін у нашій країні!»

Головний «ударівець» Львівщини – Ярослав Гінка, підписуючи угоду про співпрацю,
підтримав свого колегу і наголосив на тому, що критерії доброчесності кожного кандидата
у депутати всіх рівнів від «УДАРу»  та навіть кожного члена партії,  дуже близькі до
критеріїв руху «ЧЕСНО» і вже давно розроблені центральною політрадою «УДАРу»
(членом якої є Ярослав Гінка.  –  Ред.).  Нещодавно ці критерії на найвищому партійному
форумі – з’їзді партії, який відбувся в Запоріжжі, були ухвалені всіма без винятку
делегатами, а лідер «УДАРу» – Віталій Кличко в ході з’їзду погодився підписати
аналогічну угоду з «ЧЕСНО» на найвищому рівні (Львівський «УДАР» підписав критерії
доброчесності руху «ЧЕСНО» // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/05/25/350385). – 2012. – 25.05).

Оперативні прогнози

«Электорат Кличко не принадлежит никому, – говорит социолог Ирина
Бекешкина. – Это те люди, которые разочаровались в любых политиках. И сейчас
таких людей довольно много. И больше всего в регионах, где традиционно
поддерживали Януковича. Там больше всего тех, кто не определился, и тех, кто
вообще не хочет идти на выборы. Кличко может легко подобрать электорат из
«мягкого востока».

Кличко, действительно, имеет неплохой задел на востоке. По данным исследования,
проведенного Социологической группой «Рейтинг»”, если бы выборы президента прошли
в конце марта этого года и во второй тур вышли Янукович и Кличко,  то 28,1  %
опрошенных поддержали бы действующего президента, а 36,6 % – лидера «УДАРА».

Причем это за последние полгода Кличко увеличил «рейтинг II тура» с 28 до 37 %.
Правда, произошло это не за счет роста его популярности на востоке. Кличко, как
соперника Януковича, готовы поддерживать собратья по оппозиции – сторонники
Тимошенко, Яценюка и Тягнибока.

Однако 35 % сторонников Тигипко голосовали бы не за Кличко, а за Януковича. И,
если Янукович получает на востоке страны 38 % (на Донбассе и того больше – 44 %), то
Кличко –  23  %.  Лишь четверть «неопределившихся»  готовы делать ставку на лидера
«УДАРА» в его гипотетической дуэли с Януковичем.
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То есть имеющийся задел может так и остаться большим авансом или даже
сжаться, если со стороны «УДАРА» не появится понятная и близкая избирателю
юго-востока программа действий, поддерживаемая активной деятельностью партии
в областях.

Другими словами, партии Кличко необходимо разработать четкую «восточную
политику», некую отдельную мега-программу «Натиск на юго-восток». Необходимость
такой программы обусловлена высоким уровнем ожиданий избирателей южных и
восточных областей (Миселюк А. Кличко может легко подобрать электорат из
«мягкого востока». Политологи о шансах партии «УДАР» // ХРОНИКИ и
КОММЕНТАРИИ (http://operkor.wordpress.com/2012/05/21/кличко-может-легко-
подобрать-электор/). – 2012. – 21.05).

***

Партия регионов заинтересована в том, чтобы Виталий Кличко и его партия
шли на парламентские выборы, ведь это отнимет часть голосов у объединенной
оппозиции. Такое мнение высказал политолог Владимир Фесенко.

«Судя по всему, стратегия относительно киевских выборов меняется, но здесь
работает логика парламентских выборов. И главный предмет борьбы – это Виталий
Кличко и его избиратели. Сейчас сталкиваются две стратегии, и они связаны не с
киевскими выборами, а с парламентскими. Оппозиция хочет зациклить Виталия
Кличко на киевских выборах и она очень хочет, чтобы он их выиграл, или
действительно, чтобы возникла ситуация, когда Виталий выборы проиграет. Но
тогда будут обвинения в фальсификациях и надо сделать из киевских выборов
крупный конфликт, который бы изменил предвыборный контекст. Но самое главное
– нужно загнать Кличко в киевскую ловушку, в киевскую резервацию. Тогда вес
партии «УДАР» на парламентских выборах будет значительно меньше чем сейчас»,
– сказал политолог.

«Стратегия Партии регионов совсем другая – им нужно полноценное участие
Виталия Кличко в парламентских выборах. И если Кличко успешно выступит на
парламентских выборах, – он выигрывает не только депутатский мандат для себя и
своих сторонников и сможет создать фракцию, но и став депутатом Верховной Рады
откажется от борьбы за пост киевского мэра. И его будут рассматривать уже как
будущего кандидата в Президенты», – сказал Фесенко.

Эксперт отметил, что в таких условиях, когда выборы мэра переносят на следующий
год, Партия регионов убивает сразу двух зайцев. «Через успешное выступление партии
Кличко на парламентских выборах потенциально уменьшается рейтинг
объединенной оппозиции. Ведь неотвратимо Кличко и его партия отберут
значительную часть оппозиционно настроенных избирателей. С другой стороны,
если Кличко останется в Раде, он не будет принимать участие в выборах столичного
мэра и, соответственно, резко возрастают шансы Александра Попова на победу»,  –
сказал он.

Политолог отметил, что выборы мэра Киева – это тактическая игра в парламентской
предвыборной кампании власти и оппозиции. «И эта игра ведется, прежде всего, вокруг
Виталия Кличко», – добавил он.

Фесенко отметил, что на фоне роста рейтинга Кличко оказалось, что этот рейтинг
можно использовать в интересах Партии регионов, ведь таким образом можно раздробить
оппозиционный электорат. «Это как айкидо. Если есть такая тенденция по рейтингам
Кличко, давайте мы ее используем и сделаем ставку на парламентские выборы», –
добавил он (Эксперт: Власть и оппозиция ведут игру вокруг Кличко // Главком:
Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/news/80270.html). – 2012. – 21.05).

http://operkor.wordpress.com/2012/05/21/������-�����-�����-���������-�������/
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***

«На Херсонщине и по Украине в целом партия УДАР полностью до процента
повторит успех Тигипка во время президентской компании. А результат по списку у
Свободы будет просто фантастическим», – считают эксперты центра политической
аналитики «Фатум».

«Для избирателя УДАР это воплощение мечты и «классный пацан» В. Кличко, а
Свобода это партия действия. Украинцы ждут от политиков действия, радикальных
акций, физического противостояния и поддержат тех, кто им это обеспечит. Сейчас
все это демонстрирует только ВО Свобода, поэтому весь радикально настроенный
электорат и те кому надоели «сопли и вопли» сегодняшней оппозиции проголосуют за
Свободу», – прогнозируют эксперты центра «Фатум».

«А объединенной оппозиции нужно не выдумывать велосипед, а просто дать дорогу
молодым политикам и новым лицам из регионов. Чем больше в списке будет
политических старожилов, тем меньше шансы объеденной оппозиции на успех. И самое
главное, на лозунге «Юле – волю!» выборы не выигрывают, здесь нет борьбы есть только
ее имитация. Нужны простые и понятные меседжи, четкий план действий, «черные
списки», но не только всеукраинского масштаба, а региональные. Новые лица в списке,
активная работа в полях и концентрация внимания избирателя на его проблемах, а не на
проблеме одного человека – вот залог успеха объединенной оппозиции», – считает
эксперт центра «Фатум» Александр Кривой (УДАР повторит успех Тигипко, а
результат «Свободы» будет фантастическим: эксперт // Херсонская правда
(http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15723-udar-povtorit-uspex-tigipko-a-rezultat-
svobody.html). – 2012. – 21.05).

***

Норма, прописанная в новом законе о выборах, – пятипроцентный проходной барьер
– полностью устраивает и Партию регионов, и Объединенную оппозицию в лице
«Батьківщини»  и «Фронта Змін».  С одной стороны,  «тяжеловесы»  при любом раскладе
гарантированно проходят в парламент. С другой, норма, по идее, должна была отсеять
более «мелкие» партии: «Свободу», «УДАР», «Украина – Вперед!», «Гражданскую
позицию».

Однако мало кто ожидал, что после принятия «новых правил» партии с меньшим
рейтингом не только не отбросят в сторону идеи двигаться на выборы отдельно и
списками, но еще и с каждым днем будут укреплять свои позиции и увеличивать
рейтинги. Согласно нескольким последним исследованиям, кроме, ПР и Объединенной
оппозиции, на преодоление пятипроцентного барьера претендует уже немало политсил –
новых и старых.

Более того, если слухи о том, что проходной барьер все-таки будут уменьшать,
окажутся реальностью, то очень может оказаться, что в парламенте следующего
созыва будет оппозиций много и разных (Кличко, Королевская, Тягныбок и другие
члены парламента? // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/articles/7128.html). – 2012. – 22.05).

***

Поведінка української влади та опозиції не наближає їх до компромісу, а може
призвести до надзвичайно гострої боротьби під час виборів. Про це сказав віце-глава
Європейського парламенту Яцек Протасєвич, котрий 19 травня в Києві проводив зустрічі з
представниками владних та опозиційних кіл. «Маю враження, що відстань між владою та
опозицією постійно збільшується і що багато зусиль доведеться докласти європейським
політикам, аби спробувати досягнути того, що вдалося в гарячі дні «помаранчевої

http://glavcom.ua/articles/7128.html
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революції», – зазначив політик. «Це будуть дуже гострі вибори, під час яких не
обійдеться без звинувачень конкурентів у найгірших намірах, тому що температура
цього конфлікту є дуже високою – такою, якби мова йшла не про чергову каденцію, а
про життя», – підсумував євродепутат, котрий представляє в головному законодавчому
органі ЄС Польщу (Політична температура в Україні зашкалює // Сільські вісті
(http://www.silskivisti.kiev.ua/18799/index.php). – 2012. – 22.05).

***

На думку кураторів парламентської кампанії ПР, можлива перемога Попова в
столиці дасть опозиції підставу звинуватити Партію регіонів у фальсифікаціях, що
вдарить по рейтингу партії влади напередодні виборів у Раду.

Всередині Партії регіонів конкурують дві лінії проведення виборчої кампанії в Києві.
Про це пише політичний оглядач Інна Ведерникова.

Голова Київської міської державної адміністрації Олександр Попов раніше
стверджував, що вибори повинні відбутися не пізніше липня 2012 р.

Однак, як зазначає видання, куратори парламентської кампанії ПР не підтримують
такий крок, оскільки можлива перемога Попова дасть опозиції підставу звинуватити
Партію регіонів у фальсифікаціях, що вдарить по рейтингу партії влади напередодні
виборів у Раду. Прихильники цієї лінії пропонують відтягувати дату виборів у столиці до
2013 р.

Попов, за зведеними даними соціологів на березень, має рейтинг 23 %. Динаміка
його рейтингу в порівнянні з основним опонентом Віталієм Кличком куди більш показова.
Внутрішня соціологія регіоналів на сьогодні малює йому відрив від Кличка всього в три
відсотки. Та й їх, на думку кураторів столичної кампанії з АП, можна надолужити,
провівши вибори мера влітку, коли молодь, яка складає ядро електорату Кличка,
відправиться на відпочинок, зазначає автор.

З іншого боку, якої б ваги влада не намагалася надати столичній кампанії, вона щодо
парламентської таки другорядна. «Тому і вибудовуватися повинна з урахуванням
граничної безпеки для виборів до ВР», – вважають куратори парламентської кампанії
регіоналів.

У них є побоювання, що як би ефектно Олександр Попов не підтягувався до
рейтингової планки Кличка, висунення лідера УДАРу єдиним кандидатом в умовах
об’єднання та активізації опозиції, а також насування обструкції з боку ЄС, може
завдати ключового удару по силах ПР як перед парламентськими виборами, так і під
час них, зазначає автор статті.

Участь Кличка у виборах мера в статусі єдиного кандидата переведе кампанію з
русла «блискучий господарник» проти «видатного спортсмена» в русло опозиція проти
влади, зазначає видання. Це може активізувати найбільш аполітичні верстви населення
столиці.  Більш того,  навіть фантастична перемога Попова не сильно вітається в
парламентському штабі регіоналів, якщо вона відбудеться напередодні виборів до ВР (В
ПР побоюються, що перемога Попова на виборах мера Києва негативно вплине на
імідж партії // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/157299-v-pr-poboyuyutsya-shho-
peremoga-popova-na-viborax.html). – 2012. – 23.05).

***

Президент Украины Виктор Янукович нам послан Богом, поскольку создает в стране
революционную обстановку. Об этом заявил директор Института проблем региональной
политики и современной политологии, лидер партии «Братство» Дмитрий Корчинский.

«Народ не всегда заслуживает на свою власть. Бывают ситуации, когда власть
значительно лучше, чем народ», – сказал г-н Корчинский.

http://vidgolos.com/157299-v-pr-poboyuyutsya-shho-peremoga-popova-na-viborax.html
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«Янукович нам послан Богом. Он поднимет украинский народ на восстание», –
считает лидер «Братства».

Он также отметил, что г-н Янукович «напоминает шахматиста, который находится в
ситуации цугцвангу: любой ход ухудшает ситуацию».

«Выполнить требования евросообщества – это проиграть, не выполнить – нарваться
на неприятности», – подчеркнул г-н Корчинский.

Политик отмечает еще одно хорошее деяние Президента. «Януковичу удалось
уничтожить иллюзии половины населения Украины», – отметил он.

«Перед ним иллюзии другой половины уничтожил Ющенко. Освобождение от
иллюзий – залог выздоровления», – добавил Дмитрий Корчинский (Янукович нам послан
Богом, он поднимет народ на восстание – Корчинский // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/41700/). – 2012. – 24.05).

***

Спроба столичних опозиційних структур нав’язати регіональним «незгідним»
свої креатури може завершитися поразкою на парламентських виборах.

Об’єднана опозиція завершує процес визначення єдиних кандидатів, які
представлятимуть її на парламентських виборах. Що ближче до часу Х, тим більше
спекуляцій лунає навколо єдиних кандидатів.

Із народженням ідеї об’єднання опозиційних партій найбільшою небезпекою для
нього експерти називали вибір узгоджених кандидатів на мажоритарні округи. Згадували
зірвані домовленості, якими рясніє історія нацдемократичного крила. Мовляв, завжди
будуть невдоволені, як на рівні окремих людей, так і партій.

Мусимо визнати, що на загал експерти не помилилися. Все частіше місцеві політики
висловлюють невдоволення розподілом мажоритарників. Одна з найголовніших
претензій: ініціативу призначення єдиних кандидатів перебрав на себе Київ, нав’язуючи
місцевим елітам своїх людей.

Нещодавно у ЗМІ з’явилася інформація, що конфлікти в лавах об’єднаних
опозиціонерів можуть призвести до створення альтернативного КОДу на Львівщині,
в якому зможуть знайти своє місце деякі обділені округами політики. Офіційний же
буде оголошено корумпованим, псевдоопозиційним і завідомо програшним.

Але, як зазначив депутат Львівської обласної ради, член КОДу Олесь Старовойт,
конфліктів між місцевим осередком та загальноукраїнським немає. «Триває дуже серйозна
дискусія про те, як мають бути визначені кандидати від об’єднаної опозиції. Наша
пропозиція полягає в тому, що ними мають стати ті, хто брав найактивнішу участь у
роботі місцевих організацій політичних партій. Крім того, тих кандидатів, які будуть
висунуті,  потрібно пропустити через певне громадське обговорення.  Чи то в форматі
праймеріз,  чи то в форматі люстрації.  Київ має трошки інше бачення:  вони хотіли б
узгодити кандидатів після консультації з місцевими організаціями, але не робити
широкого кола, а одразу призначити єдиного кандидата. І це, власне, той момент, навколо
якого тривають широкі дискусії. Тобто конфлікту немає, у стратегії ми однодумці. Є лише
певні розбіжності в тактиці», – зазначив він.

І категорично спростував можливість розколу в КОДі. «Не може бути КОДу-2 чи
КОДу-1.  Єдність львівського КОДу навряд чи можна порушити.  Всередині можуть бути
певні ситуативні угруповання. Але хочу наголосити: за дев’ять місяців ми складно, але
проходили всі наші рішення. Щобільше, ми жодного рішення не голосували, а
ухвалювали консенсусом. Я не виключаю, що буде багато людей, які називатимуть себе
об’єднаними кандидатами – незалежно від ситуації у львівському КОДі чи київському,
завжди знайдуться самозванці. Але з ними треба буде боротися. Тому якщо хтось спробує
розколювати КОД, він від цього тільки програє», – наголосив депутат.

http://nbnews.com.ua/news/41700/
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У свою чергу політолог, директор Центру політичного аналізу «Пента» Володимир
Фесенко стверджує,  що всі заяви щодо неякісних кандидатів мають на меті зруйнувати
довіру до опозиції. За словами експерта, говорити про зміщення пріоритетів на користь
кандидатів з Києва наразі не доводиться, оскільки на мажоритарці переважна їх більшість
однозначно буде з числа регіональних еліт. Водночас не можна оцінювати
конкурентоспроможність кандидата лише за критерієм його походження.. Тому розмови
на рівні «місцевий – не місцевий» є дуже спрощеним підходом до проблеми.

Як і всі розмови про домовленості між опозицією та владою.  «Влада справді
намагатиметься впливати на формування і партійних списків, і списків на мажоритарні
округи об’єднаної опозиції, але не шляхом домовленості з Яценюком чи Турчиновим. Це
просто смішно.  Якщо це так,  то Яценюкові й Турчинову просто потрібно покласти свої
партійні квитки і йти з політики. Радше, влада спробує використати технологію
троянського коня, коли приходить людина з грошима і заявляє, що хоче балотуватися за
опозиційним списком. Грошей в опозиції не вистачає, тому в принципі вона може
погодитися на такий варіант, попередньо щось там перевіривши. Але така людина може
паралельно домовитися з владою, навіть бути нею делегованою. Отакі речі можливі. І тут
уже питання в тім, наскільки вистачить розуму й відповідальності тим же керівникам
опозиції не робити таких дурниць і не наступати на ті ж граблі, на які двічі наступала
Юлія Тимошенко.  Але в жодному разі не може йти мова про прямі домовленості чи то з
Яценюком, чи то з Турчиновим, Кличком та іншими опозиційними лідерами. Такі заяви
мають на меті зруйнувати довіру до опозиції», – наголошує експерт (КОД та інші //
Львівська газета (http://www.gazeta.lviv.ua/politic/2012/05/25/3024). – 2012. – 25.05).

***

Чи має шанс українська опозиція виграти вибори? Теоретично – так. Практично... За
два з половиною роки президентства Януковича влада не дала жодного приводу
запідозрити її у бажанні чесно конкурувати зі своїми опонентами.  Якщо у когось і були
щонайменші ілюзії,  то вони розвіялися як ранковий туман після арештів Луценка та
Тимошенко.

Ізолювавши від українців найяскравіших лідерів опозиції, які вміли полум’яно
виступати і в разі потреби вести на барикади народ,  влада розчистила собі шлях до
наступних виборчих кампаній. Команда Януковича за останній час стільки напаскудила,
що віддати владу опозиції – підписати собі звинувачувальний вирок. Отже, віддавати чи
бодай ділитися владою після жовтневих парламентських виборів ніхто не
збирається. Але виграти їх чесно, без звичних для цієї команди фальсифікацій,
шансів немає. У влади нема варіантів – вибори треба «малювати».

… Європейський комісар з розширення ЄС та європейської політики сусідства
Штефан Фюле заявив, що ЄС має намір профінансувати екзит-пол на парламентських
виборах в Україні. І це дуже погана новина для нашої влади. Якщо різниця між
європейським екзит-полом та офіційними результатами буде разюча, Європейський
Союз та Сполучені Штати можуть не визнати результатів осінніх виборів в Україні.
А це неминуче тягне за собою її міжнародну ізоляцію. Будемо сподіватися, що
прискіпливий інтерес Європи до наших виборів таки змусить владу відмовитись від
нахабних та цинічних фальсифікацій, а це, своєю чергою, дасть шанс опозиції
(Балюк Н. Євросоюз хоче припильнувати, що влада збирається на виборах
«малювати» // Високий Замок (www.wz.lviv.ua/articles/106508). – 2012. – 24.05).

***

Об’єднана опозиція тільки тоді доведе, що зможе працювати згуртовано, коли
остаточно вибере єдиного кандидата на мажоритарні округи.

http://www.gazeta.lviv.ua/politic/2012/05/25/3024
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Таку думку висловив політолог, голова Центру соціологічних та політологічних
досліджень «Соціовимір», директор Міжнародного інституту демократій Сергій Таран.

«Я думаю,  про згуртованісь опозиції можна буде судити тоді,  коли будуть
складатися списки єдиних кандидатів по мажоритарних округах. Якщо опозиція зуміє
виставити єдиного кандидата по кожному мажоритарному окрузі», – зазначив політолог.

На його думку, про це можна буде судити, якщо єдиним кандидатом виберуть не
тільки лідера «Фронту змін» Арсенія Яценюк або екс-прем’єра Юлію Тимошенко, а й,
наприклад, лідера партії «УДАР» Віталія Кличка.

«Тоді це буде демонстрацією, а не сумнівами, зможе або не зможе об’єднана
опозиція ефективно працювати разом», – підкреслив С. Таран, додавши, що якщо до
єдиних кандидатів по округах не дійде, «значить не змогли і не зможуть»
(Штепура А. Об’єднана опозиція доведе свою згуртованість, коли вибере одного
кандидата по «мажоритарці» – експерт // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120527_obyedinennaya-oppozitsiya-
dokajet-svoyu-splochennost-kogda-vyiberet-odnogo-kandidata-po-majoritarke-ekspert). –
2012. – 27.05).

***

Передвиборчий список Партії регіонів дуже суттєво зміниться в якісному плані
за рахунок мажоритарників. Таку думку висловив політолог Дмитро Видрін.

«Після довгої перерви парламент обирається за новим механізмом, а будь-який
новий механізм дає приріст не лише формальний змін, але й змістовних. Тому
мажоритарка, безумовно, додасть свіжу кров. А оскільки це принципово інший
соціальний ліфт, ніж вибори за партійними списками, інший спосіб відбору, туди
невідворотно будуть попадати особистості іншого типу, ніж потрапляють у партійні
списки. Щоб потрапити до партійних списків, потрібні такі якості: лестощі, уміння
підлаштовуватися під думку керівництва, уміння бути не лише толерантним, а й
конформістським. А мажоритарник має володіти іншими якостями. Він повинен бути не
такий як усі, він повинен бути яскравіше за інших, він повинен мати психологічну й
політичну можливість висловлювати оригінальні точки зору, він має дивувати свою
аудиторію якимись талантами – ораторськими, логічними, освітніми тощо. Тому
мажоритарка дуже сильно вплине на якісний склад. Прийдуть радикально інші
люди», – зазначив Видрін.

На уточнююче запитання щодо того, чому після оголошеного злиття ПР і «Сильної
України»  цей процес загальмувався та мало хто із соратників С.Тігіпка подали заяви на
вступ до ПР,  експерт відповів:  «Я думаю,  це пов’язано з тим,  що сама назва «Сильна
Україна»  –  це певне лукавство.  Там не було навіть частини сильної України та не було
великої кількості сильних українців. Там був один сильний українець – сильний за своїми
фінансовими можливостями, сильний за своїм досвідом, за своєю підготовкою, а інших
сильних я там не бачив. Тому цей сильний і увійшов до ПР, а ті, хто слабші, не змогли. У
них просто забракло сил і пристрасті, для того аби потрапити до більшої партнерської
організації. Тому всі сильні перейшли, але цих сильних виявилось мало, можливо і взагалі
один».

«Та, за великим рахунком, ПР був потрібен тільки один сильний українець. Оскільки
всі наші партії мають ієрархічний характер, де 90 % ваги партії становить людина, яка
перебуває на верхівці ієрархії, то напевне ця сутність і проявилась про злитті ПР і
«Сильної України», – додав експерт (Список ПР якісно зміниться за рахунок
мажоритарників, – політолог // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?spisok_pr_yakisno_zminitsya_za_rahunok_mazho
ritarnikiv__politolog&objectId=1256041). – 2012. – 27.05).
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